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počitnice 

Na splošno veselje naših 
jolarjev je pretekli petek za 
štirinajst dni umolknil šolski 
zvonec. Da je bila sreča po
polna, je zapadlo tudi dovolj 
snega za zimske radosti. K o 
mur je srečo skalilo polletno 
spričevalo, pa se bo zato tre
ba odreči marsikateri počit

niški priložnosti. Sploh so 
spričevala tista, ki krojijo 
model šolskih počitnic. L e 
tošnja ponudba pa je še po
sebej mikavna. Se nikoli ni 
bilo na izbiro toliko najra
zličnejših aktivnosti kot 
prav letos. 

Najbolj obilen počitniški 
zalogaj so šolarjem pripravili 
v celjski občini. Mladino je 
mogoče najti na igriščih re
kreativno športnega centra 
Gk»lovec, na mestnem drsali
šču, na zasneženih planjavah 
bližnjih gričev, v mladin
skem klubu, v kinodvoranah 
in drugod. Pred drugim, pol
časom si je pač treba odda
hniti. V današnji številki bo
ste na 12. strani našli pravi 
počitniški »pušel jc«, ki ga je 
za reportažni zapis pripravil 
naš fotoreporter. 

Foto: E D I M A S N E C 

Šoferju Je afnomoblllzem 
mladost, a tudi njegovo 
oroije zoper staranje 
Anton Bremec je bržkone najstarejši 
šofer na Slovenskem. Stran 13. 

100 kmečkih žensk na morje 
Danes objavljamo kupon številka 2. Stran 10. 

Iz življenja In dela delavcev zaposlenih 
pri zasehnih delodajalcih 
stran 7. 

Cestitice posiel ob 16. uri 
Ker bo Radio Ljubljana s ponedeljkom, 30. ja

nuarja premaknil osrednjo informativno oddajo Do
godki in odmevi za pol ure - odslej bo na sporedu že 
ob 15.30 - bomo tudi v popoldanskem sporedu Radia 
Celje prisiljeni napraviti nekatere prerazporeditve 
oddaj. Podrobnosti si lahko preberete v sporedu na 
23. strani NT, že na tem mestu pa naj vas opozorimo 
na eno večjo spremembo: Čestitke in pozdravi poslu
šalcev bodo odslej na sporedu že ob 16. uri, torej pol 
ure prej kot doslej. 

V uredništvu se zavedamo, da je vsako spreminja
nje že utečenega sporeda za poslušalce neprijetno, 
vendar tokrat nismo imeli druge možnosti. Upamo, 
da boste to z razumevanjem sprejeli tudi poslušalci. 

flo¥i smetnjalci 
»Javne naprave« so na delu Otoka v Celju name

stile prvih 28 zabojnikov za smeti, s katerimi naj bi 
postopoma zamenjali kante in kontejnierje za smeti. 
Odvoz smeti z zabojniki je namreč hitrejši, predvsem 
pa cenejši; potrebnih je manj delavcev, vozila pa 
porabijo manj goriva. 

V Celju bi potrebovali približno 1000 zabojnikov, 
da bi zamenjali kante in kontejnerje, ker pa so precej 
dragi - eden stane 28.000 dinarjev - jih bodo Javne 
naprave kupovale postopoma. Prav tako pa so se že 
dogovorili s projektanti, da bodo pri načrtovanju 
novih stanovanjskih blokov in drugih zgradb name
sto za kontejnerje predvideli prostore za zabojnike. 

Nove zabojnike izdeluje celjski E M O , pri načrtih 
nanje pa so poleg EMO-vih strokovnjakov sodelovali 
tudi delavci Javnih naprav. g g 

Mladi znova po poti 
štirinajste divizije 

Letos mineva 40 let, kar je v 
noči iz 5. na 6. januar presto
pila slovensko ozemlje pri 
Sedlarjevem štirinajsta divi
zija ter pričela svoj zmago
slavni pohod na Štajersko. 

Mladi že vTsto let obujajo 
spomin na ta dogodek s poho
dom po poti starejših tovari
šev, ki jih tudi zdaj zvesto 
spremljajo ter jim pripovedu
jejo o poti, ki je ne smemo ni
koli pozabiti. 

Letos bo pohod krenil 6. fe
bruarja ob 9. uri iz Plaviča na 
hrvaški strani, kjer bodo mladi 
pohodniki iz laške občine s še 
ttinogimi iz vse Slovenije ter 
pripadniki J L A formirali po
hodno enoto, ki bo krenila pro
ti Sedlarjevem. Tam bo ob 10. 
Uri proslava. 

Tudi letošnji pohod je razde
ljen v štiri etape. Pri prvi bodo 
nosilci mladi iz laške občine, 
ki so tudi pobudniki in prvi 
izvajalci te akcije. Pri drugi 
etapi so nosilci Celjani, tretji 
Velenjčani in četrti Mozirjani. 

Zaključek prve etape bo pri 
Spomeniku narodnega heroja 
llije Badovinca v Gračnici, na-
t̂ o pa bodo Celjani nadaljevali 
pot preko Svetine do Stranic 
in zciključiLi -drugo etapo. Tret

ja bo vodila preko Paškega 
Kozjaka in Graške gore, kjer 
pripravljajo pri spomeniku ve
liko manifestacijo z udeležbo 
vse velenjske mladine, doma
činov, borcev, pohodnikov in 
predstavnikov JLA. V Zavod-
njah se bo začela četrta etapa. 
Preko Smrekovca se bodo 
spustUi v Ljubno ob Savinji, 
kjer bo pri spomeniku na glav
nem trgu zaključna slovesnost. 

T . V R A B L 

Vlšia 
partlcipacila 
aprila 

Participacija uporabnikov 
zdravstvenih storitev bo na 
Celjskem višja za približno tri
deset odstotkov od 1. aprila da
lje. Delegati obeh zborov skup
ščine občinske zdravstvene 
skupnosti Celje so na včerajš
nji seji namreč potrdili predlog 
zdravstvene skupnosti Slove
nije, ki je, kot lani, letos ponov
no predlagala enotno listo in 
višino participacij za vse ob
činske zdravstvene skupnosti. 

M B P 

Zimske služhe SO opravile delo V Okviru svojih možnosti-potrgane električne Žice 
Po nekaj suhih zimah je 

letošnja spet bolj zabeljena 
s snegom - v veselje smu
čarjev in v zadrego zimskih 
služb, prevoznikov in tudi 
elektrikarjev. Po podatkih 
hidrometereološkega zavo
da je bi la v sredo v Celju 
snežna oddeja debela 32 
centimetrov, v višjih kra
jih, predvsem na Kozjan-
skeni Pohorju in v Logarski 
dolini pa več kot en meter. 

P o dosedanjih ocenah so 
zimske službe celjskega 
cestnega podjetja in komu
nalnih podjetij zadovolj ivo 
opravile svoje delo, čeprav 
so imele precej težav, saj so 
njihovi delavci zaradi daljše
ga sneženja delali pet noči 
zapored, za nameček pa 
začelo zmanjkovati soli za 
posipanje cest. Tako so ce
starji solili le magistralne ce
ste, celjski komunalci pa uli
ce in lokalne ceste po katerih 
potekajo avtobusne proge, 

stranske ceste pa so posipali 
s peskom. Zaradi tega je na 
nekaterih cestah steptan 
sneg - cestarji pravijo temu 
snežna deska - in je tam pre
cej oviran promet, steptan 
sneg pa je tudi zelo težko od
straniti s cest. 

V sredo so imeli na celj
skem cestnem podjetju le še 
12 ton soli za najnujnejše pri
mere oziroma za morebitno 
poledico, zaloge soli pri celj

skem komunalnem podjetju 
pa so bile manjše kot 10 ton. 
Pošiljki soli (po železnici in s 
kamioni) iz Tuzle sta sicer že 
obljubljeni, vendar pa je sne
žilo tudi drugod po Jugosla
viji, zato v Tuzli niso zmogU 
izpolniti vseh naročil. 

Medtem ko na železnicah 
zaradi snega ni bilo večjih 
zamud, pa so imeli vel iko te
žav pri celjskem Izletniku. 
Največje zamude so imeli av
tobusi v torek zjutraj in do
poldne, predvsem tisti, ki so 
vozili po stranskih cestah. V 
snegu so obtičali trije avto
busi, ki so peljali smučarje 
na Golte, R o g l o in Kope , na 
Straniskem klancu pa je 
zdrsnil v jarek avtobus, ki 
vozi na redni progi Celje-
-Slovenske Konjice. V slab
ših voznih razmerah na ce
stah so pri Izletniku zabele
žili več manjših nesreč njiho
vih avtobusov, precej od teh 
pa jih še vedno stoji v meha

ničnih delavnicah, ker nima
jo dovolj rezervnih delov, da 
bi jih popravili. 

Izletnik ima tudi vel ike te
žave z gumarni. Vel ik del nji
hovih avtobusov je namreč 
še vedno brez zim.skih gum, 
ki jih ne morejo kupiti, ker 
naši proizvajalci večino gum 
izvozijo. Zaradi tega morajo 
vozniki avtobusov že ob naj
manjšem sneženju montirati 
snežne verige. T o pa je pre
cej zamudno delo, ki še po
večuje zamude njihovih av
tobusov. 

Precej nevšečnosti so ime
li s snegom tudi elektrikarji. 
Sneg, ki je naletaval v toi"ek, 
je potrgal žice dal jnovodov v 
Savinjski dolini m pri Šent
jurju. Zaradi tega so bili ta 
dan brez elektrike v delu Sa
vinjske doline in v Šentvidu 
na Kozjanskem. Sneg je po
trgal tudi več žic nizkonape
tostnih vodov. 

S. S R O T 

iViost do maia 
Zaradi težav z gradbenim 

dovoljenjem so pričeli gradi
ti novi most čez Savinjo v 
Laškem mesec dni pozneje 
kot je predvideval plan, ven-
dar so plan pridni Gradisovi 
delavci dohiteli, saj j im je 
uspelo še pred prazniki zabi
ti pilote v strugo Savinje. Se
daj je najvažnejše, da čim 
prej postavijo nosilne stebre, 
kajti spomladanski čas lah
ko kaj hitro vznemiri hu
dourniško Savinjo in prepre
či delo. Ce bo Savinja še ne
kaj časa krotka, bo uspelo do 
previdenega roka v maju 
mesecu zgraditi desni pas 
novega mostu. K o bodo tega 
dokončno usposobili za pro
met, bodo star most podrli in 
pričeli z gradnjo levega pasu. 

Foto: E D I M A S N E C 



Dialog odgovornosti in spoštovanja 
Ob no¥Oletnlh sprejemih za preOstavnlke verskih skupnosti 

Ze večletna tradicija je tudi letos na
rekovala številne takoimenovane no
voletne sprejeme za predstavnike ver
skih skupnosti v občinah celjskega ob
močja, tako pa je tudi v večini vseh 
slovenskih občin. T o je zunanja mani
festacija zbranega trenutka za sešte
vek sposobnosti realnega ustvarjalne
ga odnosa med socialistično družbo in 
življenjem različnih verskih skupnosti 
pri nas. Tisti, ki so verni in so združeni 
vsak v svoji verski skupnosti skupaj s 
tistimi, ki so ateisti, gradijo sistem so
cialističnega samoupravljanja, ki mu 
je sicer lastno pluralistično načelo 
uveljavljanja interesov. 

Ustava S F R J in vsake republike ter 
pokrajine posebej opredeljuje odnos 
skupnosti do vernikov. Tako morajo 
tudi verniki izhajajoč iz temeljnih do
kumentov, ki opredeljujejo duha in 
življenje in kjer je zapisana tudi zuna

nja oblika vsake liturgije^josebej, čr
pati moči za življenje v skupnosti. Pri
zadevanja sistema samoupravnega so
cializma in uveljavljanje vrednot na
rodnoosvobodilnega boja, smernic 
zveze komunistov in skupnih načel 
združenih v socialistični zvezi delov
nih ljudi in občanov in vseh institucij 
verskih skupnosti, morajo stremeti za 
še popolnejše in še bolj kakovostno 
osvobajanje človeka. 

Nesporazumi, zgodovinsko pogoje
ne oblike zavrtosti in ozkega gledanja 
na posamezne interese na obeh stra
neh, so bili in so delno še vzrok, da še 
7^1 vedno govor imo o dveh straneh. 
Tam, kjer je institucija važnejša od člo
veka in vsebine, tam to nerazumeva
nje še traja in poglablja razlike v pogle
dih. Tam, kjer so predsodki preseženi, 
tam, kjer je že ustvarjen dialog zaupa
nja, predvsem pa spoštovanja vsebine. 

tam so medsebojni človeški odnosi bo
gatejši, resnična seimouprava trdnejša 
in načela komunista in načela vernika 
medsebojno spoštovana. 

Skupnost ncirodov in narodnosti na
še Jugoslavije je predrago plačala 
možnost in zgodovinskost trenutka, 
da ž ivimo kot ljudje vredni svobode, 
da bi to dejstvo, ki ni bilo dano, ampak 
s krvjo in žrtvami priborjeno, zapravili 
z lahkomiselnim, ozkim in proti zdravi 
č lovekovi naturi uperjenim sektaš-
tvom. 

Vsakoletna srečanja so torej vsakič 
nova priložnost za pogled v oči in 
izmenjavo mnenj za delo, ki sicer teče 
po svojih vsakodnevnih pravilih, po
trebah, stiskah in zmagah, ne meneč 
se za protokolarne svečanosti novolet
nih datumov, kajti dejanja med letom 
so pravo menlo doslednosti in iskre
nosti! D R A G O M E D V E D 

Pripombe sinJiliata so bile upravičene 
inšja rast tkužbenega proizvoda, višla produktivnost In Izvoz 

Šentjurčani lani niso 
sprejeli resolucije, ker se 
sindikat ni strinjal z mate
rialnimi okviri razvoja za 
leto 1984. Zato so ustanovili 
v okviru izvršnega sveta 
stabilizacijsko komisijo, ki 
je obiskovala posamezne 
delovne organizacije in sku
paj z njimi analizirala real
no moč šentjiu*skega gospo
darstva. Delo komisije je 
končano in v predlog reso
lucije so zapisali znatno viš
je materialne okvire raz
voja. Izvršni svet je potrdil 
predlog resolucije, kljub ne
katerim pomislekom in ko
nec tedna ga bodo predloži
li skupščini. 

Kaj se je spremenilo? Od
stotek rasti družbenega pro
izvoda so povečali z enega na 
dva odstotka. T e m u primer
no bodo morali v delovnih 
organizacijah povečati pro
duktivnost. V predlogu reso
lucije predvidevajo 1-odstot-

no povečanje produktivno
sti. Prej so hoteli obdržati 
produktivnost na ravni lan
skega leta. Prav tako so po
večali odstotek izvoza in si
cer tako v celoti kot na kon
vertibilno področje. Glede 
na osnutek resolucije so po
večali izvoz na konvertibilno 
področje za 0,7 odstotka, gle
de na lansko leto pa so ga 
povečali za 12,5 odstotka. 
Celoten izvoz so povečali za 
6,3 odstotka. Tako so Šent
jurčani upoštevali vse pri
pombe, ki jih je imel sindi
kat in kot kaže njegove pri

pombe niso bile brez osnove. 
Vprašanje je le, ali se bodo 
Šentjurčani držali dogovor
jenega, kajti stavek: » . . . d a 
bomo dosegli takšno rast 
družbenega proizvoda, bo
mo morali povečati produk-
tivTiost za 1 odstotek.« ne ob
vezuje preveč. 

Po leg tega so imeli nekate
ri člani izvršnega sveta po

misleke glede planiranih 
sredstev za splošno porabo 
in glede investicij. Niso bili 
povsem prepričani, da bodo 
sredstva za splošno porabo 
resnično zaostajala za rastjo 
dohodka za 33 odstotkov. 
Glede investicij pa so opozo
rili na izkušnje iz lanskega 
leta, ko so realizirali le četrti
no načrtovanih naložb. Me
nili so, da so planirane inve
sticije v višini nekaj manj 
kot 530.000 dinarjev, pream-
biciozno zastavljene. Kakor

koli že, resolucija bo po vsej 
verjetnosti sprejeta 

V I L I E I N S P I E L E R 

se^mla^ugled 
Kaže, da se sindikatom v celjski občini počasi 

vrača že močno omajan ugled. 
Na občinskem svetu Z S S menijo, da to potrjujejo 

občni zbori osnovnih organizacij zveze sindikatov v 
občini. Kar 321 jih je, do konca leta 1983 so imeli občne 
zbore v 70 odstotkih osnovnih organizacij, v ostalih do 
sredine tega meseca. Dovol j skrbne priprave občnih 
zborov so omogoči le ki-itično preverjanje dela v prete
klem obdobju in bogate razprave. T e so se usmerjale v 
gospodarjenje, v skrb za de lovno in življensko raven 
delavcev, v nagrajevanje po delu, stanovanjska vpraša
nja, medsebojne odnose, pa tudi v logo občinskega 
sveta Zveze sindikatov. 

Na občnih zborih so izvolili v treh četrtineih osnov
nih organizacij in konferenc osnovnih organizacij nove 
predsednike. Zanje je občinski svet že pripravil eno
dnevne seminarje, na katerih so govoril i o temeljni 
v logi in nalogah zveze sindikato'/ ter o povsem kon-j 
kretnem delu v sedanjem času. -i 

Z občnimi zbori osnovnih sindikalnih organizacijri 
seveda delo še ni končano. V občini pripravljajo še.-
letne seje odborov posameznih dejavnosti. Takšnih] 
odborov je 13, v večini pa bodo izvolili nova vodstva. 
Istočasno potekajo že priprave na letno sejo občinske 
organizacije. Ta bo predvidoma 27. marca, pričeli pa so 
že s kadrovskimi pripravami za najodgovornejše funk
cije v občinskem svetu. Brez sprememb v predsedstvu 
ne bo šlo, republiški svet Zveze sindikatov Slovenije 
pa predlaga, da bi predsednik in sekretar opravljala 
svoji funkciji še v naslednjem mandatu. 

M I L E N A B. P O K U C . 

Ne soglašalo s financiranlem 
SIS za obrambo pred točo 

Izmed občin na celjskem 
območju, ki so vključene v 
obrambo proti toči, doslej 
le laška občina ni podpisala 
ustanovitvenih aktov nove
ga SIS-a za obrambo proti 
toči v osrednji Sloveniji, 
Laščani se sicer strinjajo, 
da je obramba proti toči po
trebna, vendar pa ne sogla
šajo z načinom plačevanja, 
kot ga je predpisal republi
ški zakon. 

2 e sama obremenitev za 
kmetovalce, 3,72 odstotkov 
od katastrskega dohodka, se 
jim zdi previsoka, saj bi mo
rali kmetje s hribovskih pre
delov Kozjanskega za 
obrambo plačevati več kot 

Pa znašajo njihove davščine, 
'otrebne večine za podpis 

ustanovitvenih aktov SlS-a 
pa niso dosegli tudi v združe
nem delu, ker je proti takš
nemu plačevanju Pivovarna 
Laško, k i bi na primer mora
la letos plačati za obrambo 2 
milijona dinarjev, čeprav do
biva z našega območja, ki bo 
hranjeno pred točo, le hmelj. 
Ta pa predstavlja v proizvod
nji piva zelo majhen strošek, 
vse druge surovine pa dobi
vajo iz drugih republik, kjer 
jih morajo na podlagi raznih 
samoupravnih sporazumov 
preplačati. 

Laščani predlagajo, da bi 
za obrambo prispevali vsi 
oziroma vse združeno delo, 
saj je splošni interes, da pri
delamo več hrane. Za kmeto
valce bi bilo navsezadnje 

vseeno - dohodkovno na
mreč - če pridelek zavaruje
jo in bodo tudi v primeru to
če dosegli načrtovani doho
dek. 

O predlogu iz Iraškega -
podobna mnenja imajo tudi 
v drugih občinah, ki niso pri
stopile v novoustanovljene 
SlS-e - naj bi razpravljal re
publiški komite za kmetij
stvo. Ce pa bi hoteli uvesti 
predlagani način plačevanja 
prispevkov za obrambo, bi 
morali spremeniti republiški 

zakon. 
Laščani, ki zaenkrat nima

jo pravne osnove za pobira
nje prispevkov za obrambo 
proti toči, so se odločili , da 
bodo odlok, ki ga skupščina 
na prejšni seji ni sprejela, da
li še enkrat na glasovanje. 
Odlok bi spremenili le toli
ko, da bi veljal za določeno 
dobo - eno leto. V tem času 
pa bodo videli , kako je spre
jeta njihova pobuda za spre
membo zakona. 

SS 

Popravek 
v prejšnji številki Nove

ga tednika je v intervjuju 
s predsednikom občinske 
skupščine Celje Edvar
dom Stepišnikom, ki je bil 
objavljen pod naslovom 
»Nikoli ne smeš prelomiti 
medsebojnega zaupanja« 
zaradi napake v tiskarni 
izpadel del besedila pod
naslova. Ta se pravilno 
glasi: »Za Edvarda Stepiš-
nika to ni pravilo, saj ni 
mož togih odločitev, je pa 
način življenja«. Za nelju
bo napako se opraviču
jemo. 

Uredništvo 

Ocena neuspeha referenduma 
mammmam^mmmmmmmmmMmmimmamaBmmmmmtm/ammBm 
¥ nazarskem Gllnu kritika poslovni In kadrovski politiki 

v delovni organizaciji 
Gl in Nazarje, članici sozda 
Gorenje, so družbeno poli
tične organizacije ponovno 
pripravile oceno neuspele
ga referenduma o spremem
bah in dopolnitvsih samo
upravnega sporazuma o 
združitvi v DO in statuta 
delovne organizacije 

Kot glavni razlog neuspe
ha navajajo, da je delovna or
ganizacija že lep čas nahaja v 
težkem ekonomskem polo
žaju, da so delavci nezado
voljni z nizkimi osebnimi do
hodki, ter dejstvo, da je lepo 
število razvojnih in kadrov
skih usmeritev iz preteklosti 
ostalo neuresničenih. Jedro 
ovire v spremembah vsebine 
aktov, ki so jih predlagali pa 
je v tem, da so namesto dose
danjega individualnega po
slovodnega organa p r ^ a g a -
li kolektivno vodstvo. 

O b močno prisotnih oce
nah delavcev o preštevilčni 
režiji v delovni organizaciji, 
kjer pa je mnogokrat stro
kovno kreativni kader ena-
čen z režijci, so delavci v raz
pravah pred referendumom 
postavljali v ospredje vpra
šanje povečanja mase oseb
nih dohodkov za K P O . Tako 
kot ob prvem neuspešnem 
referendumu v marcu 1983 
so tudi sedaj zahtevali imena 
kandidatov za K P O in niso 
verjeli, da bo z novim vod
stvom prišlo do pomembnih 
kadrovskih sprememb in 
okrepitev. Nasploh je bila 

prepričanost o pozitivnih 
učinkih vseh predlaganih 
sprememb premajhna. 

Vzroki neuspeha so ob na
vedenem predvsem v dalj 
časa zanemarjenem družbe
nopolit ičnem delu med de
lavci. Družbeno politične or
ganizacije so neučinkovite 
zaradi premajhne odločnosti 
pri razreševanju problemov 
v delovni organizaciji, sicer 
delavci ne bi kritično ocenje
vali mrtvila pri uresničeva
nju sprejetih sklepov in do
govorov o odpravljanju sla
bosti v delovni organizaciji. 
Tudi kadrovska politika je 
bila vodena neustrezno, saj 
ni zagotavljala prihoda ka
drov od zunaj, ni zagotavlja
la kadrovske krepitve na 
vseh nivojih, kar je povzro
čilo močno koncentracijo 

Ponovljeni referendiun je 
uspel samo v tozdu Stavbe
no pohištvo, medtem ko so 
rezultati v tozdu I v e m a in 
Žagarstvo bili boljši kot 
prvič, a neuspešni. Kot za
nimivost - ob prvem refe
rendumu so za predlagane 
spremembe uspešno glaso
vali tudi v tozdu Energeti
ka, kjer pa je izid glasova
nja ob drugem referendumu 
najslabši. 

strokovnega kadra v delovni 
skupnosti skupnih služb in s 
tem kadrovsko oslabila 
tozde. 

V delovni organizaciji so 

po neuspehu že pripravili 
predlog nujnih ukrepov, ki 
jih terjajo sedanje razmere. 

Pri razpisu za novega di
rektorja, ki so ga objavili v 
sredstvih javnega obvešča
nja, je med razpisanimi po
goji tudi ta, da se zahteva 
najmanj srednješolska izo
brazba. T o je med delavci 
takoj neugodno odjeknilo, 
češ, s tem se prilagajamo 
predvidenemu kandidatu, 
A v Glinu pravijo, da je razr 
pis v skladu z njihovimi ve
ljavnimi in seveda zastare
limi akti, ki jih niso spremi
njali vse od 81 leta. 

Predvsem bo potrebno us
kladiti samoupravne akte, 
da poslovanje ne bo ovirano. 
Kot so poudarili na izvršnem 
svetu, pa bodo morali v GU-
nu pripraviti že nekaj let pri
čakovano oceno sodelovanja 
s sozdom Gorenje. Glin kot 
organizacija ključnega po
mena za mozirsko gosp>odar-
stvo bi namreč moral aktiv
neje sodelovati v prizadeva
njih za sanacijo v T G O Gore
nje in se s tem vključiti v 
razvojna prizadevanja sozda. 
21aradi nejasnega položaja 
Glina v sozdu pa so zaskrb
ljeni tudi gozdarji m.ozirske 
občine. 

Ukrepe, ki so jih pripravili 
za sanacijo trenutnega stanja 
so v izvršnem svetu sprejeli 
kot zasilni izhod, ne pa dol
goročno rešitev. 

R P A N T E L I C 

Pogumna analiza 
razvojnih možnosti 

v časih, ko ne vemo, če 
bomo lahko uresničili letne 
načrte, ko spreminjamo 
srednjeročne plane, je ana
liza razvojnih možnosti 
družbenih dejavnosti do le
ta 2000, ki so jo pripravili v 
občini Celje, pogiunno delo, 
a po načinu izdelave tudi 
pionirsko v republiki. 

Samoupravne interesne 
skupnosti družbenih dejav
nosti v teh dneh na sejah 
skupščin obravnavajo anali
zo razvojnih možnosti. T o 
delo je nastalo na osnovi štu
dije Perspektiva razvoja 
družbenih, dejavnost, ki je 
sestavni del študije dolgo
ročnega plana občine Celje. 
V Celju je izvršni svet opre
delil 27 nosilcev dolgoročne
ga plana, med temi pa so tu
di samoupravne interesne 
skupnosti družbenih dejav
nosti. Edina delovna organi
zacija, ki je med njimi nosil
ka dolgoročnega plana, je 
Zdravstveni center, sicer pa 
razvojne načrte pripravljajo 
interesne skupnosti. Ravno 
zato je njihova odgovornost 
še toliko večja. 

Z delom so v Celju pričeli 
že pred dvema letoma. Za in
teresnimi skupnostmi so že 
obravnave osnutkov razvoja, 
ki so vključevali še različne 
možnosti. Izbrali so naju
streznejše glede na demo
grafski prostorski in gospo
darski razvoj Celja. Analiza 

je iz:ziv delegatom za kritično 
razpravo. Na sejah skupščin 
analize ne sprejemajo, am
pak o njej le nizpravljajo in 
oblikujejo pripombe. Za te je 
čas še do poletja, saj jih bodo 
vključili v končne planske 
dokumente ki jih bodo sa-
moupravTie interesne skup
nosti sprejemale konec leta. 

M B P 

Predsedstvo 
podprlo 
resolucilo 

Čeprav še vedno ni manj
kalo pr ipomb k predlogu le
tošnje resolucije za občino 
Celje, je predsedstvo občin
ske konference S Z D L reso
lucijo, ki jo danes sprejema
jo delegati zborov skupščine 
občine, v celoti podprlo. 

Na seji predsedstva so 
obravnavali tudi osnutek 
proračuna občine za to leto. 
K o t je pri obravnavah prora
čunov že kar navada, so ime
li precej pripomb. M e d dru
gim so menili, da je izterjava 
davkov pri obrtnikih še pre
slaba, čeprav za leto 1983 do
sega 95 ostotkov, da bi lahko 
predvideli večji znesek za tu
ristične takse, da je vzdrže
vanje upravne stavbe 
d rago . . . 

M B P 



rialožb le vse manj 
y mozlrskl občini ugotavljajo, Ua sreU'^ 

iiieročni načrt naložb no bo uresničen 

Naložbe v gospodarstvu 
niozirske občine so bile lani 
skromne. Njihova udeležba 
v družbenem proizvodu go
spodarstva znaša le 8,8 od
stotka. Prav tako v občini 
Jani niso vlagali na tista po
dročja, kjer bi se lahko po
spešeno vključili v medna
rodno delitev dela. Kljub 
temu, da vrednost naložb 
realno pada, to zaenkrat še 
ni vplivalo na rast indu
strijske proizvodnje, ki je 
bila lani v mozirski občini 
presenetljivo dobra. 

Nekaj vzrokov za manjše 
investiranje je v slabih pogo
jih kreditiranja, visokih 
obrestnih merah, problemih 
z dolgoročnimi posojili, ter v 
dolgi čakalni dobi za odobri
tev posojil. Premalo je tudi 
programov in kvalitetnih 
projektov. S takšno investi
cijsko poli t iko v občini ne 
morejo biti povsem zado
voljni, saj so v preteklem 
srednjeročnem obdobju na
menjali za naložbe kar 27 do 
30 odstotkov družbenega 
proizovda. Skoraj 21 odstot
ne rasti naložb v družbenem 
proizvodu občine, ki so jo za
pisali v srednjeročni načrt, 
tako niso uresničili že v 
prvih treh letih, zagotovo pa 
je ne bodo tudi do konca 
srednjeročnega obdobja. V 

preostalih dveh letih bi na
mreč morali sredstva za na
ložbe kar potrojiti. Vzroki za 
nedoseganje planskih ciljev 
so ob pomanjkanju projek
tov tudi subjektivni, deloma 
pa tudi objektivni, saj orga
nizacijam združenega dela 
vedno bolj primanjkuje 
sredstev za tekočo likvi
dnost. Ob tem pa so dohod
kovni odnosi znotraj občin
skega gospodarstva preslabi, 
slabo je predvsem povezova
nje v turizmu in gostinstvu 
ter v trgovini. 

Takšno oceno, ki so jo pri
pravili v mozirskem občin
skem komiteju za gospodar
stvo in planiranje, so na 
izvršnem svetu v celoti spre
jeli, poudarili pa so, da bi jo 
bilo potrebno razširiti z oce
no naložb v kmetijstvu ter 
obrti in z investicijami, s ka
terimi uresničujejo program 
samoprispevka. Ocenili so 
tudi, da realno upadanje vre
dnosti naložb zaenkrat še ni 
vpl ivalo na rast industrijske 
proizvodnje, ki je bila lani 5 
odstotna. T o pomeni, da so v 
delovnih organizacijah znali 
izkoristiti vse notranje rezer
ve , vendar pa je ob smelo za
stavljenih planih vprašljivo, 
kol iko teh rezerv je v tem in 
naslednjem letu še na voljo. 

R. P A N T E L I C 

Preobrazba uprave 
v občini SI. Konllce 
Odločajo se za učinkovitejše In bolj 
specializirano Uelo 

Družbenopohtične organi
zacije v konjiški občini so 
dobile v javno razpravo 
predlog preobrazbe javne 

J uprave v občini. 2 e nekaj ča
sa namreč razmišljajo o pri
mernosti dosedanje organi
ziranosti javne uprave in ob 
narejeni oceni so bile ugo
tovljene nekatere po
manjkljivosti v dosedanji or
ganiziranosti in delovanju 
občinskih upravnih organov 
in strokovnih služb samo
upravnih interesnih skupno
sti. P o razpravah in razgovo
rih o najprimernejši in smo
trni preobrazbi javne uprave 
je bilo izdelanih tudi več va
riantnih predlogov, dokler ni 
bil izoblikovan slednji, ki je 
zdaj v javni razpravi. Ta 
predvideva, da občinska 
uprava družbenih prihodkov 
ostane še naprej samostojna, 
kakor to pač zahteva zakon. 

Lani je bilo v občinski 
upravi zaposlenih 88 delav
cev, v delovni skupnosti 
strokovne službe SIS pa 32, 
medtem ko je leta 1980 v ob
činski upravi delalo 85 de
lavcev in v delovni skupno
sti 25. Leta 1970, ko še nismo 
imeli samoupravnih inte
resnih skupnosti, je bilo v 
občinski upravi zaposlenih 
68 delavcev. Mnoga dela in 
opravila so bila v zadnjih 
letih prenesena iz regije in 
republike na občine, pri če
mer bi bilo zanimivo izve
deti, za koliko se je zavoljo 
tega zmanjšala zaposlenost 
na tem področju v republiki 
in regijskem središču. 

K o m i t e za planiranje in 
družbenoekonomski razvoj 
bi po novem predlogu prei
menovali v komite za plani
ranje, družbenoekonomski 
razvoj in urejanje prostora 
ter vanj vključili kot organa 
dosedanji oddelek za urbani
zem, gradbene in komunal
ne zadeve in geodetsko upra

vo . Na novo naj bi ustanovili 
tudi komite za družbene de
javnosti, saj je to področje 
izredno pomembno in široko 
in zavoljo tega bi kazalo ime
ti samostojen upravni organ 
- večjo demokratičnost bi 
dosegli s kolegijskim uprav
nim organom - komitejem. 
Ta bi opravljal tudi strokov
ne naloge za vse samouprav
ne interesne skupnosti druž
benih dejavnosti. Takšna or
ganizacija je v večini občin 
Slovenije že prinesla pozitiv
ne rezultate. 

Vse ostale upravne organe 
in službe z vsemi opravili pa 
bi sestavljale enoten sekreta
riat z enotno delovno skup
nostjo. 

Predlagana organizira
nost, ki je v predlogu preo
brazbe javne uprave v občini 
Slovenske Konj ice temeljito 
in podrobno predstavljena, 
ima številne prednosti. Šte
vi lo upravnih organov in de
lovnih skupnosti bi zmanjša
li s sedanjih 9 v 4. Opravila 
istovrstnih in podobnih del 
bi bila poslej združena, bolj
ša bi bila tudi priprava gra
div za delegatsko odločanje 
in večja bi bila možnost izbi
re najprimernejših delavcev 
za opravljanje posameznih 
nalog. Poceni tev javne upra
v e bi dosegali tudi s tem, da 
bi nove naloge prevzemali že 
zaposleni delavci, saj ne bi 
na novo zaposlovali in tudi 
fluktuacije ne bi nadomešča
li. Bojazen pred vel iko kon
centracijo moči in kapitala v 
upravnih organih bi presegli 
z učinkovitejšim delovanjem 
kolegijskih upravnih orga
nov, v katerih bi bHi tudi čla
ni izven javne uprave ter z 
boljšim delovanjem družbe
nopolitičnih organizacij. 

Z vsem tem bi dosegli po
cenitev javne uprave in bolj 
učinkovito in specializirano 
delo. 

M A T E J A P O D J E D 

Obveščanje v 
sindikatih 

Komisija za obvešča
nje in politično propa
gando pri Medobčin
skem svetu zveze sindi
katov Slovenije Celje, ki 
jo sestavljajo predsed
niki komisij v občinah 
regije, se je na zadnji seji 
dogovorila o vrsti nalog. 

P o pregledu aktivnosti 
v okviru programa dela 
komisij je bilo dogovorje
no, da komisije organizi
rajo sestanke v delovnih 
organizacijah, kjer še ni
majo urejenega sistema 
informiranja. 

Prav go tovo pa bi bili 
zanimivi obiski v D O , 
kjer je obveščanje dobro. 
Iz izkušenj bi lahko po
sredovali in izpeljali akci
jo izboljšanja informira
nja v delovnih organizaci
jah in v samem sindikatu. 
Ugotovl jeno je bilo, da 
mnogokrat ali najbolj ovi
rajo informiranje odgo
vorni delavci, ki so po 
ustavi in zakonu o zdru
ženem delu ter drugih za
konih dolžni zagotavljati 
pogoje informiranja. 
Stroški se ob kvalitetnih 
informacijah povrnejo. 
Ce kdaj kje nastopijo te
žave v poslovanju ali v sa
moupravnem sistemu, ta
koj opredelimo, da je za 
to kr ivo slabo informira
nje. Komisija ugotavlja, 
da bo izredno dobrodošla 
organizacija seminarjev 
in izobraževanja za ure
dniške odbore, urednike 
ter dopisnike, vanj pa bi v 
določeni meri vključili 
tudi poslovodne struktu
re. V občinskih komisijah 
bodo zbrali podatke o po
trebah po obsegu in 
strukturi udeležencev se
minarja, vsebinski zasno
vi ter se opredelili za or
ganizacijo v okviru občin 
ah v regijskem povezova
nju. 

Prav go tovo bodo iz
kušnje do sedaj organizi
ranih seminarjev dobro
došle, vsekakor pa se mo
ra le-ta izpeljati s ciljem, 
da se za informiranje 
usposobi kar največ de
lavcev. 

F A N I K A L A P O R N I K 

Kalcšen bo razvoj do leta 2000 
o tem so pripravni razpravo šentjurski mlailinci 

Šentjurskim mladincem 
še malo ni vseeno, kaj se bo 
dogajalo z njimi v nasled
njih letih. Organizirali so 
predavanje in razpravo na 
temo: Razvoj Slovenije do 
leta 2000, s poudarkom na 
dolgoročnem razvoju obči
ne Šentjur. 

Na razpravo so povabiU di
rektorja projekta Slovenija 
2000, Emila-Milana Pintarja 
in člane komisije za dolgo
ročni razvoj občine Šentjur. 
Mladincem so nakazali 
osnovne smernice razvoja in 
povedali, kdo vse bo moral 
sodelovati pri uresničevanju 

zadanih nalog. 
V kmetijstvu bodo Sent-

jurčani še naprej razvijali 
kmetij sko-predelovalno in
dustrijo in živinorejo, za ka
tero bodo zagotovih lastne 
izvore krmil. Na področju in
dustrije pa bodo razvijali ko
vinsko in tekstilno predelo
valno industrijo. Razen tega 
načrtujejo razvoj energetike 
in drobnega gospodarstva. 
Zavzemajo se tudi za razvoj 
računalništva. Pri uresniče
vanju teh nalog bodo sodelo
vale: posamezne samouprav
ne interesne skupnosti, 
predvsem raziskovalna, naj
večje delovne organizacije, 

kot so A L P O S in Kmeti jski 
kombinat ter člani občinske 
uprave, ki so zadolženi za 
dolgoročni razvoj. T o je pa 
tudi vse, kar so člani komisi
je za dolgoročni razvoj obči
ne, povedah v razpravi. Mla
dinci si s temi informacijami 
ne bi mogli ve l iko pomagati, 
če se člani komisije in občin
ski možje ne bi razgovorih 
kasneje, ko so premleli neka
tere konkretne podatke in 
napotke, ki jih je v svojem 
predavanju posredoval 
Emil-Milan Pintar. O tem ter 
o vidikih projekta Slovenija 
2000 več v prihodnji številki. 

- V . E. 

Mladinska organizacija bi res 
morala biti organizacija mladih 
Zato Je potrebno tudi Izobraževanje, pravi Bojan Pevec 

Mladi marsikje že nekaj 
časa ugotavljajo, da mla
dinska organizacija ni takš
na kot bi morala biti. Tako 
ni nič čudnega, če aktivnost 
mladih v mladinski organi
zaciji upada. Še več, slišati 
je celo očitke, da postaja 
mladinska organizacija vse 
preveč fonunska in da kot 
takšna izgublja privlač
nost. 

O tem smo se pogovarjah s 
predsednikom občinske 
konference Z S M S v 2alcu, 
Bojanom Pevcem. »Mladin
ska organizacija bi morala 
mladim pomeniti tisto me
sto, kjer lahko lu-esničijo ve
čino svojih interesov. T o 
trdim za mladino na podeže
lju. Tu so mladi bolj poveza
ni med sabo. Vehko težje je v 
mestih. Strinjam pa se, da 
mladinska organizacija še 
vedno ni tisto, kar naj bi bila 
oziroma, kar naj bi pomenila 
mlademu človeku.« 

- Kako bi mladinsko or
ganizacijo še bolj približali 
mladim? 

»Predsedstvo ali nek ozek 
krog ljudi, se ne bi smelo za
pirati vase. T o se prepogo-
stokrat dogaja in tu se zgub
lja stik z mnogo mladimi 

l judmi.« 
- Opažaš, da morda ti pri 

svojem delu že postajaš ne
koliko fonunski? 

» T o sem pri sebi že ugoto
vil. K o sem postal predsed
nik občinske konference 
Z S M S , sem imel polno idea
lov, kako bom lahko delal 
med mladimi ljudmi, jim 
morda posredoval svoje iz
kušnje in drugo. Postopoma 
pa se človek začne izgubljati, 
poenostavljeno rečeno v po-
Utikanstvu. Vrstijo se seje in 
kdo ve kaj vse še, kar zahte
vajo od predsednika O K 
Z S M S . Velika napaka je, da 
mladi to sprejemamo.« 

- Kako se trudiš, da bi se 
te stvari spremenile? 

» R a v n o v zadnjem času 

smo sprejeli kup sklepov, da 
bi zagotavljaU frontno delo. 
Cim več je treba delovati na 
terenu. Oživiti je treba delo 
osnovnih organizacij ter le-
temu dati neko vsebino. Mi
slim, da doslej takšne vsebi
ne ni bilo dovolj . Ob tem mo
ram povedati, da po terenu 
mladina še nima takšnega 
mesta, kot naj bi ga imela. 
Marsikje jemljejo mladinsko 
organizacijo kot kakšno ser
visno organizacijo. Mladina 
nima vpliva na bistvene od
ločitve v krajevnih skupno
stih. Kvantitetno je sicer za
stopana. Občutek imam, da 
si mladi marsikdaj ne upajo 
ali pa nočejo izraziti svojih 
želja in se boriti za svoje in
terese.« 

- Bi lahko bil eden izmed 
vzrokov v pomanjkanju 
znanja? 

»Gotovo . Zato tudi ni nak
ljučje, da bomo odslej več 
pozornosti namenjali izobra
ževanju. Vendar ne izobraže
vanju zaradi izobraževanja. 
Tu bo treba stvari kakovost
no spremeniti in poiskati 
takšne izobraževalne oblike, 
ki bodo mlade zares priteg
nile in jih osvoji le .« 

J A N E Z V E D E N I K 

POGLED V SVET S k o v j n o t e h n o 
Uspešna politika dobrega sosedstva 

Prijatelje si lahko izbiraš, sose
dov ne, se glasi znani rek. Ko gre za 
odnose med neuvrščeno Jugoslavi
jo in nevtralno Avstrijo, lahko ob 
sedanjem obisku avstrijskega zvez
nega kanclerja dr. Freda Sinowa-
tza rečemo, da se kot sosedi kar 
dobro razumemo, kar je v oboje
stransko korist. 

Republika Avstrija se je s podpi
som avstrijske državne pogodbe 
zavezala, da bo nevtralna in da bo 
tudi ostala nevtralna država. To 
smer zagovarjajo vse tri v parla
mentu zastopane stranke, najbolj 
pa socialistična, ki je bila do lan
skih volitev 13 let kot večinska 
stranka sama v vladi. Avstrijski 
socialisti radi poudarjajo, da ne 
marajo nekakšne nevtralistične 
politike, se pravi take, ko se delaš 
ravnodušnega do svetovnih proble
mov, se ne opredeljuješ do njih, 
skratka, najrajši molčiš. Z drugimi 
besedami, socialisti (ki so zdaj v 
vladi skupaj s tako imenovano svo
bodnjaško stranko), so za aktivno 
nevtralno politiko. 

To je avstrijsko diplomacijo že 
zelo zgodaj, kmalu po nastanku gi
banja neuvrščenih, pripeljalo do 
sodelovanja z neuvrščenimi, s sta
tusom gosta na vrhunskih in dru

gih srečanjih neuvrščenih. Avstrija 
je bila med pobudniki ustanovitve 
skupine devetih evropskih nevtral
nih in neuvrščenih držav, ki dejav
no posegajo v pogajanja o evropski 
varnosti in sodelovanju, znana po 
konferencah v Helsinkih, Beogra
du, Madridu in zdaj Stockholmu. 
Ravno sodelovanje v skupini NN, 
kot jo imenujemo s kratico, je pri
peljalo do tesnejšega sodelovanja 
tudi med Beogradom in Dunajem 
pri oblikovanju skupnih stališč in, 

akcij v dobro popuščanja napetosti 
v Evropi in tudi sicer po svetu. 

Neuvrščena Jugoslavija in nev
tralna Avstrija, državi torej, ki sta 
zunaj vojaškopolitičnih blokov, sta 
torej po svoji naravi zaniteresirani 
na tem, da blokovska politika ne 
prevlada, saj bi bili med prvimi 
izpostavljeni slabim posledicam 
razraščajočega se blokovstva. Po 
drugi strani sta kot majhni oziro
ma srednje veliki državi zainteresi
rani, da lahko utrjujeta svojo ne-
odvisnot z neodvisnimi stališči in 
nastopi v mednarodnih odnosih. 

Obenem je razumljiva želja obeh 
vlad in držav, da imata kolikor se 
le da dobre odnose s sosedi. V tem 
je stična točka, ki pogojuje dobre 
odnose, ti pa so prišli do izraza tudi 
ob sedanjem obisku avstrijskega 
zveznega kanclerja pri nas. 

Napak bi bilo ob takih obiskih 
zamolčati tudi stvari, ki še niso v 
redu. Predvsem gre za položaj ko
roških Slovencev in gradiščanskih 
Hrvatov v Avstriji. Pogledi na to, 
koliko je Avstrija izpolnila svoje 
obveznosti do narodnih manjšin, 
obveznosti, ki jih nalaga sedmi 
člen državne pogodbe, so različni. 
Manjšini in z njima Jugoslavija 
upravičeno opozarjajo, da Sloven
cem in Hrvatom v Avstriji še ni 
zagotovljena dejanska enakoprav
nost kar zadeva dvojezičnost, šol
stvo, pravico do uporabe materine
ga jezika v javnosti in v uradih. 
Avstrijska stran trdi, da sta manj
šini dobili vse in da je treba urediti 
samo še nekaj manjših, tako rekoč 
obrobnih vprašanj. 

Upajmo, da bodo dobri odnosi z 
Avstrijo pripomogli tudi k temu, 
da bodo koroški Slovenci in gradi-
ščanski Hrvati kmalu dobili več 
pravic, pravic, do katerih imajo 
vso pravico. 

Piše J02E ŠIRCEU 



Cometove poti v priliodnost 
Izvoz In bitka za prostor sta Holgoročnl usmeritvi 

Delovna organizacija Co-
met Zreče je ena tistih v ko
njiški občini, ki je v zadnjih 
dveh desetletjih naredila bli
skovit razvoj, ki ga gre pripi
sati znanju in prizadevanjem 
domačih strokovnjakov. Co-
met je po letu 1%5 brez naku
pa tuje tehnologije, s prilaga
janjem potrebam trga in s 
pravilnimi odločitvami, pre-
rastel v vodilno delovno orga
nizacijo pri proizvodnji bru
sov v Jugoslaviji. 

V Cometu velja kot načelo 
dolgoročna usmeritev v izvoz. 
Poti nazaj ni, pravijo, kajti do
mači trg bi bil prehitro zasičen 
s tovrstnimi izdelki. Kolektiv 
je bil sprva izvozno usmerjen 
pretežno na Poljsko in v Ro
munijo. Ta delež je bil kar 70 
odstoten, vendar pa je izgrad
nja lastne industrije v teh deže
lah izvoz omejila. Preorientaci-
ja na zahod in v dežele v raz
voju je bila zaradi svetovne go
spodarske krize težka. A ven
dar so v Cometu uspeli utrditi 
sodelovanje s konvertibilnim 
trgom. Licenčno neobreme
njeni tehnološki postopki so 
Cometu omogočili, da so leta 
1979 postavili tovarno umetnih 
brusov na Malti. Na Malto so 
prenesli svojo tehnologijo in 
tovarno opremili z domačo 
opremo ter sami zagotovili 
montažo in zagon. Tržno naj bi 
bila Malta odskočna deska za 
severno Afriko, Bližnji vzhod. 
Sovjetsko zvezo in Kitajsko. 
Poleg prodora na Malto je Co-
met vseskozi razvijal tudi izvoz 
v dežele v razvoju in si tako 
pridobil stalne kupce v Alžiru, 
Iranu, Pakistanu, Etiopiji in na 
Tajvanu. 

Pred nekaj leti so v Cometu 
ustanovili projektni svet in 
strokovnjaki so v tem času ra
zvili številne študije in med 
najbolj uspele projekte sodi, 

razen postavitve tovarne na 
Malti, izdelava sušilnika za im
pregnacijo steklene tkanine, 
brusilnega rezalnega stroja, 
proizvodnja diamantnih bru
sov in osvojitev proizvoda s 
področja oksidne keramike, 
pri čemer so se povezali s stro
kovnjaki inštituta Jožef Štefan 
iz Ljubljane. To je le nekaj več
jih dosežkov zadnjih nekaj let, 
kajti v Cometu so organizirano 
pristopili k spodbujanjli in na
grajevanju inventivne dejav
nosti Inovatorji iz Cometa 
prejmejo vsako leto občinska 
priznanja za svoja snovanja. 

Česarkoli se v Cometu lote
vajo, razmišljajo dolgoročno. 
Tako je zamišljena tudi nalož
ba v povečanje zmogljivosti in 

Hicdernizacijo proizvodnje vi-
sokoturažnih bakelitnih bru
sov v tozdu Colex v Zrečah. 
Skladišče za gotove izdelke 
bodo končali letos, po predra
čunu naj bi veljalo 140 milijo
nov dinarjev, vendar je gotovo, 
da bo ta znesek višji zaradi 
močnega padanja vrednosti di
narja. Toda ta naložba v Co-
fleksu pomeni samo korak k 
modernizaciji celotne delovne 
organizacije, kjer želijo v petih 
letih priti tako daleč, da bi do
ločene postopke avtomatizirali 
in jih vodili računalniško. » L e 
tako si bomo lahko izborili 
prostor v Evropi po letu 1990«, 
razmišljajo v Cometu. 

M A T E J A PODJED 

Eden izmed Cometovih tozdov je tudi »Strojegradnja in vzdrževanje«, kjer je zaposlenih 
63 delavcev. V tozdu izdelujejo stroje in naprave na katere montirajo bruse ter stroje, 
orodje in naprave, ki jih pri svojem delu uporabljajo druge temeljne organizacije. 
Delavca Tone Javomik in Dušan Vivod sta fotografirana pri izdelavi stroja za rezanje 
kovin. Foto: EDI MASNEC 

Zavidanja vredni Konusovi uspelii niso naiiijučni 
Le z Izvozom le mogoče primerjati lastno vretinost z dosežki v svetu 

Delovna organizacija Konus je uresničila vse svoje razvojne načrte. Desetletje pre
usmeritve proizvodnje je zaključeno in pred njimi je, kot pravi generalni dirketor Jure 
Pokom, prvo normalno poslovno leto. Z a Konus pa to pomeni povečanje prihodka z 
lanskih 8 milijard dinarjev na 1,35 milijard dinarjev, konvertibilnega izvoza od 10 na 12 
milijonov dolarjev in še nadaljno rast fizičnega obsega proizvodnje. To so lani uspeli 
povečati za 14 odstotkov, letos naj bi jo še za 9,7 odstotka. Seveda je to mogoče doseči le z 
dobro organizacijo dela, s skupnimi prizadevanji in z neposrednimi oblikami vzpodbude 
preko nagrajevanja. -

Poslovno zapleteno leto 
1983 je zahtevalo izredno pri
lagodljivost. Z njo, s tesnim 
sodelovanjem družbenopoli
tičnih organizacij in poslovo
dnih delavcev, so ustvarili 
skoraj 2 milijona dinarjev 
dohodka na zaposlenega, po
večali so konvertibilni izvoz 
za 20 odstotkov in dosegli 
razmerje 1,9:1 med izvozom 
in uvozom. Fizični obseg 

proizvodnje so povečali za 14 
odstotkov, pri tem pa je šte
vi lo zaposlenih ostalo ne
spremenjeno - 1848. Res se v 
tem odražajo tudi učinki 
preusmeritve, saj so tudi v 
letu 1983 dale dosežke nove 
naložbe, ve l iko pa je dopri
nesla povsem konkretna ma
terialna vzpodbuda delav
cem. 

Ob začetku leta so bili pov

prečni osebni dohodki de
lavcev v Konusu 16.000 di
narjev, konec leta pa že 
22.600 dinarjev. V sistem na
grajevanja je vgrajena neloč
ljiva odvisnost osebnih do
hodkov od dohodka ter odvi
snost osebnih dohodkov de
lavcev v delovnih skupno
stih od dohodka temeljnih 
organizacij. V letu 1983 pa so 
vgradili še eno nadvse po
membno merilo za nagraje
vanje. Leta in leta so se na
mreč v Konusu borili, da bi 
dosegli vsaj občinska in pa-
nožna povprečja osebnih do
hodkov, lani pa so jih dosegli 
in presegli. Takrat so tudi 
vgradili nagrajevanje fizične 
storilnosti. Kjer narede več 
kot so načrtovali, tudi več 
dobijo. Ob tem se je tudi 
zmanjšal pritisk na dodatno 
zaposlovanje delavcev. Vse 
to mora ob dobrih pogojih 
dela, urejeni družbeni pre
hrani, garderobah, in druž
benem standardu, roditi 
uspehe. Lani so na primer z 
42 stanovanji (vseljenih je bi

lo 11, ostala bodo spomladi) 
rešili tudi vse stanovanjske 
probleme. 

Domači trg Ima 
prednost 

Ob vztrajnem povečevanju 
konvertibilnega izvoza pa ta 
za Konus ni edino pravilo. 
Ob 20 odstotnem povečanju 
izvoza na konvertibilno trži
šče so zmanjšali uvoz s tega 
področja za 22 do 25 odstot
kov. Ugotavljajo, da naložba, 
ki ne omogoča 40 odstotkov 
proizvodnje v izvoz, ni spre
jemljiva, saj to zahteva že sa
ma potrebna oprema. Izvoz 
pa je nujen tudi zaradi pri
merjave z razvojem in dosež
ki v svetu. Izdelujejo namreč 
izdelke, kakršne le še v neka
terih najbolj razvitih deželah 
sveta, pri tem pa v povprečju 
dosegajo enake cene kot na 
domačem tržišču. Kljub te
mu gradijo celotno politiko 
tako, da zadovoljujejo naj
prej potrebe domačega trga. 
K e r pa so njihove devizne 
potrebe vel ike - samo za 
anuitete so lani odšteli 2,2 
mili jonov dolarjev, poleg po
večanja izvoza vel iko dose
gajo tudi s sovlaganji. S so-
vlaganji v rudnik Laško so 
rešili energetiko, sovlagajo v 
Ljutorneru, Cačku, s sovla-
ganjem v S O Z D Belje pa so 

si zagotovili milijon koma
dov svinjskih kož v 10. letih. 
Dolgoročno nameravajo do
seči razmerje med konverti
bilnim izvozom in uvozom 
3:1. Dolgoročen program 
razvoja bodo predvidoma 
sprejeli že ob obravnavi za
ključnih računov za leto 
1983. 

Letos za naložbe 
830 mllllonov 

Razvoj je vezan tudi na na
ložbe. Z ureditvijo usnjame 
v Ljutomeru so lani zaklju
čili preusmeritev proizvod
nje, pričeli pa so z gradnjo 
skladišča. T o bi naj bilo do
grajeno d o avgusta, septem
bra pa bi pričeli z montažo 
kotlov. V letošnjer^i progra
mu naložb, za katere bodo 
odšteli 830 mili jonov dinar
jev, je namreč glavni del ure
ditev energetike. Lastna 
električna centrala bi naj da
jala v prvi fazi 2,5 megawa-
tov, kar bi moralo biti dovolj 
za lastno oskrbo. Čeprav bo 
na premog, ne bo onesnaže
vala okolja. Leta 1985 bo na 
vrsti pl inovod iz Šmarja in 
čistilna naprava za celotne 
Slovenske Konj ice ter grad
nja poslovne stavbe. Sele na
to pa so predvidene nove 
večje naložbe v proizvodnjo. 

M I L E N A B. P O K L I C . 

l j u b l j a n s k a b a n k a 
Splošna banka Celje 

Nova enota LB 
v Kovinotehni 

M o r d a b i n a s l o v k o g a 
c e l o z a v e d e l , d a b i p o d v o 
m i l v r e s n i č n o s t s p o r o č i 
l a ? T o d a r e s j e . L j u b l j a n 
s k a b a n k a . S p l o š n a b a n k a 
C e l j e j e p r e j š n j i t e d e n v 
K o v i n o t e h n i v o k v i r u p o 
s l o v n e g a c e n t r a z a d r o b n o 
g o s p o d a r s t v o o d p r l a s v o j o 
j u b i l e j n o 25. e n o t o . 

Enota bo opravljala posle 
dolgoročnega in kratko
ročnega kreditiranja drob
nega gospodarstva, prav 
tako bo opravljala posle z 
dinarskimi in deviznimi 
hranilnimi vlogami, tekoči
mi in žiro računi, in to za 
vse občane. 

Nova bančna enota v Ko
vinotehni, v njenem poslov
nem centru za drobno go
spodarstvo, bo nudila tudi 
svetovanje v finančnih za
devah in predvsem pri na
jemanju kratkoročnih in 
dolgoročnih posojil, Drob
nemu gospodarstvu oziro
ma obrtnikom bo mogoče v 
okviru svojega poslovnega 
centra opraviti tudi vse 
bančne posle. 

Ljubljanska banka. 
Splošna banka Celje je v 
svoji poslovni politiki opre
delila ugodnejše pogoje 
k r e d i t i r a n j a z a j p o s p e š e v a -

nje zasebnega sektorja 
drobnega gospodarstva, 
predvsem še za deficitarne 
proizvodne dejavnosti, ki 
so usmerjene v izvoz oziro
ma nadomeščanje uvoza. 
Da bi banka lahko dosegla 
zastavljene cilje, je sprejela 
spremembe v posameznih 
pravilnikih za kreditiranje 
drobnega gospodarstva, 
naneišajo pa se v glavnem 
na razširitev namenov kre
ditiranja, na najvišji znesek 

posojila, dobo vračanja in 
obrestne mere. 

Do sedaj je svoje poslo
vanje Ljubljanski banki, 
Splošni banki Celje zaupa
lo preko 2400 zasebnih 
obrtnikov. Prav obrtnikom 
pa še posebej velja vabilo k 
sodelovanju s tem, da kori
stijo storitve nove bančne 
enote v okviru poslovnega 
centra Kovinotehne za 
drobno gospodarstvo v Ce
lju, na Mariborski št. 7 

V ospredju izvoz in hrana 
Po 5. zboru ljubljanske banke. Splošne banke Celje 

5. zbor Ljubljanske banke 
Splošne banke Celje je bil 
20.1.1984 in je osrednjo toč
ko dnevnega reda namenil 
sprejemu planskih doku
mentov Splošne banke Ce
lje in planskih dokumentov 
Ljubljanske banke Združe
ne banke. 

V uvodni besedi je pred
sednik poslovodnega odbora 
Vlado Jurak delegate sezna
nil s široko paleto proble
mov, s katerimi se je banka v 
letu 1983 vsakodnevno spo
padala ter posebej poudaril, 
da banka kljub zaostreni de
narno kreditni politiki in lik
vidnostnim težavam ni zavr
nila prav nobenega kreditne
ga zahtevka tako na področ
ju kreditiranja konvertibil
nega izvoza in ne na področ
ju kreditiranja tekočega po
slovanja, proizvodnje hrane 
in preskrbe z osnovnimi živ
ljenjskimi potrebščinami. 

Prav tako je delegate med 
drugim seznanil, da je banka 
pridobila od mednarodne fi
nančne korporacije preko 10 
milijonov dolarjev kreditov 
za uvoz najsodobnejše tuje 
tehnologije, ter da je tretjino 
dinarskega investicijskega 
potenciala namenila za kre

ditiranje naložb v primarno 
kmetijsko proizvodnjo. 

V zvezi s poslovno politiko 
v letu 1984 pa je menil, da bo 
bančna politika podrejena 
predvsem uresničevanju 
usmeritev gospodarske sta
bilizacije. T o je boju za kon
vertibilni izvoz in zagotavlja
nje lu-ane ob posebni skrbi 
za dinarsko in devizno likvi
dnost. 

Na zboru je bilo tudi ugo
tovljeno, da je iz leta v leto v 
bankah vse manj sredstev za 
nove dolgoročne naložbe. 
Zato je še posebej pomemb
no, kam se bodo pičla sred
stva usmerila, da bodo dajala 
čim hitreje dohodkovni in 
devizni učinek. Dilema o 
usmerjanju teh sredstev v 
sanacije, preventivne sanaci
je ali zdrave razvojne progra
me se mora prav go tovo ra
zrešiti v korist zadnjih. Takš
no je bilo temeljno stališče 
vseh prisotnih na zboru. 

F^redsednik kreditnega od
bora pa je v razpravi opozoril 
na potrebo pc vkl]učitvi kre
ditiranja kmetijstva in pre
skrbe vseh nosilcev, ki so za
dolženi za preskrbo in razvoj 
kmetijstva v tej regiji glede 
na to, da S O Z D Hmezad in 

S O Z D Merx kot poglavitna 
nosilca tega področja pokri
vata širši prostor, kot ga s 
svojim poslovanjem pokriva 
Splošna banka Celje. 

Glede na predvideno raz
pravo v skupščini S R S , ki bo 
v februarju o uresničevanju, 
preobrazbe odnosov v go
spodarjenju z denarjem v 
bankah in organiziranosti 
poslovnih bank v S R Slove
niji, so bili delegati seznanje
ni s potekom dosedanjih raz
prav o tej problematiki in 
osnovnimi izhodišči Družbe
nega dogovora o kriterijih in 
pogojih za poslovanje te
meljnih bank v S R Sloveniji 
in Ljubljanske banke Zdru
žene banke, katerega cilj je 
konkretizirati pogoje za 
ustanavljanje temeljnih 
bank in pogoje za njihovo 
poslovanje. Namen tega do
govora, ki bo v kratkem tudi 
posredovan v razpravo pred
videnim podpisnikom in čla
nicam temeljnih bank pa m 
samo ta. Na osnovi njegovih 
določil se bo tudi ocenjevalo, 
ali imajo dosedanje banke na 
področju S R Slovenije še po
goje za samostojno poslova
nje. 

M A R J A N A B R A T U S E K 
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prežeča nevarnost v Šmarju 
20l0znlškl prehod bi bilo treba uretiltl 

precej je še nerešenih pro
blemov v krajevni skupno-
g*i Šmarje pri Jelšah. Neka-
jgre bo mogoče rešiti še v 
ĝin letu, drugi bodo morali 

počakati na naslednje ali 
{jasnejša leta. Gre za tiste 
probleme, katerih rešitev je 
opredeljena v planskih do-
liumentih te šmarske kra
jevne skupnosti. 

problem, na katerega želi-
tokrat opozoriti pa, kot 

Icaže, nima vstopnice za pri
stop k reševanju, ker zanj ni 
in še dolgo ne bo denarja. 
Qre za problem nevarnega 
prehoda čez železniško pro
go v Šmarju, na cesti, ki iz 
središča vodi do osnovne šo
le. Prehod je brez zapornic, 
edino opozori lo pred pretečo 
nevarnostjo sta dva promet
na znaka na obeh straneh 
proge, pred katerima je treba 
vozilo ustaviti. Z ene strani 
se da dobro videti prihajajo
čo lokomotivo, na drugi pa 
se je treba z voz i lom postavi
ti tik ob progi. Zaradi slabe 
preglednosti sta bili na tem 
mestu že dve nesreči s smrt

nima izidoma. B o do rešitve 
problema potrebna še ka
tera? 

Problema oziroma nevar
nosti se v občini, zlasti pa v 
krajevni skupnosti Šmarje, 
dobro zavedajo. Pobudo za 
rešitev je že leta 1979 dalo 
Ž T P Celje in nakazalo tudi 
možnosti: ali urediti drugi 
železniški prehod na cesti 
proti Dvoru, ali onega na ce
sti, ki vodi do Jelšingrada. 
Prehod, na katerega žehmo 
posebej opozoriti pa se po 
mnenju Ž T P ne da semafori-
zirati ali kako drugače ure
diti. 

V krajevni skupnosti so se 
odločili za gradnjo nadvoza 
na cesti za Jelšingrad in ga 
lani tudi semaforizirah. Pro
blem pa je bil s tem le delno 
rešen, kajti od trga v sredi
šču Šmarja, kjer se danes 
ustavljajo šolski avtobusi pa 
do šole, se da priti samo peš. 
Vsi šolarji-vozači se zato za
držujejo v trgu, na avtobu
snem postajališču, Žal je tik 
ob njem glavna prometna ce

sta. Edina možna rešitev, da 
bi avtobus lahko pripeljal do 
šole, bi bila v gradnji nove 
ceste od železniškega preho
da proti Jelšingradu oziroma 
desno od proge proti šoli. Ta 
investicija pa bi bila mnogo 
predraga in vira sredstev za
njo v občini ne vidijo. Glav
na napaka je bila storjena že 
pri načrtovanju oziroma 
gradnji nove šole. Sočasno 
bi bilo takrat treba rešiti tudi 
problem ustrezne dovozne 
ceste iz središča Šmarja. 

Kaže , da bo še lep čas osta
lo tako, kot je. Otroci bodo še 
naprej čakali na prevoz ob 
nevarni prometni žili, želez
niški prehod, kjer se edino 
da priti z avtomobi lom do 
šole, pa bo še naprej prežal 
na neprevidne žrtve. Nesre
ča, kajpak, nikoli ne počiva, 
in ljudje smo včasih tudi raz
treseni in nepazljivi. Morda 
pa bi se dalo problem le ka
ko rešiti. B i bilo na solidar
nost vseh občanov preveč 
optimistično računati? 

M A R J E L A A G R E Ž 

Cicibani smučalo 
V e č kot 150 cicibanov se je naučilo smučati prejšnji teden na Golovcu in Gričku v akciji, 

ki jo je zelo dobro izpeljal zbor učiteljev smučanja S K Toper . V soboto so se malčki na 
zaključnem srečanju pomeril i v pravi veleslalomski tekmi. Tisti, ki so uspešno prismučali 
do cilja, so prejeli priznanja, vsi pa tudi praktične nagrade, ki jih je prispeval Toper . Zaradi 
velikega zanimanja staršev, ki si žele, da bi tudi njihovi otroci znali smučati, bodo tečaj ta 
teden ponovili . 

Na Dobrni za kraj in krajane 
BU Jim vseeno, kakšen bo njihov razvoj 

Na Dobrni želijo ohraniti 
zdraviliško-turistično podobo 
kraja, ob tem pa zagotoviti 
ustrezne bivalne pogoje kra
janom. V načrtovanje razvoja 
kraja se vključuje zlasti druš
tvo za varstvo okolja, saj se 
njegovi člani zavedajo, da bo 
marsikaj moč bolje in hitreje 
rešiti, če bodo načrti sad nji
hovega sodelovanja z lu-bani-
sti in drugimi načrtovalci raz
voja. 

Zazidalni načrt za središče 
Dobrne je že sprejet, sedaj pa 
se je treba odločiti, kako na
prej; kje bodo gradUi stanova
nja, kako bodo zaščitili kmetij
ska zemljišča in vodne vire, ka
ko bodo uredili komunalno 
omrežje. V celjski občini v tem 
času pripravljajo odlok o urba

nističnem redu, ki ga bodo fe
bruarja javno razgrnili. V njem 
bodo opredelili tudi možno za-
zidavo v že obstoječih naseljih 
v krajevnih skupnostih. Sicer 
pa je v Dobrni možna zazidava 
predvsem na severnem delu 
Dobrne proti Klancu in verjet
no tudi v že obstoječih naseljih 
izven same Dobrne. 

Krajani, ki so se prejšnji te
den sestali s tistimi, ki sodelu
jejo pri pripravi razvojnih na
črtov, so še posebej opozorili 
na varovanje vodnih virov. Vo
dovod v Loki je že sedaj ogro
žen. Voda v njem je pogosto 
onesnažena, za samo čiščenje 
vodnega zajetja pa so porabili 
že veliko denarja in prostovolj
nih delovnih ur. Zaskrbljeni so 

tudi zaradi ostalih treh vodo
vodov, saj še vedno ni rešeno 
vprašanje njihovega upravljal-
ca. Razmišljali so tudi o možni 
zazidavi v bližini pokopališča, 
Tega bodo po programu samo
prispevka v letu 1986 razširili 
in zgradili tudi mrliško vežo, 
sočasno pa bi, če bi uredili tudi 
cesto, lahko omogočili stano
vanjsko gradnjo. Ali bi to bilo 
primemo ali ne, bo treba še 
razmisliti. Krajani so se zavzeli 
poleg ohranitve najboljših 
kmetijskih površin še za zašči
to zeleruh površin v sami Do
brni in za ureditev tistega, kar 
že imajo - sprehajalnih poti, 
kanalizacije in neurejenih ob
jektov v sami Dobrni, 

M I L E N A B. P O K L I C 

Kje so komunisti 
iz Gotovelj? 

Pred dnevi so se sestali ko
munisti v krajevni skupnosti 
Gotovlje. T o je bil drugi 
skhc, kajti na prvo vabilo so 
se odzvali le trije od skupaj 
trideset komunistov v tej 
krajevni skupnosti. O (ne)ak-
tivnosti komunistov je govo
ril sekretar O O Z K S Henrik 
Krajnc, ki je povedal, da se 
večina komunistov izgovar
ja, da delajo tam, kjer so za
posleni. T a m pa čestokrat 
dobijo odgovor, da se izgo
varjajo, češ da delajo v kra
jevni skupnosti. 

Sekretar O O Z K S Henrik 
Krajnc je bil v svojem poro
čilu izredno oster in kritičen, 

še zlasti ko je omenjal delo 
organizacij in društev. V raz
pravi so bili posebej živahni 
mladi, ki so povedali kako je 
treba »stare grehe« v Zvez i 
komunistov spremeniti v po
zitivna dejanja in to na vseh 
področjih. Tako so sklenili, 
da bodo v najkrajšem času 
sklicali sestanek vseh komu
nistov v krajevni skupnosti, 
tam pa bo moral vsakdo po
vedati, kje in kako dela kot 
član Zveze komunistov. 

Na volilni konferenci so 
izvohU novo sekretarko 
osnovne organizacije Mojco 
Pušnik. 

D R A G O K U M E R 

Vučko v Celju 
Maskota letošnjih zim

skih olimpijskih iger, 
znameniti in zdaj že po 
vsem svetu znani Vučko 
bo pred začetkom iger ne
kaj dni tudi na obisku v 
Celju v organizaciji T T G 
Celje. N jegov i obiski bo
do od 26. januarja do 4. 
februarja vsak dan dopol
dne in popoldne. 

Vučko bo krenil na pot 
po središču Celja ob 10. 
uri iz turistične posloval
nice T T G ter se ob 10,30 
ustavil pred blagovnico 
Tkanine v centru mesta. 
O b 11. uri bo pred blagov
nico Tkanine T R I M , ob 
11,30 na avtobusni postaji 
in bo ob 12. uri pri turi
stični poslovalnici T T G . 
Tudi popoldne bo Vučko 
opravil isto pot, s tem da 
bo krenil po mestu ob 14. 
uri. 

T V 

Praznik KS 
Staro Velenje 

Med 25 krajevnimi 
skupnostmi v velenjski 
občini je na osmem me
stu s 1300 previvalci in 
760 volilci krajevna 
skupnost Staro Velenje, 
ki je bila včasih celo sre
dišče današnjega Titove
ga Velenja. K S Staro Ve
lenje bo letos pripravilo 
prvo praznovanje kra
jevnega praznika, izbrali 
pa so si 25. januar, ko so 
leta 1944 v današnjem 
Starem Velenju Nemci 
ustrelili petnajst domo
ljubov. 

Prvi praznik bodo pro-
slavih z nekaterimi delov
nimi akcijami, kjer je v 
ospredju gradnja krajev
nega toplovodnega 
omrežja, pri čemer sami 
opravljajo izredno vehko 
prostovoljnega dela. P o 
sodobili so tudi nekaj 
cest, v prihodnje pa želijo 
obnoviti staro krajevno 
jedro ter v njem odpreti 
več manjših obrtniških 
lokalov. Načrti so že v pri
pravi. Ob prvem prazniku 
so izdali tudi zajetno bro
šuro, za katero je uvodno 
misel napisal njihov rojak 
dr. Matjaž Kmec l , Jože 
Hudales ml. je dodal 
tekst o zgodovini delav
skega gibanja, Milan Že-
vart pa o borcih z njihove
ga področja. Proslavo bo
do pripravih v soboto, 28. 
januarja. T. V R A B L 

Boris Debič - šestdesetietnik 
9. januarja je Boris Debič, 

sodnik Višjega sodišča v Ce
lju, ugledni pravnik in dol
goletni družbenopolitični 
delavec dopolnil jubilejnih 
60 let. 

Rojen v kraju Vrbje v obči
ni Žalec je bil že v mladosti 
napredno usmerjen in naro
dno zaveden. V času fašistič
ne okupacije se je v septem
bru leta 1944 vključil v na
rodnoosvobodilno gibanje 
kot aktiven borec. Zaradi 
svoje hrabrosti, odgovorno
sti do prevzetih nalog in mo-
ralno-pohtičnih vrhn je bil že 
januarja 1945 sprejet v K o 
munistično partijo Sloveni
je. P o osvoboditvi je oprav
ljal vrsto odgovornih druž
benopolitičnih funkcij in za
dolžitev, predvsem v teda
njem okraju Celje-okolica, 
med drugimi kot sekretar 
Okrajnega komiteja K P S Ce
lje in kot tajnik O L O Celje. V 
letu 1962 je diplomiral na 
pravni fakulteti v Ljubljani. 
N jegov izostren čut za pra
vičnost, osebna poštenost in 
doslednost v delu so odločil
no prispevali, da se je po 
uspešno opravljeni diplomi 
opredehl za pokUc sodnika, 
ko je leta 1963 tudi uspešno 
opravil sodniški izpit. Od te
daj dalje je ostal zvest temu 
delu in funkciji. Začel je na 
Občinskem sodišču v Žalcu, 
vendar je bil zaradi svojih 

strokovnih, delovnih in dru
gih kvalitet že leta 1969 izvo
ljen za sodnika Okrožnega 
sodišča v Celju, od 1979 pa 
kot sodnik Višjega sodišča v 
Celju. Ves ta čas se je z vsem 
žarom posvetil delu v civil
nem sodstvu. 

V e č let je vodi oddelek za 
civilno sodstvo pri Okrož
nem sodišču, pa tudi pri Viš
jem sodišču. S svojim zna
njem, ki ga je nenehno izpo
polnjeval, z natančnostjo in 
doslednostjo pri delu in z ra
zumevanjem v loge in funk
cije sodnika v družbi, si je 
pridobil veUk ugled pri svo

jih sodelavcih, pri občanih, v 
občinah celjske regije pa tu
di šii"še. Čeprav je dolgoletna 
bolezen, s katero se je žilavo 
boril, otežkočala njegovo de
lovno vnemo, je vendar 
kljub temu našel čas še za 
družbenopoUtično in druš
tveno delo. 

Osebno skromen, je bil ve
dno pripravljen pomagati so
delavcem s strokovnimi na
sveti, kot mentor in predava
telj in kot pisec strokovnih 
člainkov, s čimer je pomemb
no prispeval k uspešnemu 
delu civilnega sodstva v Te 
meljnem in Višjem sodišču. 
Njegovo delo in delovanje ni 
bilo neopazno. Prejel je šte
vilna odlikovanja in prizna
nja, med katerimi so medalja 
Zaslug za narod. Red dela s 
srebrnim vencem, Red dela z 
zlatim vencem, medalja za 
Hrabrost in Red zaslug za 
narod s srebrno zvezdo. Med 
mnogimi priznanji, ki jih je 
prejel za svojo družbenopoU
tično samoupravno in druš
tveno delo, je tudi častno 
priznanje Slovenskega so
dniškega društva. Za vse to 
in za njegovo tovarištvo pa 
smo mu hvaležni tudi njego
vi sodelavci, ki mu ob njego
vem jubileju iz vsega srca že
hmo čimprejšnjega okreva
nja ter še mnoga srečna leta. 

J O Ž E U N V E R D O R B E N 

Moda na evropski ravni 
Tudi letošnji sejem mode v Ljubljani je dokazal, da se 

lahko naši tekstilci in konfekcionarji ter usnjarji mirne 
duše postavijo v bok najbolj razvitim. Videli smo namreč 
izdelke, kakršni so nam lahko v ponos. Vprašanje seveda 
je, kaj od tega se bo lahko našlo tudi na naših policah v 
trgovinah. Verjetno izredno malo. Eden izmed vzrokov za 
to je seveda velik izvoz, kjer so tekstUci zelo uspešni. Na 
letošnjem sejmu so sodelovali tudi predstavniki celjske 
regije: Elkroj iz Mozirja, tovarna usnja iz Šoštanja, Kora iz 
Radeč, Kors iz Rogaške Slatine, Metka Celje, Mik Prebold, 
Modni salon Titovo Velenje, tovarna nogavic s Polzele, 
Tekstilna tovarna Prebold, Toper iz Celja, tovarna volne
nih odej iz Škofje vasi in Zarja iz Petrovč. S svojimi izdelki 
se je predstavil tudi Veplas iz Titovega Velenja. 

J A N E Z V E D E N I K 

Sankaško tekmovanje na PleSIvcu 
Krajevna skupnost Plešivec je v nedeljo 22. januarja popoldan • 

priredila prvo sankaško tekmovanje, ki se ga je udeležilo 45 ; 
tekmovalcev iz okoliških krajev. Proga je bila dolga 2 km in i 
dobro pripravljena, tekmovanje pa je potekalo v treh skupinah. ] 
Start je bil pri domačiji Stanka Rihterja, cUj pa pri Ivanu Ri- i 
hterju, kjer so vsem tekmovalcem nudili toplo okrepčilo. Pri 
pionirjih so bih prvi trije Tinka Rihter, Plešivec, Simon Balant, 
Podgorje in Romana Hrašan, Šmiklavž. Pri ženskah so bUe prve 
tri Metka Kotnik in Marija Rihter, Plešivec ter Anica Andrejo. 
Šoštanj. Pri moških pa Vinko in Marjan Kotnik, Plešivec ter 
Janko Balant, Podgorje. Podelitev nagrad in priznanj, ki jih je 
prispevalo Turistično društvo Titovo Velenje, so bila pri Ivanu ' 
Kotniku v Plešivcu pod Graško goro. V. K. j 

Spominski pohod na Gozdnik 
Ob 40-letnici napada na bunker kurirjev pod Gozdnikom je j 

Krajevna organizacija Zveze združenj borcev Griže organizi- [ 
rala spominski pohod k bunkerju. 

V soboto 21. 1. se je v Zabukovici zbralo 105 pohodnikov, v' 
večini so bih člani Z Z B in pionirji, ki so skupaj odšli v osrčje ' 
CJozdnika. V gozdovih Gozdnika so si kurirji kurirske postaje-
TV-24 v jeseni 1943 postavili bunker, prepričani so bUi, da bodo j 
v njem varno prezimUi. Vendar se je našel izdajalec, ki je bunker • 
izdeil. 21. 1. 1944 so Nemci bunker obkolili. Rešilo se je Sest \ 
kurirjev, Ivan Kajtna in Viktor Guzej sta padla pod streh. Nemci \ 
so ju prepeljah v Zabukovici in v rudniški kantini izpostaviU. V ' 
spomin na ta dogodek so borci organizirali pohod. F. J. 



Prizadevno delo aktivistov RK 
Lani so ¥ žalski občini zbrali 50 ion papirja 

Občinski odbor Rdečega 
križa v Žalcu združuje 19 
krajevnih organizaciji RK, 
v kratkem pa se bo pridru-
i i l a še novo ustanovljena iz 
V r b ja. Predsednik je že četr
to leto Jože Cehovin, takole 
ocenjuje lansko delo. 
S svojim de lom smo izpolnili 
poslanstvo, ki ga ima Rdeči 
križ. Največ pozornosti smo 
namenili krvodajalstvu. Pri
pravili smo 11 akcij, ki se jih 
je udeležilo 1494 krvodajal-
c e v . K temu bi radi pritegnili 
č imveč mladih, ki se, čeprav 
so zdravi, iz različnih vzro
kov teh akcij izogibajo. 

Pomembna akcija je tudi 
zbiranje rabljenih oblačil. 
I-ani smo jih zbrali okrog 8 
ton in go tovo so bila mno
gim socialno ogroženim zelo 
dobrodošla. Zbirali smo tudi 
papir, gospodarstvu smo ga 
vrnili kar okrog 50 ton. Zbra
li so ga šolarji, ki so pri tem 
zelo zavzeto tekmovali . Se
veda vseh začrtanih nalog ni
smo mogl i tako dosledno iz
polniti, večkrat tudi zaradi 
pomanjkanja sredstev. Iz
padli so nekateri tečaji, ki 

smo jih predvidevali za izo
braževanje občanov. Izpit iz 
prve pomoči za voznike mo
tornih vozil je opravilo 310 
kand ida tov . . . « 

Tudi v planu dela za letoš
nje leto se niso oddaljili od 
svojih osnovnih nalog. Sku
šali bodo kar najbolj razširiti 
vrste krvodajalcev, vel iko 
pozornosti pa bodo posvetili 
tudi izobraževanju krajanov. 
V tem okviru bo množična 
zdravstveno socialna vzgoja, 
vsebinska vključitev v Te
dnu boja proti kajenju in 
pljučnim boleznim, v boju 
proti alkoholizmu, narkoma
niji, tabletomaniji in drugim 
zasvojenostim. Pripravili bo
do tečaje za nego bolnikov in 
poškodovancev na domu, 
skrbeli za dejavnosti mladih 
članov Rdečega križa, 
vzpodbujali izobraževalno in 
zdravstveno prosvetno delo 
na osnovnih šolah, socialno 
dejavnost in razvijanje oblik 
sohdamosti, pripravili bodo 

akcijo za napredek osebne m 
splošne higiene in varstva 
okolja, usposobili kar največ 
ljudi za nudenje prve pomo
či in tako dalje. 

Možnosti za delovanje 
Rdečega križa so skoraj neiz
črpne. O b veliki požrtvoval
nosti aktivistov ter ob pri
pravljenosti in sodelovanju 

O b včeraj dalje poteka v 
občini Žalec akcija zbiranja 
papirja po delovnih in druž
benopolitičnih organizaci
jah ter društvih. Akcijo je 
organizirala Občinska zve
za rdečega križa občine Žar 
lec. Kot doslej so si tudi le--
tos zadali cilj, da bodo pa
pirni industriji vrnili čim 
več te, še kako potrebne su
rovine. Prejšnja leta so to 
akcijo organizirali v mese
cu aprilu, oziroma maju, 
vendar je bil odziv delovnih 
organizacij slab. Prav zara
di tega so sklenili začeti z 
zbiranjem v začetku leta, 
ker predvidevajo, da se je 
ob koncu prejšnjega leta po 
organizacijah nabralo pre
cej neuporabnega papirja. 

Akcija bo trajala do šeste
ga februarja. Občinski od
bor rdečega križa zato pozi
va vse delovne organizacije 
občine Žalec, da se tej akci
ji odzovejo in darujejo 
zbran papir za humanitarne 
namene. 

ostalih občanov pa bi lahko 
v marsičem ugodno vplivali 
na življenje in počutje tistih, 
ki j im je prizadevanje Rdeče
ga križa namenjeno. 

T. T A V Č A R 

Letna iconferenca 
RK SoStani 

Krajevna organizacija Rde
čega križa Šoštanj bo imela v 
ponedeljek 30. januarja ob 17. 
uri v dvorani krajevne skupno
sti redno letno konferenco. O 
delu društva bosta poročali 
predsednica Elica Nagode, o 
finančnem poslovanju pa Ju
stina Uranič. Hkrati bo tudi 
krajše zdravstveno predava
nje. V. K. 

Srečanje s prijatelji in nekdanjimi sodelavci Frana Roša je bilo prijetno, sproščeno ia 
poučno (Foto: Edi Masnec) 

Rošev dan Je popestril Icviz 
tamMmmmommmma^mmmmmmmmmmmmmmmmmmmif^m 
Na aan COS F. Roš so povabili tudi člane Roševega krožka 

Zadnji dan prvega šolske
ga polletja so učenci celjske 
celodnevne osnovne šole 
Fran Roš počastili s kvizom 
o njem. Nanj so se pripravi
li učenci od vključno prve
ga do osmega razreda, saj so 
14. januarja, dan po obletni
ci pisateljevega rojstva, 
izvedli izbirno tekmovanje 
za zaključni kviz. 

Ob ljubeznivem, sprošče
nem spraševanju voditeljice 
kviza tovarišice Zeleznikove 
so tekmovalci zavzeto in 
gladko odgovarjali o življe
nju in predvsem o mladin
skih delih pisatelja in šolni
ka. Domiselnost pedagogov 

in hkrati pisateljevo približa-
nost otrokovemu zanimanju 
je veselo prikazala skupina 
drugošolčkov s kritičnim 
iskanjem najbolj podobnega 
m e d v e d k a , pisateljevemu 
medvedku Diji med številni
mi razstavljenimi. 

Poslušalcem iz vseh raz
redov smo se poleg pred
stavnikov študijske knjižni
ce na povabilo šole pridružili 
še upokojeni učitelji, člani 
Roševega krožka, ki se sesta
ja običajno vsak prvi četrtek 
v mesecu. Pred sedanjim vo
djem krožka Jurom Topla
k o m in prejšnjim, lansko le
to umrlim Jankom Prisla-

nom, je krožek dolga leta, 
vse do svoje smrti, vodil 
Fran Roš. V kasnejšem pro
stem pogovoru je Juro To
plak orisal uspelo prizadeva
nje obeh vodij krožka za poi
menovanje nove šole po šol
niku, pisatelju in častnemu 
celjskemu občanu. K temu 
je dodala ravnateljica Tonč
ka-Mešlova še to, da se bodo 
bodoče nagrade za prizadev
ne celjske pedagoške delav
ce tudi imenovale po.njem. 
Razen tega je povedala, da je 
bilo najbolj kritično pri pri
pravi kviza to, da so vse knji
ge pokojnega Frana Roša 
razprodane in so morali be
sedila obravnavanih knjig 
fotokopirati. Kl jub omejeni 
porabi papirja in hkrati ob 
množičnem tiskanju mladin
skih knjig menimo, da smo 
Celjani svojemu častnemu 
občanu le dolžni oskrbeti po
natis njegovih del. 

P o končanem kvizu smo 
se pogovarjali z novinarji 
šolskega glasila Stopinje 
mladosti in z novinarji celj
skega radia. Dvema našima 
tovarišicama sta se ob zaku-
ski po kvizu posebej zahvali
li tovarišici učiteljici te šole -
njuni nekdanji učenki. 

Oddolži tev z znanjem je iz
zvenela v doživetje vredno
tenja predvsem pisateljeve
ga, sedanjega pedagoškega 
in ne nazadnje tudi minulega 
dela. 

D A R I N K A V I Z J A K Ivan Golčar 
Pred dnevi so na poko

pališču vPodkraju pri Ti
tovem Velenju pokopali 
borca Zidanškove briga
de, po vojni pa agilnega 
aktivista in družbeno po
litičnega delavca ter. na
zadnje dolgoletnega di
rektorja restavracije Pod 
gradom, Ivana Golčarja iz 
Titovega Velenja. 

Rodil se je 21. decem
bra 1922 v Šentvidu nad 
Valdekom, sedaj Završe 
pri Doliču. V stari Jugo
slaviji se je izučil za peka, 
med okupacijo pa je bil 
zaposlen na železnici do 
odhoda v partizane v za
četku 1944. leta. V hudih 
bojih na Pohorju je bil 
blizu Oplotnice težko ra
njen v roko in postal inva-
hd. Za svojo borbenost je 
bil odlikovan z medaljo 
za hrabrost, kasneje pa je 
prejel še Red zaslug za 
narod. Po osvoboditvi je 
najprej vodil obrat druž
bene prehrane tovarne 
usnja v Šoštanju, po 
opravljeni trgovski kvali
fikaciji pa je postal tržni 

inšpektor najprej na 
Okrajnem ljudskem od
boru, po njegovi ukinitvi 
pa na Mestnem ljudskem 
odboru Šoštanj. 

Ves čas službovanja je 
bil izredno agilen aktivist 
in družbeno političen de
lavec. Vpisal se je tudi v 
upravno šolo in po prese
litvi v Velenje postal di
rektor restavracije Pod 
gradom v Velenju. Ves 
čas skoraj 15-letnega de
lovanja v gostinstvu je bil 
izredno prizadeven vizvr-

ševanju svojih delovnih 
nalog, za kar je žrtvoval 
tudi večino svojega pro
stega časa. Zaradi odnosa 
do dela, še zlasti pa do 
družbenega imetja, je bil 
pri svojih sodelavcih pri
ljubljen, kar se je vsa leta 
odražalo tudi pri dobrih 
delovnih in gospodarskih 
uspehih podjetja, ki ga je 
vodil skoraj do smrti. Po
sledice vojnega trpljenja, 
neumorno delo in napre
zanje je oslabilo njegovo 
srce, ki je odpovedalo v 
trenutku, ko bi lahko za
čel nekoliko mirneje žive
ti v zasluženem pokoju. 

Ob slovesu so se mu 
zahvalili za njegovo vse
stransko delovanje še zla
sti pa za požrtvovalnost 
in trud, ki ga je vložil za 
napredek gostinstva v Ti
tovem Velenju. V zadnje 
slovo so mu zapeli pevci 
društva upokojencev iz 
Titovega Velenja, žalo-
stinke pa je zaigrala ru
darska godba. 

V. KOJC 

V Vinsifi gori želijo tainilca 
Na zasedanju žalske ob

činske skupščine so delega
ti iz Vinske gore postavili 
vprašanje, zakaj v njihovi 
krajevni skupnosti ne mo
rejo imeti profesionalnega 
tajnika. 

Odgovori l i so jim, da za to 
ni sredstev, delegati pa s tem 
odgovorom niso bili zado
voljni. Naslednji odgovor je 
bil popolnejši, čeprav v bi
stvu tak kot prvi. Dejstvo na-
rnreč je, da so sredstva pro
računa omejena in se lahko 
povečajo za toliko, kot je to 

določeno v resolucij skih 
izhodiščih. Sredstva za delo
vanje krajevnih skupnosti so 
v odstotkih naraščala hitreje 
kot pa sredstva proračuna. 

Lani so se sredstva za kra
jevne skupnosti v primerjavi 
z letom poprej povečala za 
21,5%. Za krajevno skupnost 
Vinska gora je bilo lani iz 
proračuna namenjenih 
282 000 dinarjev. Sredstva, 
ki se iz občinskega proraču
na dajejo krajevnim skupno
stim, pa so namenjena za de
lovanje delegatskega siste

ma ter delovanje krajevne 
skupnosti oziroma za plačilo 
morebitnih osebnih prejem
kov ter materialnih stroškov 
kot so prostori, kurjava in pi
sarniški material. 

Delegaciji Vinske gore, so 
odgovoril i , da lahko sicer za
poslijo profesionalnega taj
nika, če imajo za to dovolj 
denarja, k odgovoru pa so 
pripisan še to, da v 2alcu 
menijo, da manjše krajevne 
skupnosti profesionalnega 
tajnika ne potrebujejo. 

J A N E Z V E D E N I K 

Janez Pešec 
Domovi v Radečah in 

še daleč naokoli so one
meli. Vse kar čuti globino 
izgube, ali jo vsaj sluti, se 
je zgrmilo pred hišo zad
njega slovesa. In kot bi 
bil čopič med prsti umet
nika, ki hoče za vselej 
ohraniti notranjo podobo 
te množice, je sneg srebril 
glave. 

Misli tavajo skozi čas in 
prostor in sestavljajo mo
zaik življenja, ki je v ne
polnih enainšestdesetih 
letih bogatilo svoj kraj, 
vso domovino, kjer vse so 
razsuti tisočeri sadovi 
učitelja. Le kratek čas na 
celjski gimnaziji, potlej 
pa štiri desetletja- v ro
dnem kraju, je bil profe
sor Janez Pešec zaneslji
vo pravi človek, ki mu je 
Žagarjeva nagrada krona
la pedagoško delo. Bil je 
eden tistih učiteljev, ki ne 
nehajo svojega poslan

stva s podpisom zaklju
čnega spričevala. Vedno 
znova so se njegovi učen
ci hodili napajat k temu 
izviru širokih razgledov, 
človeške topline, nalezlji
ve delavnosti, radovoljne-
ga razdajanja. 

Na ustnicah mu je za
mrla tolikanj draga slo

venska beseda. Ne le tista 
v bleščeči knjižni obliki, 
ne le v ritem in rimo uje
ta. Ljubil je tudi melodije 
narečja, elementarno iz-
povednost kmečke, de
lavske govorice. Na dese
tine recitalov je zložil z 
lahkoto, ker je natančno 
vedel, kje bo našel verz za 
pravo rabo med stoterimi 
snopiči. Izpovedoval je to 
besedo pred razredom, na 
odru, na ulicah in na ste
zah med ozarami, v kon
ferenčnih sobah in zbor
nih dvoranah. In tudi pel 
jo je v mnogih spevo
igrah, jo božal in gladil 
kot lektor, dramaturg in 
kot režiser. Ta širina razu
mevanja umetniške tvor
nosti je izžarevala na da
leč, ga storila tvorca kul
turne politike v občini in 
prvega dobitnika prizna
nja za izjemne zasluge na 
področju kulture, ki jih v 
občini Laško podeljuje 
kulturna skupnost ob slo
venskem kulturnem 
prazniku. 

Vse to in še veliko dru
gih dragocenih lastnosti 
je združeval človek, ki je 

v sebi nosil in uresničeval 
dve, skoraj do črke enaki 
besedi in njun narazdruž-
Ijiv pomen - humanist in 
komunist. Samo v taki 
zvezi je verjel v bodoč
nost in v osvobojenega 
človeka. Dvom, da bi kul
tura in humanizem mogla 
razvodeniti revolucionar.-
nost, mu je bil tuj... 

Mish preskakujejo od 
kamenčka do kamenčka 
po mozaiku nekega veli
kega, bogatega življenja 
in preskočijo v praznino 
ob katedru, v temo ugasle 
odrske luči, v vprašanja, 
ki jim je odgovor moUc. Z 
očmi drsijo misli čez 
množico osivelo od drob
nih snežink, čez obraze 
orosene od stopljenih kri
stalov in pobeglih solz. 

Izpolniti zevajoča vrzel 
- posnema ti njegov zgled. 

Slediti njegovemu zgle
du - oiiraniti njegov spo
min in tako poravnavati 
naš skupen dolg. 

Kot je izzvenela zadnja 
pesem pod zasneženimi 
cipresami: Iz vsega srca, 
hvala! 

JUREKRAŠOVEC 



Neuspeli referendum 
5. 1. je bil v N T objavljen 

fjšpevek z naslovom Oce-
gjli neuspela referenduma, 
avtorja Rada Panteliča, ki 
poroča o neuspelem izidu 
l^ferenduma o združitvi 
f0O Savinja Mozirje in G P 
,j<orist Nazarje. V članku je 

drugim navedeno: 
večina zaposlenih tudi 

prejela elaborata ter sa
moupravnega sporazuma.« 

Ta navedba je neresnična 
neumestna, zavaja javnost 

jn meče slabo luč na vsa po
zitivna prizadevanja, ki so 
jjila pred referendumom in 
po njem. Dejstvo, je, da je 
ysak zaposleni v obeh delov-

organizacijah prejel 
i2Vod elaborata o družbeno
ekonomski upravičenosti in
tegracije kot tudi besedilo 
samoupravnega sporazuma 
o združitvi. Pre jem obeh do
kumentov je vsak tudi pi
smeno potrdil, celotni do
kazni materal o temi pa je v 
arhivu splošne službe T D O 
Savinja. Vse aktivnosti (pisa
nje elaborata in sporazuma, 
priprava javnih razprav itd.) 
so bile organizacijsko zastav
ljene tako, da so se priprav
ljale v Savinji za obe delovni 
organizaciji. 

Rezultat referenduma je 
bil v Turistu visoko poziti
ven (za je glasovalo 91% de
lavcev), bil pa je negativen v 
Savinji, kjer je za glasovalo 
ie 42 odstotkov zaposlenih. 
Za takšen izid bi lahko iskali 
tudi objektivne vzroke in ne 
le subjektivne, kot jih prika
zuje Rado Pantelič. 

Razprava na I S S O Mozirje 
je izhajala iz ocene, ki je bila 
predložena s strani T D O Sa
vinja in njenega poslovodne
ga organa. Ocena je bila pri

ložena gradivu za sejo in me
nim, da z njo razpolaga tudi 
avtor članka. V njej so po
drobno podani vsi objektiv
ni in subjektivni razlogi za 
neuspeh. 

K e r menim, da smo dolžni 
občanom posredovati objek
t ivne in točne informacije, 
zahtevam, da javno prekUče-
te netočne navedbe o tem, 
češ da večina zaposlenih ni 
prejela ustreznega gradiva. 

R U D I G A B R O V E C , 
Direktor T D O 

Savinja Mozirje 

Odgovor... 
Preklicujem navedbo, da 

večina zaposlenih v T D O Sa
vinja ni prejela elaborata ter 
samoupravnega sporazuma, 
ter jo popravljam, namreč 
večina zaposlenih te delovne 
organizacije, kakor navaja 
njihova osnovna organizaci
ja zveze komunistov v razlo
gih za neuspeh referenduma, 
ni sprejela elaborata in sa
moupravnega sporazuma. 
M e d obema besedama je res 
razlika, pomoto, ki je subjek
tivne narave in ki si je novi
nar ne bi smel privoščiti, 
prevzemam nase in se opra
vičujem. Vendar pa mi tova
riš Gabrovec očita tudi to, da 
sem iskal le subjektivne ra
zloge neuspelega izida refe
renduma. Da bi dokazal za
kaj, bo moj odgovor malce 
daljši. 

Ker sem pač hotel v poro
čilu, kakor govor i tudi na
slov, pisati o vzrokih neuspe
lega referenduma in ne o 
tem, kaj vse so v T D O Savi

nja storili, da bi referendum 
uspel, sem iz ocene, ki jo na
vaja tovariš Gabrovec, sku
šal izluščiti tisto kar je naj
bolj vphvalo na izid referen
duma. Najprej sem se skušal 
opreti na razloge neuspeha, 
ki jih v tej oceni navaja de
lavski svet. T i so naslednji. 
Citiram: » - dejstvo, da odha
ja dosedanji direktor in boja
zen, kako bo v prihodnje; do
sedanji »slab glas« o Turistu 
med l judmi. . . ; nezaupanje v 
lastno moč, da bi se uspelo 
stanje v Turistu bistveno 
menjati tudi v novi organizi
ranosti; negativni vp l iv »uh-
c e « na ljudi z raznimi izjava
mi in vnašanjem nemira gle
de na sedanje relativno ugo
dno stanje o osebnem stan
dardu zaposlenih Savinje 
(razhka v O D ) , ter preko tega 
vnašanje »strahu pred spre
membami v sedanjih težkih 
č a s i h « . . . (konec citata). Na 
navedene razloge se pri se
stavi poročila nisem oprl za
radi tega, ker je bilo dejstvo, 
da direktor Gabrovec odhaja 
iz Savinje, znano delavcem 
te delovne organizacije že 
pred referendumom, pravta-
ko slab glas o Turistu kroži 
po vsej dolini že lepo število 
let. Če gre za dobro izpeljano 
akcijo, kakršna naj bi bil re
ferendum, potemtakem bi to 
ne smele biti tiste »objektiv
ne« okoliščine, ki bi usodno 
vplivale na izid glasovanja. 
Zakaj potem referendum, če 
tudi ni zaupanja v lastno 
moč? Strah pred spremem
bami v današnjih težkih ča
sih pa je danes že fraza, ki jo 
ponavljamo ob vsakem neu
spehu. Zde lo se mi je torej, 
da razlog neuspelega refe
renduma ne more biti v na
vedbah delavskega sveta. V 
istem gradivu pod naslovom 
»Moja ocena neuspelega re
ferenduma«, navaja svoje 
poglede na neuspelo združi

tev dveh delovnih organiza
cij tudi direktor Rudi Gabro
vec. Tudi to oceno sem izlo
čil iz poročila, pa ne zato, ker 
bi se mi utemeljitve tovariša 
Gabrovca kot tistega, ki so 
mu razmere v kolektivu do
bro znane, zdele nestrokov
ne. Preprosto zaradi tega, 
ker ima vsaka individualna 
ocena v sebi nekaj tistega, 
čemur pravimo subjektivno, 
torej tistega, kar ne obstaja 
zunaj človeške zavesti. Mal
ce pa tudi zaradi tega, ker mi 
je kot novinarju dano, da pri 
iskanju resnice lahko sku
šam tudi sam presoditi, na 
katero stran se nagiba teht
nica. Kar sem iskal, sem na
šel v »razlogih ki so vphvaU 
na negativni izid referendu
m a « , Id jih je sprejela osnov
na organizacija zveze komu
nistov v T D O Savinja, ki se 
prav tako nahajajo v oceni, o 
kateri govor imo. T i pa so: 
premalo osebnega zavzema
nja vodstev D P O v posamez
nih sredinah, premajhna ak
tivnost poslovodij in delega
tov delavskega sveta (vsi ti 
bi lahko pojasnih delavcem, 
da bo tudi po odhodu direk
torja kolekt iv še naprej ob
stajal, da bi s skupnimi moč
mi iSaristu povrnih dober 
glas, da b o m o težke čase pre
brodili tudi z zaupanjem v 
lastno moč. ) Večina delav
cev elaborata in samouprav
nega sporazuma ni sprejela. 
V navedbi ne piše, zaradi če
sa, vendar, kot kaže, za vas to 
ni pomembno (subjektivno 
mišljenje avtorja), važno je 
le, da je vsak podpisal in da 
se dokazni material nahaja v 
arhivu splošne službe T D O 
Savinja. A l i ste v vseh pozi
tivnih prizadevanjih, ki so 
bila pred samim referendu
m o m storili dovolj , da bi ela
borate vsak delavec vsaj pre
bral. 

R A D O P A N T E L I C 

Tudi funkcionarli 
čistilo ceste 

Ze otroci, ki obiskujejo jasli, 
vedo, da za jesenjo pride zima. 
Tega pa se očitno ne zavedajo 
dovolj predstavniki krajevne 
skupnosti Sentjur-Center in 
Komunalno obrtnega podjetja 
Šentjur, ki so odgovorni za 
pluženje ceste do lovskega do
ma. Cesta je velikokrat neoči
ščena in vozniki, ki želijo obi
skati lovski dom, imajo pre
cejšnje težave z vožnjo. Neoči
ščen je tudi parkirni prostor 
pred lovskim domom, tako da 
je avto skoraj nemogoče obr
niti. 

Za težave voznikov se ne me
ni niti izvajalec pluženja. Ko
munalno obrtno podjetje, niti 
naročnik, krajevna skupnost 
Sentjur-Center. Tako vozni
kom ne preostane nič drugega, 
kot da ostanejo doma, kadar 

zapade sneg. In zakaj cesta ni 
splužena? Problem ni v po
manjkanju denarja, temveč v 
tem, da se izvajalec in naroč
nik ne moreta dogovoriti. Ka
ko to, da sta se uspela dogovo
riti v začetku januarja, ko je 
zapadel prvi sneg? 

V začetku januarja je obiskal 
lovski dom repubhški funkcio
nar in tako cesta kot parkirni 
pro.stor, sta bila brezhibno oči
ščena. Takšno obnašanje je ne
sprejemljivo in v nasprotju z 
našo socicdistično moralo. Ker 
pa je v teh zaostrenih časih ta
ko socialistična kot kakšna 
draga morala na psu, lahko 
vozniki upajo le-to, da bo lov
ski dom po vsakem sneženju 
obiskal kalcšen pomemben 
funkcionar. 

B O G D A N P O D P L A T A N 

Z D R U Ž E N E O S N O V N E Š O L E 
C E L J E o.so l .o . 
T O Z D P I O N I R S K I D O M » C V E T K E 
J E R I N O V E « 
C E U E Ul. 29. n o v e m b r a št. 14 
Komisija za delovna razmerja 
Objavljamo 
prosta dela in naloge 

O R G A N I Z A T O R J A P R O G R A M I R A N E 
R E K R E A C I J E 

Pogoji: 
- višja šolska izobrazba ustrezne smeri 
- organizacijske sposobnosti in najmanj 3 leta de
lovnih izkušenj na podobnih delovnih mestih 
- ustrezne moral no-politične lastnosti 
Delovno razmerje je za nedoločen čas s polnim de
lovnim časom. Nastop službe 1. 4. 1984 
Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjeva
nju pogojev in opisom dosedanjega dela v 15 dneh 
po objavi razpisa na gornji naslov. Kandidate bomo 
o izbiri obvestili v 15 dneh po izbiri. 

IZ ŽIVLJENJA m DELA DELAVCEV ZAPOSLENIH PRI SAMOSTOJNIH OBRTNIKIH 
V OBČINAH REGIJSKEGA SKLADA ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE 

PouCevanie In preverianje 
znanja o varstvu pri delu Je ena 
nalosnovnejšili planskiti nalog 
sklada 

v prilogi OBRTNIKA številka 1, januar 
1984, je v celoti izšel že dolgo načrtovan PRA
VILNIK O VARSTVU PRI DELU. Pravilnik ni 
samo dokument, ki bi obvezoval samostojne 
obrtnike, temveč je po določilih kolektivne 
pogodbe dokument, ki obvezuje vse nosilce, 
ki so dolžni financirati tečaje varstva pri de
lu, planirati tečaje in opravljanje preizkusov 
znanja varstva pri delu ter vse, ki so dolžni 
tečaje obiskovati in opravljati preizkuse zna
nja. 

Zelo pomembno in odgovorno nalogo na tem 
področju nosijo delodajalci-samostojni obrtni
ki, ki zaposlujejo delavce. Samostojni obrtnik 
mora redno spremljati ali ima pri njemu zapo
sleni delavec opravljen tečaj varstva pri delu in 
veljaven preizkus znanja iz varstva pri delu. To 
samostojni obrtnik spremlja na podlagi potrdi
la, ki ga delavec sprejme ob uspešnem preizku
su znanja, to potrdUo pa mora samostojni obrt-
^ (to pa je naloga tudi delavca) pravočasno 
javiti svojemu Obrtnemu združenju, kdaj bo 
Tioral njegov delavec ponovno opravljati preiz
kus znanja iz varstva pri delu. Vsako leto stro
kovna služba Obrtnega združenja tako zbere 
Vse podatke, koliko delavcev bo moralo oprav
ljati tečaje varstva pri delu in koliko delavcev 
preizkuse znanja. 

Stroške tečajev in preizkusov znanja v celoti 
Pokrije pristojen sklad za dopolnilno izobraže
vanje. 

Prgani upravljanja s sredstvi sklada ugotav
ljajo, da niti planiranje kot tudi obiski tečajev 
Varstva pri delu ne tečejo v skladu z Zakonom 
o varstvu pri delu oz. da so še vedno vrzeli pri 
spoštovanju Pravilnika o varstvu pri delu. 

Strokovna služba sklada za dopolnilno izo
braževanje delavcev na področju samostojne
ga osebnega dela v občinah območja regijske
ga sklada Celje želi opozoriti vse samostojne 
^brtnike, ki zaposlujejo delavce kot tudi vse 
delavce, ki so zaposleni pri samostojnih obrtni
kih naj posebej in to skupno preučijo objavljen 
pravilnik, preverijo veljavnost potrdil o oprav
ljenih preizkusih znanja in v primeru, da ti niso 
Več veljavni ali pa bodo postali neveljavni v 
^^tošnjem letu, nemudoma to sporočijo pristoj-
Ĵ emu obrtnemu združenju v svoji občini, kar 
^ podlaga za organiziranje tečajev in preizku

sov znanja ter osnova za tmančno planiranje 
pri skladu za dopolnilno izobraževanje. 

Se posebej moramo opozoriti, da delavcem, 
ki bodo vabljeni na tečaj ali na preizkus znanja 
iz varstva pri delu in se tega iz neopravičenega 
vzroka ne bodo udeležili ali opravili, sklad v 
nadalje ne bo poravnaval stroškov ter bo le-te 
trpel delavec sam ali pa obrtnik, ki delavca ne 
bo poslal na tečaj ali preizkus znanja. Obrtna 
združenja pa imajo pri tem. nalogo, da vsako 
potrebo s strani obrtnika pravočasno sporočijo 
sedežu sklada ter predlagajo, katera izobraže
valna institucija, ki je za to pooblaščena, naj 
izvaja tečaje in preizkuse znanja. Pri regijskem 
skladu je sprejeto in medsebojno dogovorjeno, 
da za občine Celje, Žalec, Šentjur in Šmarje pri 
Jelšah tečaje izvaja Inštitut varstva pri delu in 
varstvo okolja Maribor - Poslovna enota iz Ce
lja in za občini Velenje ter Mozirje, Delavski 
univerzi teh občin. 

Zalcaj prejemate Novi tednilc 
Vse delavce zaposlene pri samostojni obrtni

kih v občinah Celje, Žalec, Šentjur, Šmarje pr; 
Jelšcih, Velenje in Mozirje kot tudi samostojne 
obrtnike, ki zaposlujejo delavce v teh občinah 
še posebej obveščamo, da je dostavljen NOVI 
T E D N I K (občasno) poslan obrtnikom z oznako 
Z A D E L A V C E . Stroške poravnava sklad za 
dopolnilno izobraževanje, vsebina pod rubriko 
» I Z Ž I V L J E N J A I N D E L A D E L A V C E V , ZA
P O S L E N I H P R I SAMOSTOJNIH OBRTNI
K I H « pa je posvečena dogajanju pri delu skla
da in osnovnih organizacijah sindikata delav
cev na tem področju. 

Še Je čas za prijavo za 
ekskurzijo 

Sklad je objavil v decembrski številki razpis 
za prijave na udeležbi specializiranih strokov
nih ekskurzij, ogleda C A N K A R J E V E G A DO
M A in kulturne predstave, vendar je bil zelo 
slab odziv. Želimo poudariti, da sklad še vedno 
zbira interesente za strokovni ogled tovarne 
MEBLO v Novi Gorici, za mizarsko stroko, 
interesente za strokovni ogled P E K O T R Z i C 
za čevljarske delavce, ter interesente za ogled 
U N I O R ZREČE, delavce kovinsko predeloval
ne stroke. Prav tako je še večina prostih mest 
za ogled C A N K A R J E V E G A D O M A in za obisk 
predstave. Delavci, zaposleni pri samostojnih 

obrtnikih, ki se želite udeležiti ene izmed razpi
sane aktivnosti, imate še vedno možnosti prija
ve, prijavite pa se na sedežih svojih osnovnih 
organizacij sindikata ali na občinskih svetih 
sindikata v svoji občini. Lahko pa tudi direkt
no na telefon: (063) 710-886. Ogledi bodo eno
dnevni, stroške pokrije sklad, kraj odhoda in 
čas pa vam bomo sporočUi na domači naslov 
oz. na obratovalnico. 

Zakaj vse so namenjena 
sredstva za Izobraževanje 
delavcev 

Marsikomu, ki je zaposlen pri samostojne
mu obrtniku, pa tudi samemu obrtniku, ki 
zaposluje delavce, ni jasno, kaj je sploh sklad 
za izobraževanje in kaj vse si samostojni 
obrtniki in delavci z njim lahko zagotavljajo. 

Sredstva, ki se zbirajo v skladu za izobraže
vanje, so strogo namenska za zagotavljanje 
strokovnejših kadrov, ki so potrebni za razvoj 
obratovalnic samostojnih obrtnikov, delavcem 
pa zagotavljajo pridobitev tistih znanj, ki jih še 
ne obvladajo. 

Sredstva sklada so neimenjena predvsem: 
- da delavci, ki ne obvladajo slovenskega 

jezika, to znanje izpopolnijo; 
- da delavci, ki v preteklosti niso dokončali 

osnovne šole, to šolo končajo in si s tem ustva
rijo pogoje za nadaljnje izobraževanje na po
klicni ah kcikšni drugi primerni šoli; 

- sklad tistim delavcem, ki morajo obvladati 
za opravljanje svojega dela kakšen tuji jezik, 
zagotavlja opravljanje ustreznega tečaja. 

- delavcem, ki iz zdravstvenega razloga ne 
morejo ali ne smejo več opravljati določenega 
dela ali v stroki, ki jo opravlja v bodoče ni najti 
dela, sklad zagotavlja šolanje za primemo 
prekvalifikacijo; 

- za vse delavce, zaposlene pri samostojnih 
obrtnikih, sklad v celoti financira tečaj varstva 
pri delu in preizkuse znanja in za delavce zapo
slene v živilski stroki pokriva stroške pridobi
tve higienskega minimuma, ki je za stroko ob
vezen; 

- delavcem, zaposlenim pri samostojnih 
obrtnikih, sklad zagotavlja celotno financira
nje opravljanja specializacij za stroko ali stro
kovnih izpopolnjevanj za delo, ki ga delavec 
opravlja; 

- delavcem, ki že imajo poklic ali kcikšno 
strokovno izobrazbo, sklad zagotavlja izobraže
vanje za pridobitev višje strokovne izobrazbe: 

Delavec se lahko izobražuje ob delu (popol
dan po opravljenem delu) aU iz dela, to se 
pravi, da ga obrtnik napoti na izobraževanje za 
več dni ter se ne javlja v obratovalnico, delov
no razmerje pa delavcu teče. 

Sklad delavcu, ki se izobražuje ob delu (po
poldan v šoli ali seminarju) poravnava v celoti 
stroške šolnine ali tečaja. 

Delavec, ki se izobražuje iz dela, to se pravi, 
da ga je obrtnik napotil na izobraževanje, ima v 
celoti pokrite stroške šolnine ter osebni doho
dek v povprečju, kot bi ga prejemal, če bi delal 
na delovnem mestu. V primeru, da je delavec 
napoten na izobraževanje iz dela, morajo obrt
nik, delavec in sklad skleniti posebno pogodbo 
o napotitvi na izobreiževanje, šolanje pa mora 
biti izrecno za potrebe razvoja obratovalnice. V 
pogodbi mora obrtnik navesti kakšno delovno 
mesto in dela ter naloge bo delavec opravljal 
po uspešno končanem šolanju, delavec pa bo 
dobil pogoj, koUko časa bo po končanem šola
nju še moral delati pri obrtniku. Pogoj za napo
titev delavca na izobraževanje iz dela je naj
manj dveletna zaposUtev pri obrtniku. 

Sklad tudi spodbuja dodatno strokovno iz
popolnjevanje delavca v stroki v obliki orgcini-
ziranja specializiranih strokovnih ekskurzij 
(eno aU večdnevne) kjer delavec (skupina) 
spozna proizvodne procese v sorodni ali drugi 
delovni organizaciji oz. večji obratovalnici. 

Sklad tudi z organiziranjem ogledov gledah-
ških predstav in kulturnih prireditev omogoča 
splošnokultumo izobraževanje (abonmaji, 
ogledi kulturnih domov in predstav ah spome
nikov NOV in kulturnih znamenitosti sirom 
domovine). 

Sklad tudi pokriva stroške družbenopohtič-
nega izobraževanja delavcev v obliki organizi
ranja seminarjev s področja spoznavanja ko
lektivne pogodbe, vloge sindikata v naši druž
bi in delovanja ter spoznavanja delegatskega 
sistema. Za ta področja sklad poravnava vse 
stroške ogledov, prevozov bivanja (v primeru 
več dni) in podobno. 

Smeri izobraževanja predlagajo osnovne or
ganizacije sindikata, samostojni obrtniki ali 
posamezni delavci, ki se žele izobraževati, od
ločitve o tem pa sprejemajo in planirajo organi 
sklada potom delegatov delavcev in obrtnikov. 
Ce se delavec želi izobraževati ali če obrtnik 
žeU poslati delavca na izobraževanje, je potreb
no vložiti pismeno prošnjo (za strokovne ek
skurzije pa samo prijava) ter jo oddati na sedež 
OOZS v občini cili na obrtno združenje ali di
rektno poslati na sedež sklada. Levstikova 2, 
63000 Žalec. 

EJ 



VseUuOsko praztmvanlo nsj se zrcali ¥ množičnosti 
Na Cel jskem so se že začele pr ičele 

p r i r ed i tve ob slovenskem kulturnem 
prazniku. Pr iprav l ja jo j ih v šolah, or
ganizaci jah združenega dela, krajev
nih skupnostih, zaokrožene pa bodo z 
osrednjimi pros lavami v občinskih 
središčih, kjer pr ipravl ja jo pestre 
kulturne programe, najzaslužnejšim 
kul turnim de lavcem pa bodo podel i l i 
priznanja. 

V Celju bo osrednja proslava 6. fe
bruarja ob 19,30 v dvorani Narodnega 
doma. M e d zanimivejšimi prireditva
mi velja omeniti revijo pevskih zborov 
iz organizacij združenega dela, ki bo 
10. februarja v kulturnem domu v Sto-
rah. V Pokrajinskem muzeju bodo 9. 
februarja odprli razstavo »Zene na po
dobah celjskega muzeja><, V prostorih 
knjižnice Edvarda Kardelja bo na 
ogled razstava »Literatura v N O B « , ki 

jo bodo odprli že jutri. Na dan obletni
ce smrti Edvarda Kardelja, 10. februar
ja, bodo v knjižnici pripravili predava
nje o misli in delu Ekivarda Ksu-delja. V 
kulturnem domu v Tmovl jah bo H . 
februarja koncert pihalnega orkestra 
štorskih železarjev, v sodelovanju s 
kulturnim društvom iz Ljubečne in re-
citatorji Zarje. M e d številnimi priredi
tvami, ki so napovedane po vseh druš
tvih in poklicnih kulturnih ustanovali 
velja omeniti tudi 8. februar »dan od
prtih vrat« vseh kulturnih zavodov. 

V žalski občini se kulturne priredi
tve vrstijo od 21. januarja, sklenili pa 
jih bodo 12. februarja. V tem času bo
do v krajevnih skupnostih in šolzih 
sprejemali nove člane v kulturna druš
tva. Osrednja občinska slovesnost bo 
4. februarja ob 18. uri v kulturnem do
mu v Gotovljah. 

Na predvečer praznika bo slovesno 
tudi v kulturnem domu v Šentjurju, v 
Slovenskih Konj icah, v Šmarju pri 
Jelšah in Mozirju, medtem ko bo v 
T i t o v e m Velenjuosrednja slovesnost 
6. februarja, za laško občino pa 9. fe
bruarja v Marija Gradcu. Med večjimi 
prireditvami, ki jih omenjamo, velja 
opozoriti na 25. februar, ko bodo v Šo
štanju pripravili proslavo v počastitev 
40-letnice pohoda X I V . divizije in Ka-
j uho v e smrti. 

Ce naj bi bilo letošnje praznovanje 
slovenskega kulturnega praznika vse-
Ijudsko in v znameju množičnosti, po
tem je upati, da nobena, še tako majh
na in skromna prireditev ne bo ostala 
brez odziva in odmeva, oziroma brez 
obiskovalcev, ki bodo tako k prazno
vanju prispevali svoj delež. 

Pedagoški delavci bodo 
razpravliail o vlogi kulture v 
sistemu vzgoje In izoiiraZevanJa 

Društvo pedagoških delavcev Celje, v katerem je 
preko tisoč članov bo letošnji Dan prosvetnih delav
cev, ki bo 3. februarja, namenilo kulturnim vpraša
njem v vzgoji in izobraževanju. Takšno usmeritev ute
meljujejo z dejstvom, da je letošnji dan prosvetnih 
delavcev tik pred slovenskim kulturnim praznikom. 
Celje pa je pomemben kulturni prostor, zato je v ok
viru izobraževanja pomembno nameniti kulturi več 
prostora kot do sedaj in torej naj bi le ta dobila širši 
vsebinski in materialni obseg tudi v okviru usmerje
nega izobraževanja. 

Vzgojitelji in učitelji bodo skušali v svojih razpravah 
biti č im bolj konkretni o tem, kakšna so prizadevanja 
za kulturo ob odprtih vsebinskih in materialnih vpra
šanjih v vrtcih, osnovnih in srednjih šolah. 

U v o d n o razpravo bo imel dr. Matjaž Kmec l , predsed 
nik republiškega komiteja za kulturo, ki bo širše opi 
delil naloge vzgoje in izobraževanja v kulturi. 

95 let Prosvetnega 
društva Braslovče 

Prosve tno društvo Bra
s lovče se že dalj časa pri
prav l ja na praznovanje 95-
le tnice svojega obstoja. T o 
je vsekakor lep jubi lej , ki 
g o v o r i o vztrajnih kultur
nih delavcih , ki so skrbeli 
vsa ta leta, da kulturni 
u t r ip v kraju ni zastal. 

Franci Kumer , predsed
nik društva: 

» N a š e društvo je bilo usta
novljeno konec leta 1888 in 
se je najprej iinenovalo Pev
sko in bralno društvo Bra
slovče, imelo je mešani pev
ski zbor in knjižnico. Med 
člani društva je bilo tudi pre
cej igralcev, ki so pogosto 
uprizarjali različne igre, 
predvsem v viteški dvorani 
na Legantu, poleti pa tudi na 
prostem. Društvo je združe
valo za kulturo in prosveto 
zavzeto krajane iz Pariželj, 
Topove l j , Gornjih in Spod
njih Gorč, Malih Braslovč in 
Orle vasi. Mejnik v delova
nju društva je bilo leto 1927, 
ko so dogradili prosvetni 
dom. 2e dotlej so imeli šte
vi lne nastope in koncerte, po 
tem letu pa se je dejavnost 
društva še razširila. Dram
ska skupina je igrala mnoge 
igre, predvsem stare sloven
ske, pevski zbor pa je sodelo
val na skoraj vseh priredi
tvah in proslavah. Med obe
ma vojnama je delovanje za
stalo, po tem pa se je še z 
več jo vnemo razživelo.« 

Sedaj ima društvo tri sek
cije, in sicer moški in mešani 
pevski zbor; dramsko sekci
jo in knjižnico. 

Jubilej bodo proslavili to 
soboto in nedeljo. V soboto 
ob 19. uri se bodo predstavili 
z Mol ie rovo komedijo Na
mišljeni bolnik, v režiji Ani
ce Brišnik, osrednja prosla
va pa bo v nedeljo ob 15. z 
nastopom ansambla Koreni-
ka iz Smihela, na Koroškem, 
kraja s katerim tkejo živo so
delovanje in vezi. 

Nastopili bodo še šolski, 
moški in mešani zbor, pre
brali bodo kroniko društva 
in podeUli priznanja. 

T O N E T A V C A S -

Liierarnl večer 
Šentjurski mladinci so v 

petek, 20. januarja v knjiž
nici v Šentjurju izvedli lite
rarni večer. 

Predstavili so se z delom 
MaU princ (A. de Saint-
Exupery). 

Realizacija tega večera je 
jasno pokazala, da kultura 
med mladimi v Šentjurju 
živi. Postavlja se le vpraša
nje odziva krajanov na to in 
podobne kulturne priredi
tve, saj je bilo na omenje
nem večeru prisotno le 
majhno število obiskoval
cev. Kljub temu je ves čas 
vladalo prijetno in sprošče
no vzdušje, ki se je po 
izvedbi programa nadalje
valo v zanimivem pogovo
ru o dosedanjem delu. 

D. P IŠEK 

Prosti čas med knjigami 
Dela¥nostl za otroke ¥ knllžnici ¥ SI. Konjicah 

o t r o c i radi zahajajo v Ob
činsko ljudsko knjižnico v 
Slovenskih Konj icah. Pa ne 
samo zaradi knjig, tudi za
radi drugih dejavnosti , ki 
j ih že drugo le to skrbno pri
pravl ja jo de lavke knjiž
nice. 

Lani so zaživele in se otro
kom nadvse priljubile urice 
pravljic. V knjižnici jih pri
pravljajo za dve starostni 
skupini: za cicibane in pio
nirje. Najmlajši imajo najiaje 
dobre stare pravljice bratov 
Gr imm in Andersenove 
pravljice, malo starejši pa so 
do sedaj spoznali številne 

slovenske narodne pravljice, 
ki so jih zelo pritegnile. Da 
so ure pravljic še bolj prijet
ne, so cesto popestrene s 
predstavami lutkovnega 
krožka osnovne šole Edvar
da Kardelja, včasih pa pride 
v goste tudi Lutkovno gleda
lišče iz Ljubljane, 

V čitalnici knjižnice so lani 
pripravili tudi dve razstavi in 
ju posvetili Karlu Marxu in 
Ivanu Cankariu ter ju oboga
tili s predavanjem o delu in 
življenju obeh mož. 

Posebno trdne vezi ima 
knjižnica s šolsko mladino, 
pa tudi z varovanci vzgojno 

varstvenih ustanov. Najz\ 
stejši obiskovalci knjižn' 
so učenci osnovTie šole ' 
horski odred, pravijo v kn} 
niči, kjer zanje pripravlja' 
tematska predavanja o ži\ 
Ijenju in delu posamezni! 
pesnikov in pisateljev. 

Razveselj ivo je tudi to 
bodo v knjižnici v Slov' 
skih Konjicah v času : 
skih počitnic dejavnosti 
otroke še popestrili: s prav 
Ijicami, literarnimi uganka
mi, otroci bodo ilustrirali 
prebrana dela in se tako na 
najbolj neposreden način 
zbližali s knjigo. 

M A T E J A PODJE*/ 

Ali lahko spravimo western v kozarec 
Premiera Amaterskega gledališča Tlto¥ega Velenja: Veter ¥ ¥ejah Sasalrasa 

2e avtor besedila Rene de 
Obaldia je razmišljal v smi
slu naslova tega prispevka, 
zato je bil režiser Franci 
Končan pred podobnim pro
blemom, da o igralcih - kot 
soustvarjalcih predstave -
sploh ne govor imo. Običajno 
nastene nesporazum med 
sporočilnimi željami avtorja 
in reaUzatorji projekta. So le 
redke amaterske predstave, 
ki so doumele, da značilne 
osebe iz vvestemov ne bodo 
zmogle razvijati svojih zna

čilnosti na ozko odmerjenem 
prostoru. Kar na lepem pa je 
avtor zašel v hude škripce. 
Brž ko so se igi-alci prepustili 
naravi, so že hoteli igrati svo
je večne v loge ; besede so jim 
vrele iz ust, na široko so ko
rakali po odru: Očitno jim je 
bilo všeč, da so ujetniki na 
nekaj kvadratnih metrih. T o 
so zapisali v gledališkem li
stu o tem so Velenjčani te
meljito razmišljali. Rezultat 
je bila sobotna premiera, ki 
je bila usmerjena v humor-
nost v mejah prizanesljive 
satire na junake divjega za
hoda, hkrati pa je z aktuali
zacijo besedila »pot ipala« tu
di v naše kraje in naš čas. 

Literarna predloga Reneja 
de Obaldia je služila režiser
ju Franci ju Končana kot pri
ložnost za postavitev zabav
ne predstave s »podiranjem 
m i t o v « ameriške legende. 
Aktualizacijske » t e m e « je re
žiser spretno polagal v usta 
posebej še nevsakdanjim 
osebam in na pravih mestih, 
tako da je poleg sporočila 
predstava prijetno zabavala 
številne gledalce. 

Režiser predstave ni »za-
betoniral«, kar je pri skupini 
dokajšnja novost ob delu z 
različnimi režiserii in s tem 
tudi z različnimi načini dela. 
T o je dobra šola! Srečali smo 
se, kot vedno doslej, z L e o 
nom Cižmekom, ki se je spo
prijel z v logo Johna Emerya 
Rockfellerja, njegova močna 
žena je bila Marija Kolarjeva, 
Pamelo, divjo lepotico, je 
zaigrala Nataša Mehova, 
T o m , dozdevni ničvrednež, 
je bil Roman Vrabič, zapite
ga zdravnika je poosebil Ka
rel Cretnik, Carlosa je pred
stavil Franc Rogan, Zdenka 
Kodr ičeva se j e spoprijela z 

v l o g o velikodušne cipe Mi-
riam. 

Z zahtevnima vlogama, 
Prepel ično oko - ljubezniv 
Apač, Mačje oko - hudoben 
Komanč, pa se je predstavil 
Jože Kotnik. Igralske kreaci
je bi lahko razdelili v dva de
la: prvič preizkušeni igralci 
in drugič igralci z začetni-
škim stažem. 2e zasedba je 
dala občutek, da v tem ljubi
teljskem gledališču skrbijo 
tudi za podmladek, ki se lah
ko kali ob starejših. Podob
no je bilo tudi na odru: na 
eni strani sproščeni nastopi, 
na drugi pa plemenita trema 
- še nevajena čara gledališča. 
T o pa ni vplivalo do tolikšne 
mere, da bi predstava trpela 
na sporočilnosti, morda je 
bilo nekoliko vpliva na tem
po in dinamiko predstave ter 

na gradnjo notranjih drama
turških učinkov. K e r je pred
stava postavljena v realistič
no okolje, drugače si scen
sko zasnovo Saše Kumpa 
težko predstavljamo, so »so
dobni aktualni tujki« učin
kovali tako kot si je režiser to 
tudi zamislil. Bila je zabavna 
in je sporočala prijeten dia
log z občinstvom, ki je pred
stavo prisrčno sprejelo. 

Odersko tehnična ekipa, ki 
so jo sestavljali Jože Kolar, 
Maks Korošec, Cveta Ko-
privnikar in 2eliko Saš je 
svoje delo dobro opravila, 
saj se je ves čas zavedala, da 
ni predstave brez dobrih 
scenskih sodelavcev. Luč in 
glasbo, tonske - jakostne ko
rekture ne bodo odveč, je vo
dil Marjan Mastnak. 

Š T E F A N 2VI2EJ 

P O Z D L E S K O Š E K 
s p l o š n o s tek lars tvo , 
Z i d a n š k o v a 17, Ce l je 
razpisuje 
prosto delovno mesto 

s tek lo rezca ali s tek lobrus l lca 
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
- da ima končano vajensko šolo iz stroke 
- da je voznik B kategorije 
- da ima odslužen vojaški rok 
- da ima bivališče v bližnji okolici Celja 
- da ni alkoholik 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas. 
Začetni OD okoli 20.000,00 din. 
Delovno razmerje sklenemo takoj. 

Prijave naj kandidati prinesejo osebno na upravo 
POZD LESKOŠEK splošno steklarstvo, Zidanškova 
17 Celje od 7-9 ure vsak dan od 30. 1. 1984 do 4. 2. 
1984. 

IHaii strah Bav-Bav gostuje 
Delavsko prosvetno društvo Svoboda Zreče je skupaj s Pionirskim kulturno umetniškim 

društvom osnovne šole Bons Vinter iz Zreč pripravilo zabavno igrico Mali strah Bav-Bav v 
režiji Zdravka Ivačiča. Z njo so spremljali dedka Mraza po vsej konjiški občini, a še vedno je 
precej otrok, ki bi si jo radi ogledali. Pred dnevi je ta igralska skupina prav tako uspešno 
nastopila pred polno dvorano mladih gledalcev v kulturnem domu v Slovenskih Konjicah. 
T o je bila že 17 predstava in prav go tovo ne zadnja. 

M A T E J A P O D J E D 



Padec standarda le cokla ilobri ponudbi 
/ r s la novosti v programih celjskih turističnih agencij 

Kako bo zadnji dvig cen 
in z njim ponovni padec 
kupne moči vplival na naš 
domači turizem? Verjetno 
je tistih, ki so se odločili za 
počitnice manj, manj pa bo 
tudi izletnikov. Kaj bodo 
storili pri turističnih agen
cijah, da bodo poslovali 
vsaj tako kot do sedaj? 

S tema vprašanjema smo 
obiskah naše turistične 
agencije in izkoristih prilož
nost tudi za ocene doseda
njega poslovanja. Najprej 
smo obiskah Izletnik in 
T T G . V prvi delovni organi
zaciji je Alenka Klemen, di-

>ktorica tozda Turistične 
^ncije, najprej ocenila mi-
o sezono: » L a h k o rečem, 
smo z ozirom na gospo
sko situacijo in naše si-
.nje stanje dobro delah, 

•sebno zato, ker smo se ju-
ija in juUja bah, da leta ne 

mo uspešno zaključiU. 
viza pa je pomagala, da 
-no več in bolje delali, saj se 
vsak zavedel, da je potreb-

o vložiti maksimum napo
rov , da preživimo. K e r je tu-
\4zem terciarna dejavnost in 

no potrebni občanom šele 
.akrat, ko zadovoljijo vse 
ostale življenjske potrebe, 
bo tudi padec kupne moči 
vphval na naše poslovanje. 
Posebno na cenovnem po-

ročju bomo morah biti izre
cno elastični, saj lahko vsa-
0 povišanje cen bistveno 

phva na obnašanje potroš
nikov. K e r polovico naše de
javnosti predstavljajo izleti, 
bodo ti poleg ponudbe leto
vanja tudi letos predstavljali 
našo osnovno dejavnost. 
Izleti pa bodo verjetno kraj
ši, saj se skoraj nihče več ne 
odloča za trodnevni pa tudi 
že za dvodnevni izlet. Cene 
penzionov so nainreč že 
takšne, da bistveno podraži
jo strošek za večdnevni izlet. 

Z nižjimi cenami skušamo 
biti konkurenčni že v tej zi
mi, saj smo na pobudo Repu
bliškega komiteja za turizem 
pripravih kar najcenejše 
smučarske pakete. Agenci je 
naj bi imele po dogovoru od 

osebe pri organiziranju smu
čarskih paketov 50-60 dinar
jev zaslužka, naše cene pa 
smo cblikovah tako, da za
služimo polovico manj.« 

Zvone Mirt, direktor celj
skega T T G - j a pa je najprej 
pojasnil: »Osnovna naloga 
naše železniške turistične 
agencije je seveda odprava 
potnikov v železniškem pro
metu, zato se tudi naš turi-

Poleg ostale zimske po
nudbe si v tem času v vseh 
treh agencijah prizadevajo, 
da bi na zimsko olimpiado v 
Sarajevo odpeljali čimveč 
obiskovalcev. Poleg skupne 
ponudbe, ki so jo pripravile 
naše največje agencije, so 
pri Izletniku in Kompasu 
pripravili še posebne pro
grame, ki vabijo na eno in 
večdnevne obiske olimpij
skega mesta in seveda ogled 
najzanimivejših športnih 
tekmovanj. V začetku prejš
njega tedna so pri Kompasu 
zaradi velikega zanimanja 
pripravili še dodatne pro
grame. 

zem ne razvija v tistem kla
sičnem smislu, temveč se 
bolj opira na to našo osnov
no nalogo. V primerjavo te
mu naj povem, da v sklopu 
izletniškega turizma organi
ziramo tudi izlete z obilo za
bave, npr. pustni ah novolet
ni vlak. Res, da z organizaci
jo teh izletov nimamo izgu
be, a tudi dobička ne, zato pa 
žel imo s takšnimi srečanji 

privabiti ljudi nazaj na želez
nico.« 

Milan Cucek, vodja Kom-
pasove poslovalnice pa je 
ob ugodni oceni lasnskega 
poslovanja, o načrtih v tem 
letu dejal naslednje: » S pad
cem kupne moči se moramo 
sprijazniti. Pravzaprav se s 
tem že srečujemo in se bomo 
v naslednjem obdobju še 
srečevaU. Temu po robu se 
lahko postavimo le s kvalite
to, saj le na tak način lahko 
obdržimo naše kupce in dol
goletne stranke. Tako bomo 
letos pripravili že naše znane 
standardne programe, po
udarek pa dajemo strokov
nim skupinskim in indivi

dualnim izletom. Žel imo 
vzpodbuditi izmenjavo med 
delovnimi organizacijami po 
Jugoslaviji, vendar ne le z 
iniciativo, tudi z receptivo. 
Razen tega smo pripravih tu
di obiske vseh pomembnej
ših sejmov. 

V začetku februarja se bo 
h Kompasu priključila tudi 
turistična poslovalnica Rde
če dvorane iz Ti tovega V e l e ^ 
nja. Naša dolgoletna želja, da 
bi bil Kompas prisoten tudi 
v šaleškem koncu, bo s tem 
uresničena. Upam, da bomo 
s kvalitetnim delom tudi v 
tem koncu upravičih naše 
ime .« 

R. P A N T E U C 

Alenka Klemen Zvone Mirt Milan Čuček 

D O E M O N A H O T E L I 
T O Z D hotel E v r o p a Ce l je 
T i t ov trg 4 
Komisija za delovna razmerja 
objavlja 
prosta dela in naloge 

pran je peri la 
p o m i v a n j e p o s o d e 
č iščen je p ros to rov 

Kandidati nai pošljejo svoje vloge oz. se osebno 
zglasijo na gornji naslov. 

Delo je za nedoločen čas, s polnim delovnim časom. 
Nastop dela je možen takoj. 

PLANINSKI KOTIČEK 
Program PD Celle za feliruar 

V mesecu februarju pripravljamo štiri izlete. 
Prvi bo v soboto, 4. februarja na Menino plainino. D o 

Vranskega, od koder bo pričetek pohoda, se bomo ob 
7.30 odpeljah z rednim avtobusom, ki odpelje iz Celja 
ob 7.30. Povratek bo iz Gornjega grada. 

Naslednjo soboto, 11. 2. bomo pripravih izlet na K o 
šuto (1505 m) . K e r imamo naročen poseben avtobus, se 
tega izleta lahko udeleži le 28 ljubiteljev planin. 

Naslednji teden pa se bomo udeležih že 19. spomin
skega pohoda na Stol. Tokrat ne bomo čakah uradnega 
pričetka pohoda, kajti želimo se povzpeti prav na vrh 
Stola. Na pot bomo tako krenih s posebnim avtobu
som izpred Vrtnice že ob pol tretji uri (2.30). Vsi udele
ženci morajo biti p r imemo telesno pripravljeni, kajti 
že brez vzpona na vrh je hoje za približno 5 ur. 

V februarju bomo pripravih tudi zimski vzpon na 
Ojstrico. 

J K 

Snežne razmere 
P o zadnjih dneh sneženja, 

je snega na celotnem celj
skem območju dovolj . Po 
sebno sedaj v času počitnic 
so že na skoraj vseh vzpeti
nah postavljene prenosne 
vlečnice, obratujejo pa tudi 
vse vlečnice in žičnice na ob
močju. 

N a Rogli imajo 140 centi
metrov snega, smučišča so 
urejena, urejenih je 5 in 10 
kilometrov tekaških prog, 
vsak dan obratujejo vse na
prave od 9. do 16. ure, cesta 
na Rog lo je prevozna z zim
sko opremo, prenočišča pa 
so zasedena. 

Na Kopah imajo od 70 do 
100 centimetrov snega, obra
tujejo vse naprave od 9. do 
16. ure, ob sredah, petkih in 
sobotah pa je nočna smuka 
od 16. do 20. ure. Cesta iz 
Slovenj Gradca je prevozna z 
zimsko opremo, oba domova 
pa sta zasedena. 

Na Golteh je od 80 do 100 
centimetrov snega, sedežni-
ca na Medvedjak in vlečnice 
obratujejo vsak dan od 9. do 
16. ure, gondola vozi od 8. do 
18.30 ure, hotel in Mozirska 
koča pa sta zasedena. 

Obratujejo pa tudi manjše 
vlečnice na našem območju. 
Na Golovcu v Celju vozi 
vlečnica vsak dan od 9. do 

16.30 ure, prav tako na Celj
ski koči, kjer je 45 do 55 cen
timetrov snega, na Svet in i 
obratuje vlečnica vsak dan 
od 9 . do 18. ure, snega pa je 
30 centimetrov. V L ibo jah so 
namerih od 30 do 40 centi
metrov snega, vlečnica pa 
obratuje od 8. do 21. ure, pro
ga je osvetljena. Dovol j sne
ga za smuko je tudi na Goz-
dniku, vlečnica obratuje 
vsak dan, cesta pa je splu
žena. 

D o vseh smučišč vozijo tu
di avtobusi, na Roglo , K o p e 
in Golte smučarski avtobusi, 
do ostahh smučišč pa redni 
avtobusi. 

T. Č U D E N 

Po poteh XIV. divizije 
piše Božo Jordan 

Z Bohorja do Lisce 
V planinskem domu na Bohor ju smo lah

ko prenočili in tako spočiti nadaljujemo 
pot. 

Od planinskega doma se napotimo po ce
sti na zahod. Pred jaso je označena pot za 
bolnišnico v Travnem lazu. Naša pot grei 
dalje po cesti in v dobrih 10 minutah smo 
pri križu, kjer je razcep planinskih poti. L e 
v o se odcepi Z P P , po cesti navzdol pa T V in 
naša pot. V zavoju je bližnjica po kateri 
pr idemo do gozdarske koče Netopir (več
krat zapisano Federmaus). Spuščamo se v 
dolino nad globeljo Belega potoka. V dobre 
pol ure smo že v Dorepolju, pri vehki hiši 
imenovani Stare žage. S m o v dohni Sevniči-
ne. Z leve se nam priključi sevniška trim 
pot (oznaka: T poleg osnovne slovenske 
markacije), ki nas bo spremljala vse do L o 
vrenca. Prekoračimo Sevničino in smo na 
regionalni cesti Sevnica-Planina. P o njej 
smo v pol ure v Planini. K o začnemo hojo v 
breg je ob cesti spomenik: X I V . D I V I Z I J A 
SI U T I R A P O T N A Š T A J E R S K O . 8. FE
B R U A R J A 1944 T O M Š I Č E V A B R I G A D A 
R A Z B I J E N E M Š K O M O T O R I Z I R A N O 
K O L O N O 

Na vrhu klanca je križišče. P o cesti z de
sne vodi druga varianta poti s Šentvida pri 
Planini. Trg si je vredno ogledati. Svoje 
tržne pravice ima od 1. 1345. Solo imajo od 
leta 1822, novo so postavili 1972. Na marsi
kateri hiši je spominska plošča, ki priča o 
dogodkih med vojno. Tudi pisateljici Aniki 
Wambrechtsamer, so jo vzidah z njenim 
portretom. Kaj meni ona o Planini sami, je 
zapisano na plošči. Zal opis Planine izpod 
njenega peresa še ni zagledal luč sveta. V 
zgornjem koncu vasi je Planinski grad. V 
starem veku je imela izredno ugoden pre-

valni, obrambni in povezovalni položaj rim
ska cesta. Zato je na tem mestu takratne 
rimske postojanke nastal menda v 12. stol. 
na skah nad današnjo Planino grad, ki se 
prvič posredno omenja 1.1190. Ce je potreb
no čakati na avtobus, si ga lahko ogledamo. 
V polurni hoji smo lahko tudi na razgledni 
točki sv. Križ (733 m ) , kjer je ob poti 1" 
kapel. 

V gostilni sredi trga, ki nosi zunaj oznako 
glavo Matija Gubca, simbol poti kmečkih 
uporov, dobimo žig te poti in T V . 

S Planine gremo v Dole in imamo dve 
možnosti. P o stari poti pod cerkvijo ah po 
novi T, ki gre mimo krajevne skupnosti čez 
dolino. Časovno ni razlike. Z dela te poti je 
lep razgled. Smo v Dolah. Na koncu zaselka 
nas markacije usmerijo na stezo ob električ
nem vodu. V zgornjem delu gremo čez cesto 
in smo na dvorišču domačije v Praprotnem. 
Z vasi sledimo markacijam po kolovozih na 
zahod. Gremo na sedlo, pogled na levo po 
ozki dolinici nam uide na Zabukovje. V goz
du moramo paziti na markacije. Pri samot

nem križu ob jasi stopimo na gozdno cesto, 
ki drži na jug po vzhodnem pobočju Rude-
nika (899 m) . K o pridemo iz gozda gremo 
mimo opuščene domačije v Marijini vasi, od 
koder je lep razgled. Vidi se sv. Križ s kape
lami, Šentvid, v ozdaju Donačka gora. Trav
na gora, značilna Skahca (951 m) . Se malo 
gremo po poti navzgor in smo pri naslednji 
domačiji. P o d mogočno staro l ipo je korito z 
hladno vodo . Domačija stoji na južnem po
bočju Rudenika in hrani žig sevniške poti. 
Razgled se nam odpre na drugo stran, proti 
Zabukovju. 

Dalje gremo po južnem pobočju Ojstreža, 
po kolovozih, in skrbno pazimo na markaci
je, dvigsimo se in hodimo po gozdnem sle
menu. V mladem gozdu je na večji bukvi 
napis: P L A N I N A , L I S C A . Ce preberemo še 
številke, lahko ugotovimo, da naj bi bih na 
sredi poti med njima. Nič hudega, če to ni 
res! Kar korajžno naprej na manjšo planoto, 
kjer so ostanki požgane domačije. Od tu ob 
dobri vidljivosti v id imo Savinjske Alpe . 
Prišh smo na sedlo, kjer je razpotje. Tu se 
priključi Z P P , ki smo jo zapustili na Bohor-
ju pri križu. Trasa Z P P poti gre južneje od 
naše in prečka cesto Sevnica - Planina. Cez 
to sedlo drži tudi steza z zaselka Vel iko 
Podgorje na jugu v Lahov graben in Jurklo-
šter na severu. Od tu dalje hodimo po trasi 
Z P P in T poti. Ponovno se vzpenjamo po 
slemenu. Z vrha pobočja je lep razgled, 
mnogo bogatejši kot prej. Smo na Ješivcu 
ah Mah Lisci (934 m) . Spustimo se na zadnje 
sedlo, kjer je smerna tabhca za Jurklošter 
na sever, ter napis Bohor in seveda Lisca, 
kamor gremo. Premagamo še zadnje poboč
je po stezi ah poti v zavojih in dosežemo 
cesto. Mahnemo jo po cesti in smo v slabe 
pol ure pri planinskem domu na Lisci . Ce 
smo hodih že kdaj prej po tej poti, so nam. 
obrisi vrha Lisce povsem tuji. Sedaj na vrhu 
ni več amaterske antene, temveč lepa bela 
krogla, ki spada v sistem opazovanja pred 
točo. Odpočijmo se v prijaznem Tončkovem 
domu, ki ga ima v zakupu Lisca iz Sevnice 
in je stalno odprt. 

file:///4zem


Več rib v vodi, več lih bo v-olju in vinu 
z rlbogoJsi¥om bi samo ¥ Celju labko priaoblll na leto skoraj 100 ton rib 

Vsak pravi Dalmatinec je 
prepričan, da mora riba 
plavati trikrat: v vodi, na 
olju in v vinu. Naš namen je 
predvsem opozoriti na mož
nosti, ki jih v ribogojstvu še 
nismo znali izkoristiti. T o 
še posebno velja za območje 
občine Celje, kjer je ribo-
gojstvo v glavnem nerazvi
to, saj se v to panogo doslej 
tudi ni vlagalo. Danes ko se 
na vse kriplje trudimo, da 
bi pridelali doma čim več 
hrane, pa se spet vračamo k 
ribogojstvu, kot eni izmed 
4{metijskih panog, ki nam 
lahko popestri jedilnike z 
okusno in kakovostno 
hrano. 

Pri vzreji rib moramo loči
ti dva načina: vzrejo postrvi 
(najpogosteje misl imo nanje) 
v pretočnih betonskih objek
tih - bazenih in vzrejo toplo
vodnih rib v zemeljskih ob
jektih - ribnikih. Pr i vzreji 
postrvi gre v bistvu za inten
zivno pitanje mladic z brike-
ti (hrano, bogato z beljakovi
nami), pri vzreji toplovodnih 
rib pa poteka tehnološki pro
ces do konzumne ribe naj
manj dve leti. R i b e v ribni
kih hranimo s hrano bogato 
z ogl j ikovimi hidrati. 

Sodobna tehnologija v ri
bogojstvu omogoča, da se je 
v zadnjih letih prirast toplo
vodnih rib zvišal s 600 na 
1000 in več ki logramov na 
hektar, tako da se je dono-
nost r ibnikov zelo povečala. 
Če bi vpeljali intenzivno 
vzrejo toplovodnih rib v rib

nikih, se pridelava hrane po
veča in tudi potopljene povr
šine štejejo za intenzivna 
kmetijska zemljišča. Takšno 
intenzivno vzrejo je mogoče 
kombinirati z vzrejo rac, ker 
je poraba hrane tedaj za 30 
odstotkov manjša. P o mne
nju Aleksandra Bukanov-
skega je vrednost naložbe v 

V celjski občini sta tre
nutno dve ribogojnici, v 
Zvodnem in Stranicah, po
leg njih pa obstoje še ribni
ki v Dobrni, kjer gre za tri 
starejše objekte za vzrejo 
krapov in so v zasebni lasti. 
Ribnika pod gradom Preš-
nik sta v lasti ribiške druži
ne Celje oziroma ribiške 
mladinske organizacije. Go
jijo tudi krape, tržnih vi
škov pa ni, saj sta ribnika 
namenjena predvsem goji-
teljski vzgoji. Tudi z ribniki 
v Blagovni gospodarijo čla
ni R D Celje, čeprav so izven 
območja občine Celje, ribe 
iz teh ribnikov pa uporab
ljajo predvsem v celjski ob
čini in za poribljanje ribo
lovnih voda ter Šmartin-
skega jezera. Gre za osem 
ribnikov s skupno površino 
21 hektarov. Tržnih viškov 
ni. 

izgradnjo ribnika ali bazena 
težko povšalno oceniti. P o 
približnem izračunu, ki je bil 
narejen marca lani, bi stala 
izgradnja enega hektara rib
nika med 150.000 do 300.000 
dinariev. za kvadratni meter 

čiste vodne površine ribo- -
gojnice pa od 4000 do 9000 
dinarjev. 

Za gradnjo nbogojmc je 
potrebna velika količina či
ste vode , ki mora imeti sta
len pretok, zato so možnosti 
za novogradnje omejene. 
Obstoje sicer ugodni naravni 
pogoji na izvirih pri Strmcu, 
vendar so izviri prednostno 
namenjeni za oskrbo s pitno 
vodo . V občini so sicer še 
možnosti na dveh potokih, v 
Zalanki, Svetli dol pod Šent
janžem nad Štorami in na 
Koprivnic i , nad njenim vto-
k o m v Šmartinsko jezero. 
Obe lokaciji bi bili primerni 
za ribogojnico, od obeh pa je 
prva primernejša. 

Za ribnike je več možnosti. 
Površina blizu štirih hekta
rov bi bila primerna pri pri
toku D o b m i c e iz Vizor , v Sa-
lanovem grabnu pri Strmcu, 
na pritoku Hudinje brez ime
na tudi blizu Strmca, v N o -
vaškem grabnu pri Strmcu, 
v Gr i lčevem grabnu pri V o j -
niku, v Dobju (Gl insko-Ce-
rovec) . Največje površine bi 
bile v Gr i lčevem grabnu, 62 
hektarov in Dobju, skoraj 42 
hektarov. Tudi tri največje 
ribnike na Blagovni bi bilo 
m o g o č e usmeriti v vzrejo za 
trg. 

Šmartinsko jezero je po
sebno poglavje. Celotno je
zero ne bi mogl i vključiti v 
prirejo rib, lahko pa bi z dve
ma nasipoma ločili plitvino 
levo od ribiškega kota pri
bližno 9 hektarov in na tej 

Gradnja objektov za vzre
jo rib je mogoče na vseh 
omenjenih lokacijah in je to 
po strokovnih ocenah 137 
hektarov ribnikov za toplo
vodne ribe, poleg tega je 
mogoče zgraditi tudi dve ri
bogojnici za vzrejo postrvi. 
Letna zmogljivost prireje bi 
lahko dala 137 ton toplovo
dnih" rib in 50 ton postrvi. 
To so seveda mogoče zmog
ljivosti vzreje, med temelj
ne pogoje za takšne razvese
ljive številke pa je potrebno 
objekte zgraditi, vpeljati 
proizvodnjo in poskrbeti za 
prodajo. 

površini uredili intenzivno 
vzrejo. 

M I T J A U M N I K 

Seianle icorenla 
Sedaj je čas za setev korenja. Najboljše je če je ob setvi malo snega, da se dobro vidijo 

vrste, ki jih potegnejo z posebnimi grabljami, pomembno je tudi, daje popolno brezveterje, 
ker bi sicer veter raznašal drobno seme. Pravijo, da je treba korenje sejati znati, prav zato, 
ker je tako drobno in se rado zgodi, da je pregosto. Eden od preprostih pr ipomočkov je tudi 
na sUki, kjer v id imo Jelenove iz Založ pri setvi. 

T O N E T A V Č A R 

Naložbe KK Sentiur 
Šentjurski izvršni svet je zahteval od delovnih orga

nizacij, da načrtujejo to l iko in takšne naložbe, ki jih 
bodo resnično izvedli. Kmetijski kombinat je podal 
pregled investicij, ki glede na potrebe niso pretirane, 
vendar se Šentjurčani kljub temu sprašujejo, kako bo z 
njihovo realizacijo. Izkušnje iz preteklosti namreč ka
žejo, da se od načrtovanih naložb ponavadi izvede le 
četrtina. 

In kakšne naložbe načrtuje Kmetijski kombinat? 
T O Z D Lastna kmetijska proizvodnja načrtuje naložbe 
v višini 113.100 dinarjev. Daleč največ denarja bo po
brala naložba v žitne silose in sicer kar 70.000 din. 
Po leg tega nameravajo vložit i denar: za strojno lopo, 
nakup zemlje, melioracijo ob Voglajni, nasad jablan in 
lešnikov, agromelioracije, kmetijsko mehanizacijo in 
za predelavo kurjega gnoja. T O Z D Transport bo kupil 
tovornjake, T O Z D Trgovina pa se bo lotila adaptacije 
prostorov. Gre za majhne naložbe. T o ne velja za T O K , 
ki, načrtuje naložbe v višini 150.420 dinarjev. Največ 
sredstev bodo namenili za gradnjo novega mešanega 
govejega hleva, za adaptacijo starega mešanega gove
jega hleva, za silose za zeleno krmo, za farme za broj-
lerje in za kunčje farme. T o je le tretjina nameravanih 
naložb, skupna vrednost pa je več kot 100.000 dinarjev. 

V . E. 

Stabilizacijslci načrti za večjo 
iimetijslco proizvodnjo 
Pridelek hmelja naj bi letos znašal 3100 ton 

Do leta 1985 naj bi v obči
ni Žalec dosegli 83 odstotno 
samooskrbljenost s kmetij
skimi pridelki. Da bi dose
gli ta cilj so si zadali nekaj 
stabilizacijskih nalog, pri 
tem pa še vedno ostajata 
glavni dejavnosti proizvod
nja hmelja in živinoreja. 

Pomembna naloga bo, da 
bi tistim kmetom, ki imajo 
dobro mehanizacijo in so 
tržno usmerjeni proizvajalci, 
zagotovili dodatna zemljišča. 
Tista, ki so slabše obdelana 
ali pa sploh niso obdelana. 
Tudi tehnološke službe bi 
lahko bolj sodelovale med 
lastno in tržno proizvodnjo. 
Tako bi lahko hitreje prena
šali dosežke sodobne tehno
logije v zasebno kmetijstvo. 
S tem ko bi dosledno izvajali 
predpisano tehnologijo za 
posamezne vrste proizvod
nje pri tržnih proizvajalcih in 
kooperantih bi prav go tovo 
lahko dosegli boljše proiz
vodne rezultate na enoto ob
delovalne površine. 

T o je le nekaj nalog iz načr
ta uresničevanja dolgoročne
ga programa gospodarske 
stabilizacije v občini Žalec, 
ki zadevajo kmetijstvo. P o 
leg tega velja omeniti, da so 
v program zapisali še vrsto 
drugih nalog. Tako naj bi v 
občini pripravili program 

pospeševanja proizvodnje za 
potrebe živinoreje, pa tudi za 
druge vrste proizvodnje, ki 
jim do sedaj niso namenjali 
dovolj pozornosti. Ena takš
nih je na primer proizvodnja 
krompirja. Za to pa bo treba 
poskrbeti za ustrezno tehno
logijo proizvodnje, zagotovi
tev reprodukcijskega mate
riala ter za še boljše delo po
speševalnih služb. V žalski 
občini nadaljujejo tudi s pri
pravljalnimi deli za komasa
cijo kompleksa Konjščica 
ter melioracijo kompleksa 
Slatina dve. D o konca leta 
bodo pripravili tudi plan 
prostorsko ureditvenih ope

racij, ugotovil i pa bodo še 
možna kmetijska zemljišča, 
ki so na območju občine de
jansko namenjena kmetijski 
pridelavi. Za vse te naloge so 
postavili tudi roke, gla\'Tii 
nosilci pa so kmetijska za
druga Savinjska dolina, de
lovna organizacija Kmet i j 
stvo in kmetijsko zemljiška 
skupnost ter občinska geo
detska uprava. Ce bodo nalo
ge uresničili, se bo to pozna
lo že letos, ko načrtujejo 2500 
ton prireje govejega mesa, 
3500 ton mesa perutnine, 16 
mili jonov litrov mleka in 
3100 ton hmelja. 

J A N E Z V E D E N I K . 

Danes icupon št. k 
Danes objavljamo drugi ku
pon za sodelovanje v akciji 
100 kmečkih žensk na morje. 
Kaj morate storiti tokrat. 

Izrežite okvirček z natisnje
no številko 2 in ga nalepite v 
prazen okvirček na kupon, ki 
ste ga izrezale iz prejšnje šte
vilke Novega tednika. Enako 
boste storile tudi s številkami 3 
in 4, ki bodo objavljene v na
slednjih dveh številkah Nove
ga tednika. Tiste, ki vam je 

prvi kupon s številko ena ušel 
boste lahko izrezale kupon, ki 
ga bomo objavib čez tri tedne, 
ko bo objavljen tudi »joIly«. 

Naprošamo vse, ki so že bile 
z nami na morju, da se ne pri
javljajo več, kajti v uredništvu 
imamo spravljene vse spiske 
dosedanjih potnic, kar bomo 
tako kot lani ob javnem žreba
nju tudi preverili. Naj torej po
tujejo resnično tiste, ki morja 
še niso videle in ki z nami še 
niso bile. 

Na vsakem izletu, s katerimi smo začeli pred 11. 
leti imamo v spremstvu tudi narodno zabavni an
sambel, ki poskrbi na večerni prireditvi za veselo 
razpoloženje. 

Do zdaj sta bila z nami ansambla Vikija Ašiča in 
Veseli hmeljarji, letos pa bo prvič narodno zabavni 
ansambel Vita Muženiča iz Ljubljane. Slednji je po
snel že veliko plošč in oddaj, gostoval po tujini, med 
zimskimi olimpijskimi igrami pa bo nastopil v Sara
jevu. Ansambel Vita Muženiča je že pripravil novo 
ploščo, ki je posneta in bo kmalu prišla na tržišče. 

V hotelu Eden torej 30. marca zvečer res ne bo 
dolgčas. 

S o z d A g r o s iz 
Š e m p e t r a , ki z d r u ž u 
j e s i o v e n s l ( e p r o i z v a 
j a l c e Icmetijskih s t ro 
j e v , s lav i l e tos 10-let-
nico o b s t o j a . 

S o z d A g r o s j e n a j 
večj i p r o i z v a j a l e c 
kmetijskih priključnih 
s t r o j e v v E v r o p i . 



Hvala za Guzaja 
Najprej vas moram pohva

liti, ker ste končno začeli ob
javljati roman Razbojnik 
Guzaj. Sem namreč knjižni 
molj, zato sem se te domače 
povesti tem bolj razveselila. 
Do lgo ste obljubljali, a konč
no obljubo izpolnili. Go tovo 
boste večino bralcev s tem 
romanom zadovoljili. Tudi 
sama komaj čakam vsak na
slednji N o v i tednik, še zlasti 
zato, ker se povest dogaja na 
Kozjanskem. 

Ker že pišem, bi rada še 
omenila, da me večkrat kdo 
vpraša, če za moja pisma v 
tej rubriki dobim honorar. 
Vsakemu odgovor im, da ne. 
Ker radovedneži ne verjame
jo vas prosim, da to javno 
zapišete v N o v e m tedniku. 
Sama vem, da honorarjev ni, 
čeprav bi se mi poleg nizke 
invahdske pokojnine kaj po
stranskega kar prileglo. 
Vseeno čutim potrebo, da 
včasih kaj napišem, pa naj 
gre za kritiko ah pohvalo. 
Zadovoljna sem, če kdaj tudi 
kaj pomaga oziroma zaleže. 

H I L D A L O K O V Š E K , 
Šentjur 

Uredništvo: 
Prispevkov v rubriki Pi

sma bralcev ne honoriramo. 

Braslovče brez 
voznega reda 

Pred devetimi meseci je z 
avtobusne postaje v Braslov-
čah izginil vozni red avtobu
sov. T o je bil v času spre
memb, ki jih je narekovala 
premaknitev delovnega ča
sa. Krajani in drugi potniki 
smo zato pričakovali, da bo 
-spremenjen oziroma velja
ven vozni red v doglednem 
času spet izobešen. Toda, še 
sedaj ga ni, kar uporabni
kom povzroča nepotrebne 
nevšečnosti. 

Na podlagi določil zakona 
o organizaciji cestnega pre
voza z motornimi vozih mora 
delovna organizacija, ki 
opravlja javni prevoz potni
kov na vsaki avtobusni po
staji in pomembnejšem po-
stajahšču objaviti, poleg oz
načbe avtobusne postaje ve
ljaven izvleček iz voznih re
dov. Ce tega ne stori, je ob
činski inšpektor, pristojen za 
promet, dolžan predlagati 
uvedbo postopka o prekr
šku. 

Prevoze potnikov skozi 
Braslovče opravlja v največji 

meri Izletnik Celje, deloma 
pa tudi S A P Integral Ljub
ljana. Sedež občinskega inš
pektorja za promet pa je v 
Žalcu. 

Potniki pa si seveda bolj 
kot kaznovanje odgovornih 
žehmo vozni red. 

V . V . Celje 

Hvala pošteiUak 
Nekaj dni pred novoletni

mi prazniki sem se zjutraj 
peljal v službo z v lakom na 
progi Kumrovec - Celje - Zi
dani most. Zaradi naghce 
sem na izstopni postaji Celje 
na sedežu pozabil denarnico, 
v kateri je bilo pol starega 
mihjona in vsi osebni doku
menti. Kar kmalu sem de
narnico pogrešil in bil pre
pričan, da je ne bom več vi
del, čeprav mi je bila tudi 
denarnica sama drag spo
min. Toda, narobe sem sodil. 
Cez d"a dni sem namreč do
bil obvestilo, da je denarnico 
našel sprevodnik Edvard Mi-
kulan in da me čaka na želez
niški postaji Celje, kjer mi jo 
bodo vrnili. Res sem jo že 
naslednji dan dobil takšno, 
kot sem jo pozabil. 

Poštenemu najditelju Edi-
ju Mikulani se še enkrat zah
valjujem, pri nadaljnjem de
lu pa m.u žehm še mnogo de
lovnih uspehov. 

F R A N C I R A T A J , 
Sibenik 

Slabo spričevalo 
Učenci ljubljanske in ma

riborske regije so že prej do-
bih šolska spričevala, ostah 
pa so jih 23. januarja. Učenci, 
ki imajo odličen ali prav do
ber uspeh dobijo od staršev 
darila in smejo na zimske po
čitnice. Tisti pa, ki imajo 
slab uspeh, morajo za kazen 
ostati doma in se učiti. Ce je 
za slabo spričevalo kriVa 
otrokova malomarnost, je 
takšna kazen upravičena. A 
starši se morajo prepričati, 
če je njihov otrok res sam 
kriv za slab učni uspeh. 
Vzrokov za to je lahko več. 
Učenec lahko težje dojema 
učno snov. Doma so lahko 
razmere neurejene. (Prepiri , 
alkohohzem, preobremenje
nost pri domačem delu, sla
be delovne navade, prepu-
ščenost otroka sebi in ulici, 
premajhno zanimanje star
šev za otrokov napredek v 
šoli med šolskim letom). 
Učenci imajo lahko tudi dol
go pot v šolo, odhajajo od 
doma tešč in čeprav se mno

gi vozi jo z avtobusi, imajo 
nekateri tudi do avtobusne 
postaje dolgo pot. Zato so 
pogosto utrujeni in lačni, kar 
tudi vphva, da laliko dobijo 
slabe ocene. Lahko je vzrok 
slabega uspeha tudi to, da so 
starši zaposleni v tujini in da 
rejniki ah sorodniki premalo 
skrbijo za otrokov uspeh v 
šoh. Takšni otroci so čustve
no prizadeti, pogrešajo tople 
roke staršev. Kaj j im koristi
jo draga darila? 

Lahko bi še naštevala 
vzroke za slaba spričevala. 
Toda, starši, ugotovite sami, 
kaj je vzrok, da je vaš otrok 
prinesel domov slabo spriče
valo. Vsak učenec si namreč 
žeh dobre ocene, kot si tudi 
odrasli žehmo imeti dobre 
delovne uspehe, pa jih vsi ni
mamo. Kaj bi bilo, če bi dela
vec, ki na primer ne doseže 

norme pri delu, bil poleg 
manjše plače kaznovEin še ta
ko, da ne bi smel na dopust? 
Tudi odrash imamo več 
vzrokov, zakaj naše delo ni 
vedno uspešno. 

Omogoči te torej svojim 
otrokom vesele počitnice, pa 
čeprav domov niso prinesli 
odhčnih in prav dobrih ocen. 
Marsikateri otrok je morda 
za dobro ali zadostno oceno 
vložil več truda kot odlič-
njak. 

Ce pa ima vaš otrok celo 
nezadostne ocene, pojdite 
čimprej po počitnicah k nje
govemu razredniku, ki vam 
b o rad pomagal. Otroka bo 
morda poslal k psihologu in 
ta bo morda pomagal ugoto
viti vzroke slabega uspeha v 
šoh, če jih sami ne morete. 

M A R I J A R A T E J , 
Šmarje pri Jelšah^ 

Z r a k v Celju 
Pretekh teden je prevladovalo nestalno vreme s pogostim : 

sneženjem. Zračni pritisk je bil predvsem nizek, gibal se je • 
okrog 1010 kPa. Jutranje temperature so se gibale med O in 
-4 C, opoldanske med 1 in -2 °C, večerne pa med +6 in -3 °C. 
Prevladovah so šibki lokalni vetrovi. \ 

Nizek zračni pritisk, sneženje in temperature, ki so se; 
gibale okrog O °C, so preprečevale tvorbo dolgotrajnih inver-; 
zij, zato se je onesnaženost zraka gibala v dovoljenih mejah. ! 

A N T O N S T E R G A R i 

Počitniški p r o g r a m Z a v o d a Š R C G o l o v e c 
do 27. 1. in o d 30. 1. d o 3. 2. 1984. 
- d v o r a n a o d 9. d o 12. u r e - k o š a r k a , o d b o j k a , m a l i 

n o g o m e t 
- a v l a o d 9. d o 12. u r e - n a m i z n i t e n i s , p i k a d o 
- b a z e n o d 9. d o 12. u r e - p l a v a n j e 

o d 18. d o 20. u r e - p l a v a l n i t e č a j 
- p r e d v o r a n a o d 10. d o 13. u r e - s t r e l j a n j e 
- k e g l j i š č e o d 10. d o 13. u r e - k e g l j a n j e z a s r e d n j e š o l c e 
- d r u ž a b n i p r o s t o r o b t o r k i h in č e t r t k i h o d 17. d o 20. u r e -

d i s c o m a t i n e j a z a s r e d n j e in o s n o v n o š o l c e 
- a v l a b a z e n - b o v š j i s e j e m z a o s n o v n e in s r e d n j e š o l c e 

- p r o d a j a r a b l j e n i h in n o v i h p r e d m e t o v , š o l s k e p o t r e b 
š č i n e , t e h n i č n i p r e d m e t i , š p o r t n i r e k v i z i t i in d r u g i p o 
d o b n i p r e d m e t i 

- d v o r a n a p r i s a v n i - u r a p r a v l j i c z a n a j m l a j š e o d 16. d o 
17. u r e 

p e t e k , 1 7 . 1 . , p o n e d e l j e k , 30. 1. in s r e d a 1. 2. 
- z u n a n j a p o v r š i n a Z a v o d a G o l o v e c o b 16. ur i v p e t e k 

27. 1. in 3. 2. - tek i in h o j a n a s m u č e h z a o s n o v n o in 
s r e d n j e š o l c e 

N a v s e h o m e n j e n i h o b j e k t i h j e p r o g r a m v o d e n in p o n u 
j e n z r a z l i č n i m i r e k r e a t i v n i m i t e k m o v a n j i . P r o g r a m š o l 
s k i h z i m s k i h p o č i t n i c , k i g a p o n u j a Z a v o d Š R C G o l o v e c , 
j e b r e z p l a č e n . 
V s i d r u g i o b j e k t i d e l u j e j o p o ž e u s t a l j e n e m u r n i k u . 
V s e l j u b i t e l j e r e k r e a c i j e v a b i m o v n a š e o b j e k t e ! 

PRIREDITVE 
Slovensko ljudsko gledališče Celle 

Vrata Slovenskega ljudskega gledahšča bodo do konca 
januarja ostala zaprta, Celjani pa bodo z Evnuhom Pubhja 
Terencija Afričana gostovah v ljubljanski drjimi in v Novi 
Gorici. 

Zdravilišče i^ško 
v dvorani Zdravilišča Laško bo jutri ob 18.30 uri pred

stava gledaUške skupine kulturno umetniškega društva 
Pivovarne Laško. Izvedh bodo Katajevo komedijo Dan 
oddiha. 

Vojni center medicinske relialiiiitacije 
Rimske Toplice 

v prostorih medicinskega centra bodo jutri ob 19. uri 
gostovah člani kulturnega društva Anton Tanc iz Marija 
Gradca. Predstavih se bodo s Kožuharskim likofom. 

Kulturni dom Tmovije 
v Kulturnem domu v Tmovljah bo jutri zvečer ob 19. uri 

Veseh večer s folklomo skupino Delavsko kulturnega 
društva Svoboda Seno^^o. Prikazah bodo folklorne plese s 
Kozjanskega in Prekmurja, pevske solo točke, nastopil bo 
moški trio, prikazah bodo »pozvačinski guč«, vabilo na 
svate, kožuhanje in zaigrali na diatoničnih harmonikah in 
citrah. 

Knjižnica Edvarda Kardelja 
v avli knjižnice Edvarda Kardelja na Muzejskem trgu v 

Celju bodo jutri ob 11. uri dopoldan odprh razstavo Litera
tura NOB. Ob otvoritvi bo tudi kulturni program v izvedbi 
gledahških igralčev in ob violinski spremljavi Radovana 
Marvina. Prireditev je posvečena rojstnemu dnevu 
Edvarda Kardelja in kulturnemu prazniku. 

Likovni salon Celje 
v Likovnem salonu je odprta razstava Mala retrospek

tiva grafik Vlada Lamuta. Razstavo je posredovcila novo
meška galerija, odprta pa bo do 4. februarja. 

Razstavni salon Rogaška SiaUna 
V Razstavnem salonu je odprta razstava akademskega 

slikarja Milana Lorenčaka. Razstavo si lahko ogledate do 
3. februarja. 

Kulturni center Ivan Napottilk Titovo 
Velenje 

v Razstavnem prostoru Kulturnega centra Ivan Napot-
nik je še do konca januarja odprta pregledna razstava 
ilustracij Jelke Reichman. 

Center za klulisko dejavnost Celje 
v Centru za klubsko dejavnost bo jutri ob 18. uri gosto

vala akustična skupina »Joe, Darja in Tomaž« iz Brežic, 
danes ob 18. uri pa bo predavanje o reggae glasbi in 
predvajanje posneticov. 

Kulturni dom Šmarje 
v dvorani kulturnega doma bo v torek, 31, januarja 

gostovalo Slovensko ljudsko gledahšče iz Celja. Predsta
vih se bodo s Queneaujevimi Vajami v slogu, predstavi pa 
bosta ob 17. in 20. uri. 

strelski dom Mala Breza 
Dramska sekcija Strelske družine iz Male Breze pri La

škem pripravlja projekcijo slovenskega celovečernega 
filma Idealist s predfilmom V dolini Soče. Projekcija bo v 
nedeljo, 29. januarja ob 15. uri v dvorani Strelskega doma. 

Kulturni dom Vojnik 
v dvorani kulturnega doma v Vojniku bo v soboto, 28. 

januarja ob 18. uri samostojni koncert Marijana Smodeta. 

Motel Dobrna 
v avli hotela Dobrna je odprta razstava likovnih del 

slikarja Janka Korošca iz Jesenic. Razsta\a je prodajnega 
značaja, ogledate pa si jo lahko do konca prihodnjega 
tedna. 

Klub kulturnih delavcev Ivan Cankar 
v prostorih kluba Kulturnih delavcev Ivan Cankar na 

Tomšičevem trgu bo danes ob 18. uri srečanje z mojstrom 
pantomime Andresom Valdesom iz Ljubljane. Pogovor bo 
mojster popestril z bogatimi izkušnjami na področju pan
tomime. 

Srečanje z Valdesom bi moralo biti že pred štirinajstimi 
dnevi, vendar je bil umetnik takrat nujno zadržan. 

Dvorana Golovec - prostor pri savni 
V prostoru pri savni v dvorani Golovca bo jutri od 16. do 

17. ure Ura pravljic, ki so jih pripravili v vzgojno varstve
nem zavodu Zarja Cehe. 

Pionirski dom Cvetke Jerinove Celje 
v avli Pionirskega doma Cvetke Jerinove je odprta raz

stava likovnih del učencev razredne stopnje osnovnih šol 
celjske občine. Razstava bo odprta do 10. februarja. 

Dom kuibire Titovo Velenje 
v dvorani doma kulture bo jutri ob 1.9.30 uri koncert * 

Vokalno instrumentalnega ansambla ^lagazin iz Splita. ! 



Hura počitnice 
Fotografije EtJI Masnec 

Tečaji so se pričeli 

Dopoldne v hali Golovec 

Igre v vodi 

Namesto vlečnice Počitnice v mavcu 



lam delo 
iiineni več? 

L / f l U človeku se danes lahko 
Lripeti, to, kar se je prejšnji 
i zgodilo delavcu celjskega 
taalnega podjetja pa presega 
P ijjej^ razumnega in razum-

r% kdo ukrade denarnico iz 
i pa torbico z vso njeno vse-
\se^da razumeti, prav ne-
^Ijiva pa je kraja, ki je pre-
iiU našega komunalca. 
tako krepak moški po neka-

^U2 kidanju snega omaga, in 

^ je zgodilo tudi našemu ko-
lalcu, V okolici celjske tržnice 
P zazeblo, zato je sklenil, da si 
a/ine in se ogreje v bližnji 
naciji- Nič hudega sluteč je 
lonil svoje orodje ob zid, 
dušo in telo ogret kani nada-
0 s kidanjem snega, toda -
\te nikjer, Pristojnim orga-
1 kaznivega dejanja ne prija-
pač pa pokliče svojega šefa, 
i izguba delovnega orodja res 
najhna stvar. No, pri komu-
tem podjetju so še imeli, 
b sezoni, ki je v tem času na 
lu, še kakšno lopato v rezervi 
tvar se je bržčas dobro kon-
i 
yt vsaka zgodba ima tudi tale 
f nauk: Da je kraja, četudi gre 
a lopato, grda reč, drži kot 
nto. A če smo začeli krasti de-
la orodja, zna to tudi pomeni
ta nam delo vse več pomeni, 
10 bi si lahka drugače razlaga-
rajo lopate, s katero se ne da 
/ nič drugega početi kot de-

MARJELA AGREŽ 

šuferju je avtoinoliiiizeiii miiiiiost, 
a tUdI njegovo orožle zoper staranje 
Anion Btemec Iz Celja Je opravil vozniški Izpit 1914. leta In Je, kot kaže, najstarejši šofer na 
Slovensketn 

Drugače nisem znal začeti razgovora, kot tako, da sem 
ga kar v začetku vprašal, kaj misli sam o tem. Al i je ali ni 
naš najstarejši šofer: »Ja . . . kolikor vso,stvar zasledujem, 
kljub temu da sam komaj verjamem, da je do tega res 
prišlo, se skoraj že imam za najstarejšega. Ce ne po letih, 
pa vsaj po stažu. Letos bo minilo 70 let, kar sem 27. 
februarja 1914 v Gradcu opravil vozniški izpit,« mi pravi 
88 letni Anton Bremec iz Celja, medtem ko iz listnice vleče 
dokazni material, potrdilo o opravljenem vozniškem iz
pitu. 

K d o bi vedel, kaj je bilo 
kr ivo temu. M o g o č e avtomo-
bihsti s pilotskimi očaU in 
usnjenimi kapami, ki so leta 
1907 s svojimi štirikolesniki 
švigali mrmo trinajstletnega 
Antona. Od tistega avtomo
bilskega rallya Šentvid-
-Ljubljana-Kranj, mu avtOr 
mobil izem ni več šel iz glave. 
V Gradcu je kot ključavnica!" 
začel rašplati in piliti bicikle, 
a to mu ni bilo všeč, uspelo 
mu je priti k Puchu. Kal i l se 
je pri najslabših dehh, spoz
naval najprej šasije, pa po-
tein diferenciale, pa menjal
nike in se prebil do motor
jev. L e izpit mu je manjkal, a 
tudi tega je uspešno opravil: 
» Z izpitom sem ši verjetno 
rešil življenje, kajti kmalu za 
tem je svet zajela vojna vi
hra. N i m i bilo treba na fron
to, s katere se ni vrnila veči
na mojih sošolcev in prijate
ljev. Posadili so me v avto in 
vozil sem oficirje 3. arma-
dnega korpusa, kasneje, ko 

sem se z zvijačo »p reb i l« v 
ozadje, pa smo vozil i konvo
je po Italiji .« 

Sveta je Anton Bremec ve
liko videl , bil je še na Duna
ju, pa na Madžarskem, ter v 
meki avtomobilizma, v Tori
nu, kjer je spoznal Lancie, 
Fiate, pred tem je bil še v 
Ljubljani, Beogradu. In koga 
vse ni vozi l v svojem življe
nju. Dobro se še spominja 
časov, ko je bil šofer dr. An
tona Korošca, podpredse
dnika srbske vlade, ki je bil 
med obema vojnama sicer 
član različnih vlad: »Spomi
njam se, kako smo takrat po
tovali v Beograd. S poseb
nim vlakom seveda. V 
prvem vagonu je bil Anton 
Korošec, v drugem strežno 
osebje ter jaz s svojim po
močnikom, v tretjem pa av
tomob i l . . . V tej službi sem 
ostal skoraj leto dni, ker pa 
mi gospod podpredsednik ni 
hotel plače zvišati, sem se 
mu lepo zahvalil in si poiskal 
drugo de lo .« 

V Celje je Anton Bremec 
prišel leta 1926. Prevzel je za
stopstvo Lancie in Fiata, tri 
leta kasneje tudi Forda, bil 
pa je tudi zastopnik mnogih 
nemških avtomobilskih 
firm: »Takrat je bilo na ce
stah tako malo avtomobilov, 
ko sem prišel v Celje le kakš
nih deset, da je tudi ena po-
pravljalnica avtomobilov, 
kjer se je vedelo, kako je tre
ba »šraufati«, zadostovala.« 
Bremčeva delavnica je bila 
že kar manjše podjetje, saj je 
bilo v njej 15 delavcev, imel 
je tudi nameščence v trgovi
ni, ter dva potnika. N i le po
pravljal avtomobilov, tudi 
prodajal jih je, pa seveda re
zervne dele, gume, tudi bici-
klov, motorjev, šivalnih stro
jev in radijskih aparatov je 
bilo vedi^o dovolj na zalogi. 
Tudi lastno bencinsko č rp^ -
ko je imel. 

Več ino tega so pobrali 
Nemci in druga vojna, Brem-
ca je prijel gestapo, zaprli so 
ga in z drugim slovenskinj 
transportom izselili v Srbijo. 
Cuprija, Kragujevac, Beo
grad, a konec vojne je priča
kal v Sphtu, kjer je vodi l 
prevzem ameriškega darila 
naši opustošeni državi - 7 ti
soč kamionov ameriškega 
afriškega korpusa. Delo s 
polno vnemo se je nadaljeva
lo tudi po vojni, kajti malo je 
bilo avtomobilov, ki j im ne 
bi manjkal vsaj kak vijak. 
Vojne pa Anton Bremec ne 
bo mogel nikoli pozabiti tudi 
zaradi tega, ker mu je vzela 
sina, partizana, katerega spo
menico čuva v svojem do
mu. Tudi povojnih časov se, 
kljub temu, da je z vso vne
mo delcd še do leta 1965, ne
rad spominja, kajti ti časi za 
razhko od današnjih, niso bi
li naklonjeni obrtnikom. 

A hudomušna iskra v 
očeh, tisti znak, ki gre poleg 
humorja najraje skupaj z vi
soko starostjo, se prikrade v 
oči, ko začneva pogovor o 

njegovem današnjem šofer
skem vandranju: »Vozniško 
imam veljavno še do 85. leta, 
potem moram pa ponovno 
na zdravniški pregled. 
Zdravniki mi dajo potrdilo le 
za tri leta, prej so mi ga dali 
tudi za štiri, a pravijo, da se 
moramo z ozirom na mojo 
letnico rojstva pogosteje vi
devati. Sicer pa vid im dobro, 
slišim tudi ne slabo, reflekse 
imam dobre, tako da sem se 
odlučil pokuriti še kakšen li
ter bencina, ne glede na sta

bilizacijo. Sedaj ob omejitvi 
sicer ne voz im več toliko, 3-4 
tisoč ki lometrov letno. Lani 
sem prevozil lep kos ožje do
movine. Dolomite in pogorje 
Assagio v Italiji, tudi tista 
področja, ki me spominjajo 
na 1. sveto \Tio vo jno .« 

Anton Bremec je v sedem
desetih letih prevozil milijon 
in verjetno še kak kilometer 
več, kot pravi, a v tem času 
ni imel prometne nezgode. 
Mnogim pa je s svojo priseb
nostjo pomagal, da niso zašU 

v »škarje«: »Šoferjev je da
nes dosti. So dobri in slabi, 
disciplinirani pa tudi ,krvo-
loki' , ki so za volanom go
spodarji sveta. Posebno tisti 
v tovornjakih.« 

S stoenko, ki jo vozi šest 
let, je zadovoljen, a nikoli ne 
bo pozabil prejšnje Bor-
gvard IsabeUe, ki jo je imel 
dvajset let, pa šestnajst cilin-
drskega športnega dvoseda, 
ki ga je imel pred vojno. Se 
enkrat se vprašava, če je on 
tisti naš najstarejši šofer: 
»Avtomobi l i zmu sem posve
til večino svojega življenja in 
v državi imam vel iko prijate
ljev, znancev in nekdanjih 
poslovnih sodelavcev, a ne 
poznam nikogar, ki bi še vo
zil. Mogoče je kateri šofer še 
starejši, a ne vozi tako dolgo 
kot jaz. Bral sem na primer, 
kar pa velja za tujino, da si je 
neka 102 letna francoska 
grofica pred dvemi leti kupi
la novo diano. Sicer pa, to ni 
tako važno. A v t o je edino, 
kar še imam, da grem lahko 
na kakšen lep izlet, v dobro 
družbo.« 

Tako pravi Anton Bremec, 
ki živi sleherni dan posebej, 
ne ozirajoč se preveč na pre
teklost, kajti le tako je lahko 
vsak dan zares popoln. Najin 
pozdrav je bil - šoferski. 

R A D O P A N T E L I C 

tuji jezik na Delavski univerzi 

Ko se je Anton Bremec vrnil iz izgnanstva, doma ni našel 
niti ene predvojne fotografije. Iz povojnih časov pa še ima 
fotografijo mercedesa 180, ki ga je imel okoli leta 1950. 

To pa je znamenita Borgvard Isabella, avto, ki ga je pred sedanjo stoenko imel Anton 
Bremec več kot 20 let. Fotografija je iz leta 1962, ob avtu pa »pozirajO" Bremčevi 
sorodniki. 



PO GUZAJEVIH SLEDEH 
»Je zvit kakor ovnov rog!« 
Počasi le vse skupaj utihnilo, med ljudmi pa se Je 
začela najprej docela neopazno, potem pa vedno boli In 
boli spletati velika pripoved o zvitem In pogumnem 
razbolniku Guzaju In njegovi Uruščlnl. I 

Vse to je dobilo svojo 
potrditev in predvsem ve
likansko vzpodbudo v le
tu 1848, v \Ts t i revolucij, 
ki so v temeljih zrahljale 
takratne režime in prine
sle nemire tudi na Slo
vensko. Metternichova 
veličina je bila čez noč 
zrušena, nastajajoči pro-
letariat je dvignil glavo, 
česar so se še posebej 
ustrašili meščani, ki so hi
tro ustanovili narodno 

stražo. 
Znova se je z vso ihto 

skopalo izpod pepela 
kmečko vprašanje. S 
kmetstvom se je strinjala 
celo inteligenca. Kmetje 
so naposled vendarle do
segli kmetijsko odvezo. 

Z vso ihto pa so prišli 
na dan tudi nacionalni 
problemi. Matija Majar je 
v Celovcu še v istem letu, 
letu revolucije, zapisal, da 
se zdaj pač mora začeti 

sreča slovenskega naro
da. Naposled so se slo
venski kulturni in politič
ni velmožje prikopali do 
znamenitega programa 
Zedinjene Slovenije, ki je 
tudi pozneje povzročal 
veliko hude krvi, med 
drugim tudi Levstiku. 

V monarhiji je vrelo, 
vroče kaše ni bilo moč 
pojesti, zemljiška odveza 
pa je prezgodaj vzbudila 
upe Guzajevim predni

kom. Del pravic, ki so pri
padale kmetom, je bilo 
namreč treba odkupiti. 

Vrag oblastniške samo
volje je še kar naprej vrtal 
po kmetovem drobovju. 
Visoke odškodnine za 
zemljo so povzročale, da 
se je nekdanji fevdalec 
zdaj spreminjal v kapita
lističnega veleposestnika, 
kmetje pa so se morali za
dovoljiti z ostankom, s 

skromnimi krpami zem
lje. 

Ničkaj rožnate razmere 
tistega časa, Guzaj je štel 
petnajst let in niti slutil 
ni, kaj bo postalo iz njega, 
m.ati pa je najbrž zaneslji
vo vedela, da kaj velikega 
tudi biti ne mor<̂ - iz siro
mašne kmečke are, je 
opisal mladi Vajevec Si
mon Jenko: 

Konec petdesetih let se 
je zlomil absolutizem v 
Avstriji. 1861. leta je bil 
sprejet februarski patent. 
Monarhijo je predstavljal 
državni zbor, ki sta ga se
stavljali dve zbornici. V 
gosposko zbornico je 
imenoval člaine cesar, v 
poslansko pa deželni zbo
ri. Znova so skozi rešeto 
padli kmetje, ki jih je bilo 
okoli osemdeset odstot
kov: imeli so najmanj gla
sov. 

Vendarle se je tistikrat 
slovenstvo le nekoliko 
otoplilo. Začeli so usta
navljati čitalnice: v Celju, 
Žalcu, na Vranskem, v 
Vojniku, Laškem. . . Ko
nec šestdesetili let se je 
začelo taborsko gibanje. 
Volitve v deželne zbore v 
letu 1867 so prinesle slo
venskemu narodu še več
jo odjugo. Prvič so nasto
pili organizirano in izpo
vedali slovensko narodno 
zavest. 

Za boga se žgati daj in klati: 
raj vplačilo da ti cerkev mati, 
pozno še kak dohtar bo učil, 
kdaj, kako, zakaj si kri prelil. 
Daj se v bojih klati za cesarja, 
vsak dan da dvojačo ti denarje, 
in če boš za vekomaj zaspal, 
v slami te bo pokopati dal. 
Bij se za prostost, za domovino, 
prišel ne boš v raj, ne groba tmino, 
ne stal, ne ležal, ne sedel, 
malo nad zemljo boš dom imel. 

R a z b o j n i k 
G u z a j 

Tudi Mici se je tisto uro spravlala 
spat V svoji sobici je bila čisto druga 
kakor v gostilni, prav nič razigrana. 
Zadnje čase so jo že večkrat obletavale 
take neprijetne misli - petindvajset jih 
že ima, v šestindvajseto gre, - mar naj 
na vse večne čase ostane natakarica?! 
Saj ji zdaj res še ni nobena sila za nobe
no reč ne, ampak kaj bo potem -? Tre
ba si bo le preskrbeti lastno streho nad 
glavo, omožiti se! Če bi bila priložnost, 
bi morda kje začela z gostilno na svoje, 
ali karkoli pametnega, nekaj bo treba! 
Samo, koga naj vzame? Saj za moške 
res ni nobene zadrege, pol preveč jih je 
na svetu, samo takega ni od nikoder, ki 
bi bil zanjo. Samo sladki so in lepo 
govorijo in se dobrikajo in obljubljajo 
zvezde z neba, potem pa se je dosedaj 
še pri vsakem izkazalo, da samo laže in 
da bi rad samo med lizal. Francelj bi bil 
še najbolj resen med njimi in najbolj 
pošten. Ne bi ga smela tako grdo vleči 
za nos. Škoda, da nič nima in da ga ne 
more vzeti! Da bi se vse življenje mora
la ubijati na gruntu in grude tolči in 
krompir okapati in svinjske škafe vzdi-
govati?! Še na misel ji ne pride. Ni 
neumna. Ko bi imel vsaj kmetijo kakor 
se spodobi. Ne, v tako strgano slamna
to bajto pa res ne. Ni navajena tega in 
sploh, - čemu se je pa potem v Nem
škem Gradcu dve leti kuhanja učila. 
Ne bo se živa pokopala, rajši ne vem 
kaj. Povedala mu bo, naj si le ogleda 
drugje za nevesto. Če se hoče oženiti. 
Lepše bo, če mu pošteno in odkrito 
pove. Kaj bo le rekel? Saj je siromak, 
saj ne more nič zato, da je samo hlapec. 
Bo že našel katero, - manjka se deklet! 

Takoj jutri mu bo povedala... 

• • • 

T i s t o noč seje Klančarici sanjalo, da 
je bila*še dekle in da sta se Guzajem 
pravkar vzela. V Rogaški Slatini sta 
imela imeniten nov hotel in ona je ku
hala in pekla in cvrla in nosila na mizo 

samo svojemu Franceljčku. In po kosi
lu sta malo legla in se zabavala in ptički 
so peli in polno rož je bilo vsepovsod in 
njen možiček pri njej. In potem je bil 
naenkrat večer in sta šla štet denar in 
sedela mu je v naročju in mu pomagala 
šteti in naenkrat so se srebrniki spre
menili v same plesnive krajcarje. 

Samih plesnivih krajcarjev še nikoU 
ni bilo veliko prida, in če se ti sanja o 
njih, še sploh ne. 

• • • ^ 

Če bi bilo po mojem, bi se taka zgod
ba končala čisto drugače kakor pa se 
bo. Napravil bi razmeram primerno 
srečen konec, Francelj in Mici bi se 
vzela, v začetku bi jima šlo seveda še 
bolj težko, vsak začetek je težak! Ker 
pa sta oba varčna, bi kmalu vsaj za silo 
popravila najprej kočo, potem bi s pri
hranki dokupila še njivico, redila bi 
kravico, morda celo dve, pozneje bi po
magali še otroci, ko bi odrasli, pa bi šlo 
vedno laže, pod streho, ki bi bila do 
takrat seveda še z opeko pokrita, bi se 
naselila skrita in tiha družinska sreča 
in tako dalje. 

Bilo pa je takole. 
Mici si Guzaju, ki jo je tako zvesto in 

vdano gledal, ni upala povedati, kako 
in kaj, da ga je pač imela samo malo za 
norca. Guzaj bi se bil sicer upal, pa 
Mici razen za kratke trenutke sploh ni 
videl, nikar da bi jo dobil na štiri oči. 
Klančarica pa je morala nujno v Celje 
na sodnijo, - strašno rada se je tožbari-
la z ljudmi in gorje mu, če se ji je kdo 
zameril! Sodnike in advokate je imela 
vse na svoji strani, saj jim je pa tudi 
postregla, kakor se spodobi, kadar so 
ob sobotah ali nedeljah prišli na lov ah 
pa kar tako na majhen izlet v Dobrno. 
Ni vrag, da bi potem ne bili na njeni 
strani! 

Ob desetih dopoldne, ko še ni bilo 
gostov, je velela Klančarica, Guzaju na-
saviti pivo. Zelo dobre volje je bila in 

silno prijazna z njim in ko je dvignil 
sodeč in ga hotel naravnati na ležaje, 
mu je hotela še sama pomagati, - to se 
ni doslej še nikdar zgodilo! Prijela je na 
eni strani, Guzaj na drugi, pa ji je na 
mokrih tleh nekako spodrsnilo in je s 
celim zgornjim sprednjim delom svoje
ga telesa priletela Guzaju naravnost v 
naročje. In čisto nič narahlo! Guzaju je 
bilo precej nerodno, pa jo je le zagrabil, 
da bi ne padla po tleh, in na vsem 
lepem - ga je poljubila! Dvakrat celo, 
če ne trikrat, preveč je bil presenečen, 
da bi bil štel. Za prvo je Guzaj mislil, da 
spada to pač k padcu in da je bilo slu
čajno, drugič se mu je pa le posvetilo. 
Rahlo jo je odrifiil od sebe, ne on ne 
ona nista spregovorila niti besedice ves 
čas, še pogledala se nista v redu, za 
trenutek je Klančarica še počakala, po
tem pa mu je nekam čudno hripavo 
rekla, naj zabije pipo. Prvi vrček je bil 
po starodavnem običaju njegov. Guzaj 
ga je popil na dušek in že hotel oditi iz 
točilnice, ko mu je Klančarica ukazala, 
naj si natoči še enega. 

»Pij! Sploh si lahko sam natočiš, ka
dar te bo volja! Povej, da sem jaz dovo
lila! Močan si in priden in zelo sem 
vesela in zadovoljna, da sem te dobila k 
hiši. Če bi bil moj dedec tak kot si ti ?!« 

Zelo lepo se mu nasmehnila in stopi
la še bliže k njemu, zdaj ji ni prav nič 
spodrsnilo, naenkrat ga je z obema ro
kama objela čez pleča in si ga stisnila k 
prsim in ga začela cmokati in bolj ko se 
je Guzaj odmikal, bolj je rinila vanj in 
teže je dihala in močneje ga je stiskala 
k sebi. 

Na pragu je stala Mici in je vse vide
la. Ne vse, samo to, kar je bilo nazad
nje, sicer pa ji je bilo tudi tega dovolj in 
celo preveč. 

Naslednji trenutek se je neslišno obr
nila in je ni bilo več. 

Guzaj je Klančarico končno le neka
ko odrinil od sebe. Kar grobo jo je mo
ral odpahniti. To je bUo seveda zelo 
narobe. 

»Čakaj, ti hudič! To mi boš drago 
plačal«, je sikala. Njene oči so sipale 
ogenj. To mi boš prekleto drago plačal, 
zapomnil si boš, kdaj si mi to storil! 
Samo to je še rekla in žeje ni bilo več in 
potem ves dan ne na spregled. 

• • • 

Tudi Mici ni bilo nikjer. Ko so bili 
gostje, itak ni mogel govoriti z njo, ka
kor seje bil namenil, drugače je pa tudi 
ni mogel dobiti. Kakor da se mu nalašč 
izmika. 

Potem pa se je le zgodilo, kar se je 
moralo zgoditi, hudo mi je, ampak tako 
je pač bilo! Guzaj je končno le našel 
Mici na samem in brez prič. Spet se mu 
je hotela umakniti, - kaj pomaga! Uso
di se umakniti ne moreš! 

»Kam pa se ti tako mudi, Mici! Poča
kaj no malo!« 

»Kaj pa je? Kaj pa hočeš od mene?« 
Prav nič se mu ni nasmejala, slabe 

volje je bila. Ni dobro naletel, ga je 
prešinilo, imel je pač smolo. 

» Veš Mici, - Nerodno mi je - Rad bi 
govoril s teboj - Mici« 

»Saj govoriš! Hitro povej, kaj imaš, 
mudi se mi!« 

»Mici - Če bi - Si resno mislila tisto 
zadnjič, ko je bil oni debeluh poleg? Bi 
- Mislil sem, da bi bilo - tako lepo, če bi 
bilo - Bi me res vzela ?« 

Zdaj je bila beseda izrečena. 
Mici ni rekla prav nobene, samo pre-

badala je Guzaja z očmi in vsa tresla se 
je od jeze, šele čez trenutek se ji je 
odprlo grlo. 

»Kaj bo pa teta rekla, če jo tako na 
lepem pustiš!? Hinavec nesramni! Sa
ma na svoje oči sem videla, kako sta se 
poljubovala!« 

Zdaj je odrevenel Gtizaj. Nekaj časa 
je trajalo, da se je spomnil, kako gredo 
stvari skupaj. 

»Hahaha! Počakaj, da ti povem, čisto 
drugače je bilo. Tisto ni vse nič res! 
Mici! Če ti povem, da nisem prav nič 
kriv, niti noliko ne, kohkor je črnega za 
nohtom! Vse to bom po vrsti povedal, 
poslušaj Mici!« 

Ona pa ledeno: 
»Me čisto prav nič ne zanima. Takih 

hlapcev na vsak prst deset! Fuj, hina
vec! Lažnjivec!« 

Suho se je nasmejala in se hotela 
obrniti, pa jo je Guzaj prijel za roko, naj 
ostane. Da ji pojasni zmedo. Iztrgala se 
mu je s silo iz rok in ko jo je hotel le 
zadržati in jo je še inkrat prijel, mu je 
prismohla krepko zaušnico in zbežala. 
Na koncu hodnika so se odprla vrata in 
gospod Štajnpihler je stal na pragu. 

»Kaj pa je?« 

file:///Tsti
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palove prigode * 
»Nimam časa,« je dejal Pcil in zavihnil nos, ko ga je sosedov 

Tikec vprašal, ali se hoče igrati z njim. 
»Kaj pa je?« ga je izpod čela pogledala tetka Agata, ki je ravno 

takrat stopila iz hiše. 
»S Tikcem se že ne bom igral,« se je namrdnil Pal. 
»In zakaj ne, saj je vendar čisto prijazen fant?« je vprašala 

tetka. 
»Uf, le poglej, kako umazan je njegov oče, on sam pa ni nič 

boljši,« se je Pal še bolj napihoval. 
»Al i res?« je malce nestrpno rekla Agata. »Tikec ni prav nič 

umazan. Njegov oče pa je rudar, v jami dela in kako naj potemta
kem pride čist domov. Ampak potem se umije in prav takšen je 
kot drugi.« 

»Rudar!« je Pal še kar naprej sitnaril. »Kaj pa je sploh to, 
rudar? Ali je to sploh kakšen poklic?! To delajo le tisti, ki ne 
znajo ničesar drugega.« 

Zdaj se je tetka Agata resnično razjezila. Da se njen Pal takole 
nesramno obnaša! Toda rekla ni nobene. Še istega dne pa je 
stopila do Tikčevega očeta in ga prosila: 

»Pal bi si zelo rad ogledal delo v jami. Še sanja se mu ne kako 
to izgleda. Bi šel lahko enkrat z vami?« 

» N e vem, če bo šlo,« je rekel Tikčev oče. »Nevarno je .« 
»Kljub temu,« je vztrajala tetka. »Vi boste že znali paidti nanj.« 
»Naj bo,« je končno privolil tudi gospod Tikec starejši. 
Naslednje jutro je Agata poklicala Pa'a k sebi: 
»Pal, danes se boš lahko izkazal!« 
»Al i res?« je bil Pal ves navdušen, toda veselje mu je kmalu 

splahnelo, ko je izvedel, da bo smel v rudnik. 
»Nič se ne zmrduj. Bom videla, če se boš tudi potem tako 

nemarno napihoval kot včeraj,« je rekla Agata in Pal je moral 
obljubiti, da bo šel. Po kosilu je prišel ponj Tikčev oče. Delal je 
namreč v popoldanski izmeni. 
» » N o , kako je fant, boš tudi ti rudar?« je vprašal Pala, ko sta šla 
proti jami. 

»Pha!« je rekel Pal, ampak bolj potiho, kajti počasi ga je začelo 
stiskati pri srcu, pa Scim ni vedel, zakaj. 

Preden so se rudarji spustili v jamo so dobili orodje in čelado. 
Tudi Pal je dobil kramp. K o se je začel spuščati po jašku in ga je 
objela črna tema, ga je postalo resnično strah. Od strani je 
opazoval možakarje okrog sebe in videl, da so povsem brez
skrbni. S Tikčevim očetom se nista spustila globoko. 

V rovu je bilo temno kot v rogu. Pal se je spočetka komajda 
znašel, potem pa se je privadil na skromno svetlobo majhnih 
svetilk. 

»Tule kopiji!« mu je rekel gospod Tikec starejši. 
Pal se je zagledal v črno steno in si njislil: 

»Nič lažjega kot to.« 
Zamahnil je s krampom, toda odkrhnil je le nekaj drobcev. Od 

sosednjih kopačev pa se je pričelo kaditi in Pal se je skoraj 
zadušil v kašlju. Oči je imel čisto solzne. 

Med malico ga je Tikčev oče pospremil do vrha. 
»Dovolj je bilo za danes,« je rekel. »Naše delo je težko.« 
Pal je prišel domov umazan in strašcmsko utrujen. Na poti ga 

je prestregla tetka Agata. 
» N o , kako je?« ga je vprašala prijazno. 
Pal pa ni rekel ne bev ne mev. Saj, kaj naj bi pa tudi odgovoril? 

Toda že naslednji dan je sprejel Tikčevo povabilo k igri. 

Narisal BOŠTJAN M R A V L J A K , 3. r. OŠ KOMPOLE 

Ta hip je seveda lepše doma, 
saj so počitnice. Vendar ste, 
preden ste začeli uživati proste 
dni, še napisali, kaj se je v zad
njih tednih dogajalo v vaših šo
lah in vam pestrilo vsakda
njost v šolskih klopeh. 

Veljko Vlahovič: 
Pozdrav planincem 

Učenci OŠ Veljko Vlahovič 
so sodelovali na občnem zboru 
planincev Cinkarne, ki je bil 
na Šmohorju, 14. januarja. Po
leg osnovnošolcev so kulturni 
program pripravili še cicibani 
otroškega vrtca Anice Černeje-
ve, in člani celjskega komorne
ga zbora. Obiskovalci pa so si 
lahko ogledali tudi zanimive 
posnetke s poti celjskih alpini
stov na himalajski vrh Gauri-
shankar. 

N A T A L I J A U L A G A 

Ekskurzija v Zrečah 
Zreški osnovnošolci so si 

ogledali tovarno Unior in kovi

narsko šolo. V tovarni Unior je 
zaposlenih 2330 delavcev, med 
njimi 560 žensk. Delavci delajo 
na tri izmene. Ogledali so si 
veliko strojev in aparatov. 

S IMONA G O R E N A K 

Na Rošu kviz o 
Rošu. . . 

Zadnji dan pouka v prvem 
polletju so na tej osnovni šoli 
organizirali prvi kviz o Franu 
Rošu, po katerem se šola im.e-
nuje. Iz vsakega razreda sta so
delovala po dva tekmovalca, ki 
sta pokazala največ znanja na 
razrednem testu. Na prireditev 
so učenci povabiU tudi Roševe 
prijatelje, ki so jim po kvizu 
pripovedovali zanimivosti iz 
njegovega življenja in dela. 

P O L O N A K O Č E V A R 
S A Š A H R U Š O V A R 

... in oliisk igralca 
O š Fran Roš je obiskal celj

ski gledališki igralec Borut 
Alujevič. Pripovedoval je o 
svojem delu in odigral odlo
mek iz igre Pavliha in malo čez 
les. 

M A T J A 2 M E D V E D 

V Šempetru 
sodelovanje z 00 

Pred Novim letom je šolsko 
kulturno društvo na osnovni 
šoli bratov Juhart pripravilo 
kratek kulturni program za 
T O Z D Elektro Šempeter, ki je 
pred prazniki pogostil svoje 
upokojence, Teden dni kasne
je pa so z zabavnim progra
mom razveselili člane kolekti
va DEM Podlog. 

B R A N K A V I D M A R 

Kup novic iz 
Polzele 

10. januarja je na OŠ Bra
slovče potekalo odbojkarsko 
tekmovanje za fante. Pomerile 
so se tri ekipe. Zmagali so do
mačini, Polzelani so biLi drugi 
in fantje iz Prebolda tretji. 

Naslednji dcin pa se je v isti 
telovadnici odvijalo odbojkar
sko tekmovanje mladink. Tudi 
tokrat so bile boljše domačin
ke, ki so premagale Polzelo. 
Ostalih dveh ekip pa ni bilo na 
tekmovanje. 

Sredi januarja so se na pol-
zelski osnovni šoli predstavili 
učenci iz Griž, z lutkovno igri
co Palček, 15. januarja pa so 
učenci OŠ Vere Slander lahko 
prisluhnili koncertu tambura-
škega orkestra iz Celja. 

2 A N A K R A Š O V I C 
L E O P O L D I N A H R I B E R N I K 

Petošolci so preživeli pet dni 
v naravi. Na Golteh so zanje 
organizirali smučarsko šolo. 
Zadnji dan so se pomerili v sla
lomu. Prvi trije so dobili meda
lje, najboljši v posameznih 
skupincih (bilo jih je šest) pa 
priznanja. 

T A N J A CIZEJ 

Učenci glasbene šole so pri
pravili kratek koncert. Pred
stavili so se mladi pianisti, har
monikarji in kitaristi, 

JERNEJA JEZERNIK 

Pionirji fotografiralo 
Zamislite se ob tej sliki. Se 

morda tudi vam zdi, da ste se 
znašli v ateljeju nekega kipar
ja, ki je ravnokar pričel ustvar
jati podobo? 

Tako sprašujeta 2ana Krašo-
vic in Poldka Hribemik iz no
vinarskega krožka na osnovni 
šoli na Polzeli, kjer uspešno 
deluje tudi foto krožek. Odgo
vor je na dlani. L e da je podoba 
že lepo vidna in v veliki meri 
izdelana. Sta hoteli pokazati, 
kako velika je ta podoba? Ce je 
tako, potem vama je posnetek 
uspel, saj se zanimivo drevo 
šopiri z nezanimivimi vejami. 
Morda pa bi bilo bolje, da bi se 

s svojim objektivom le nekoli
ko približali drevesu in napra
vili izrez zanimivega debla, iz 
katerega se vidi le nekaj vej. Še 
boljši efekt bi morda dosegli, 
če bi vstavUi na fotoaparat ši-
rokokotni objektiv, se postavi
li pod drevo in slikali navzgor. 
Čudovito deblo bi se tako še 
bolj šopirilo pod vejami tega 
zanimivega drevesa. 

Fotolik vaju je nagradil z na
gradnim bonom, ki ga bosta 
prejeli po pošti, vse pa še en
krat vabimo k sodelovanju. 
Tudi med počitnicami se mar
sikaj zanimivega zgodi! 

Počitnice 
Na Vinskem vrhu še nimamo počitnic. Ko se bodo pričele jih 

bom zelo vesela. Med počitnicami, se bom sankala, pomagala 
mami in v hlevu. Prosti čas bom izkoristila za učenje. Želim si 
vesele počitnice. 

A L B I N A ZAKOŠEK, 4. r, OŠ Vinsld vrh 

Albina, prva si, ki si se oglasila iz tega kraja. Morda bo tvoj 
spis spodbudil tudi tvoje sošolce, da bodo napisali kakšen 
prispevek za Tednikov Otroški vrtiljak. 

Zdaj so počitnice že prišle in upam, da jih prijetno uživaš. 
To želim tebi in vsem dopisnikom ter prijateljem naše strani. 

Nadja 

Aticina zanica 
Atka, Beba in Caci so prinesh domov odlična spričevala. 

Ocenjene imajo tri predmete: slovenščino, matematiko in 
SND. Vsak med njimi'ima dve petici in eno štirico. Štirico 
imajo vsi trije v razUčnih predmetih, torej eden iz sloven
skega jezika, eden iz matematike in eden iz SND. Atka in 
Caci imata pri slovenskem jeziku petici. S N D pa ima Caci 
ocenjeno s štirico. Ali znaš v razpredelnico vpisati še ostale 
ocene? 

IZreži rešeno razpredelnico, nalepi jo na dopisnico in jo 
do torka, 31. januarja, pošlji na N O V I T E D N I K , Trg V. 
kongresa 3a, 63000, CELJE. Izžrebali bomo nagrajenca 
tovarne AERO. 

V prejšnji številki ste morali našteti 8 enakokrakih tri
kotnikov, vseh skupaj pa je bUo 12. Nagrado za pravilno 
rešitev bo dobil: GORENJAK Slavko, Šentjanž 45. "63220 
ŠTORE. 



Malčka Kresnik s Partizanom na ZOI 84 
Na prireditvi T E L E S N A K U L T U 

R A CELJE 1983 je mala Tina Mast
nak s pomočjo mamice Anice izžreba
la tudi srečne potnike za S A R A J E V O 
in še osem tolažilnih nagrad. 1. nagra
da - K R E S N I K M A L Č K A , Vojkova 
10, Celje (teden dni na Z O I ) , 2, nagrada 
- F I L I P I C T A D E J A , gmiklavž 2/a, 
Skof ja vas (en dan na Z O I ) , 3. nagrada 
- P O V A L E J M I R K O , Miklošičeva 7, 
Celje (en dan na Z O I ) ! 

V Sarajevo bodo dobitnik; potovali z 
D O T E K O iz SOZD-a Merx! 

M e d 638. kandidati je bilo izžrebanih 
še osem »tolaži lnih« nagrad, ki jih po
klanjata A E R O Celje in A U R E A Celje. 
4. nagrada - N A G L A V Vesna, Mikloši
čeva 1, Celje, 5. nagrada - K O R O S E C 

Helena, Slandrov trg 37/a, 2alec, 6. na
grada - D R U G O V I C Urška, Na zeleni
ci 9, Celje, 7. nagrada - Z I D A N S E K 
Marica, Bukovžlak 103, Celje, 8. nagra
da - H R I B E R Š E K Daniel, Lepa njiva 
8, Mozirje, 9, nagrada - Z U P A N Joži
ca, Lok rovec 80, Celje, 10. nagrada -
2IVA Voga , P o d Vrbco 1, Šentjur in 
11. nagrada - T E R B O V C Klemen, 
Skapinova 1, Celje! 

O nagradah jih bomo obvestih tudi 
po pošti. V N o v e m tedniku bomo tri 
glavne nagrajence še posebej predsta
vili ter kasneje povedali tudi o njiho
vih vtisih, ko se bodo vrnili iz Sara
jeva. 

Uradno je z žrebanjem nagradna 
igra P A R T I Z A N zaključena. Imel i 
smo 23 radijskih oddaj » I z življenja in 

dela društev Part izan«, 20 kuponov z 
nagradnim vprašanjem, 53 razdeljenih 
mesečnih najgrad, 722 udeležencev, 16 
predstavljenih društev Partizan, 86 ob-
javljenih informacij in predstavljenih 
47 partizanskih in drugih delavcev! 
Vsi ti podatki so lepi, omogoči l i pa so 
jo na eni strani N T in R C ter na drugi 
glavni pokrovitelj D O T E K O iz SOZD. 
a M E R X ter številni drugi kot Partizan 
Gaberje, Z T K O Celje, Ljubečna, AE
R O , Ingrad, Hmezad, shkarja Branko 
Horvat in Jože Horvat-Jaki, pisatelj 
Tone Svetina, Berta in Peter Jež, Zla
tarna, Zavod S R C Golovec , Svilanit in 
Stol Kamnik ter Planinsko društvo 
Luče ob Savinji. 

M E T O D T R E B I C N I K 

Sindikalna košarka 
Končal se je drugi del sindikalne lige v košarki. V prvi ligi je 

zasluženo zmagala ekipa EMO (na sliki z leve stojijo Kvas, 
Udrih, Tepež in Pongrac, spredaj Bobinac, Verhovšek in Turn-
šek) pred Razvojnim centrom, v 2. ligi Blagovni center pred 
Zdravstveno postajo Vojnik I I , v 3. ligi Cinkarna pred Lesnino 
in 4. ligi Cestno podjetje pred T K O . Z L A T K O V E R H O V S E K 

Pod koši 
Košarkarji Libele začnejo vse tekme izredno podjetno, 

žal pa jim ob koncu srečanj zmanjka moči za osvojitev 
točk. T o so posledice zadnjih tekem, verjetno pa tudi odraz 
prevelike obremenitve peščice igralcev, ki že dobro leto 
nosijo iz tedna v teden (pa tudi vmes) vso težo tega zahtev
nega tekmovanja. V 15. kolu so Celjani gostovali v Sarajevu 
in izgubili z Železničarjem 96:89. Uspešni so bih v uvodu 
pomembne tekme, potem pa se je njihov stroj ustavil. 

Na lestvici so peti (15 tekem, 8 zmag, 7 porazov, koša 
razlika 1444:1471, 16 točk), v 16. kolu pa bodo igrali doma 
proti Slobodi Dita iz Tuzle, ki je na 9. mestu. V Sarajevu je 
bil najboljši strelec Tovornik, ki je dal več kot polovico vseh 
košev - 48, po daljšem času pa je tudi zaigral član prve 
peterke Mirt. 

V zaostali tekmi zadnjega kola I I . zvezne l ige za ženske je 
Rogaška gostovala v Sibeniku in izgubila z Revi jo Elemes 
101:50 (58:32). Na lestvici so četrte (9 5 4 587:709 10 točk) . 

Verdev deseti v Sarajevu 
Edini smučarski skakalec iz širšega celjskega območja, ki je 

nastopil na državnem prvenstvu v Sarajevu je bil Verdev ia 
SK Braslovče - Andraž. Na veliki skakalnici je dobro skakal ini 
osvojil solidno 10, mesto med vso jugoslovansko elito; ker je za! 
mladega športnika lep uspeh. Skočil je 84 in 57 metrov ter zbral 
125,3 točke. Ce bi imel boljši tudi drugi skok, bi bila njegova 
uvrstitev še za nekaj mest boljša. 

Razpoloženi strelci v Celju 
Po 3. kolih vodijo v 1. občinski ligi strelci Celje I pred Kovi-

narjem I, Celje I I , Franc Šteklič Skofja vas, Ingrad I , Celje III 
itd,, med posamezniki pa Branko Malec 1114, sledijo Jože Je-
ram. Tone Jager, Ervin Seršen, Ivan Kočevar, Marjan Dobovič-
nik. Barbara Jager, Žeijko Lamut itd. 

II. liga po 3. kolih: Kovinar I I , Miličnik, Frankolovo, Kovinar 
I I I Zlatar in Avto, posamezniki Friderik Rezar, Zofija Voler, Igor 
Drstvenšek, itd. 

III. liga po 3. kolih: Ingrad I I , Cinkarna I I , Frankolovo II, 
Franc Šteklič I I , Metka, Žična, Klima, Bratje Dobrotinšek, In
grad I I I , Cinkarna I I in Savinja, posamezniki Drago Selič, Vinko 
Premrl, Ivan Ahtik, Alojz Krajnc itd. 

Kovinar in Celje izgubila 
v 2. kolu republiške lige v streljanju z zračno puško sta obe 

celjski ekipi izgubili. Kovinar iz Štor v Slovenj Gradcu in Celje 
doma proti družini Avgust Majerič iz Maribora. V 3. kolu bo 
derbi med Kovinarjem in Celjem v Štorah. TONE JAGER 

Kegljači znova v 1. ligi 
Kegljaška ekipa Celja, ki se je letos znova zbrala v popolni 

postavi, je postala ponovno član republiške lige. To so Celjani 
dosegli po zmagi na celjskem, ljubljanskem in prevaljskem 
kegljišču ter z drugim mestom v Kranju. Najbolj zanimivo je 
bUo v Prevaljah, kjer so Celjani za deset kegljev premagali 
Triglav, četrti nastop v Ljubljani je bil lažji, Celjani pa so bili 
znova najboljši. 

Celjska sedmerka Urh, Nareks, Šrot, Kačič, Tisovec, Tomažič 
in Sivka si je zagotovila mesto v republiški ligi. 

Kegljavke Celja prve 
v nedeljo so končale v Celju ženske ekipe tradicionalno 

tekmovanje v »Kegljaškem četveroboju«, ki ga prirejajo že od 
leta 1969. Letos so zmagale celjske kegljavke, ki so zbrale 6 
negativnih točk pred Konstruktorjem - 7, Kamnikom - 12 in 
STC Ljubljano - 15 kazenskih točk, 

Celjanke so si zmago priborile z zmagama v Kamniku in Celju 
ter dvema drugima mestima v Ljubljani in Mariboru. Na zad
njem nastopu v Celju so Celjanke premočno premagale Kon
struktor za 99 kegljev. 

OsmeroiloJ Konstruktorju 
Zavod ŠRC Golovec je tudi letos pripravil tradicionalni novo

letni kegljaški turnir. Na osmih stezah so zmagali kegljači Kon
struktorja Maribor 5204 pred Grmoščico Zagreb 5075 in selek
cijo Celja 5009. j . K U Z M A 

Kar 150 dopisnic 
Za 48 nagradno šahovsko igro smo dobili 150 dopisnic, na 

katerih je bilo kar 133 pravilnih odgovorov - Gligorič! 
Nagrade prejmejo: 
1. M A R T A DRUGOVIC, Na Otoku 13/11, Celje, 
2. G O R A Z D VOGA, Pod Vrbco 1, Šentjur pri Celju in 
3. M I L K A MULEJ, Tkalska 3, Celje. 
Med poslušalci je dobil nagrado E M I L BREMEC, Ulica Bra

tov Dobrotinšek 7, Celje. Nagrajenci lahko dvignejo nagrade v 
roku 30 dni v naročniškem oddelku N T - RC. 

NA KRATKO 
Evropski pokal na 
Golteh 

v okviru tekmovanj za 
EVROPSKI POKAL bo od 30. ja
nuarja do 2. februarja na slo
venskih smučiščih »Slovenska 
alpska turneja za ženske«. Prva 
tekma bo na Golteh v organizaci
ji SK Velenje za pokal Velenja in 
sicer 30. januarja ob 10. uri, ko se 
bodo najboljše tekmovalke po
merile v slalomu. Druga tekma 
bo ., februarja na Krvavcu za po
kal Unior v veleslalomu, tretja pa 
1. februarja na Ulovki za pokal 
Ljubljane v slalomu. Nastopile 
bodo predvsem mlajše tekmo
valke, ki si šele utirajo pot v sve
tovni smučarski vrh. 

Sicer pa je v teh dneh na Gol
teh več drugih tekmovanj, tako 
so se v nedeljo tudi pomerili naj
mlajši za pokal Coca-cole in »Mi
ranov memorial«. Nastopilo je 
150 pionirjev. Med prvimi deseti
mi ni bilo predstavnikov klubov 
s celjskega območja. 

TV 

Smučarski tek proti 
Smartinskemu Jezeru 

Pred kratkim ustanovljena te
kaška sekcija pri Smučarskem 
društvu Toper bo že v soboto, 
28. januarja, pripravila prvo 
tekmo, Množični tek na smučeh. 
Start bo pri zadnji lokalni avto
busni postaji v Novi vasi, smer 
proge pa proti S m a r t i n s k e m u je
zeru v dolžini dobrih sedem kilo
metrov. Prijave sprejema organi
zator med deveto in 11. uro, pri-
javnina pa je 10 din. Sodelovanje 
se bo upoštevalo v letošnje trim-
ske akcije. 

Smučarji rekreatorJI 
na IMedvednici 

Danes zjutraj (četrtek) je od
peljal poln avtobus športne re-
kreatorje iz celjskih delovnih 
organizacij na Medvednico na 
Vrhe nad Trbovljami. Po stro
kovnem posvetu in ogledu zani
mivih smučišč se bodo pomerili 
še v smučanju. 

Nov trener 
velenjskih 
rokometaSIc 

ženski rokometni klub Vele
nje uspešno nastopa v II. zvezni 
ligi, kjer je po prvem delu na 
odličnem šestem mestu. Igralke 
so s pripravami za spomladanski 
del že začele v prvi polovici ja
nuarja pod novim vodstvom tre

nerja Adija Hudarina, saj so se v 
klubu odpovedali dosedanjemu 
trenerju Antunu Bašiču, ki se je 
štiri leta vsak dan vozU v Titovo 
Velenje in tudi uspešno vodil 
ekipo. Zaenkrat so se od njega 
poslovili zato, ker se je klub zna
šel v finančnih težavah! 

Zdaj pet ekip v 
sindikalnem hokeju 

v novem tekmovanju za sindi
kalni hokej nastopa namesto 
štirih pet ekip. V 1. kolu j e Ope
kama brez borbe premagala Že
lezarno 5:0, Kovinotehna pa no
vinca Grofijo 5:2. Strelci za Kovi-
notehno Zorko 2 ter Kerkoš in 
Smrkolj po 1, za Grofijo pa Les-
jak 2. 2. kolo bo na sporedu v 
nedeljo, 29. januarja ob 17. uri 
Pekama - Kovinotehna in ob 18. 
uri Zlatarna - Že leza rna , prosta 
pa bo ekipa Grofije. 

Šahovske 
kvalifikacije v 2aicu 

šahovska sekcija pri Društvu 
invalidov v Žalcu bo v soboto, 
28. januarja pripra^la v prosto
rih Družbenopolitičnih organi
zacij kvalifikacijski hitropotez-
ni moštveni turnir za Koroško 
in Savinjsko dolino. Najboljši 
ekipi bosta nastopili 28. februar
ja na republiškem prvenstvu v 
Kranju. Med favoriti je tudi eki
pa Ž a l c a , ki bo med drugim na
stopila z Marjanom C r e p a n o m in 
kot gostom Božom S t u d o m iz« 
Celja. 

JOŽE GROBELNIK 

Atleti na pripravah v 
Meduiinu in UublJanI 

Na sedemdnevne priprave v 
Medulin in Ljubljano sta odpo
tovali večji skupini celjskih at
letov pod vodstvom trenerjev 
Pavljaka, Radmanoviča in Kocu
vana. V Meduiinu sta Kopitar in 
Rozman, v Ljubljani pa med dru
gimi C o p , Kranj c, Simunič in 
drugi. 

Hokejisti Zlatarne 
»stari« 15 let 

Jubilej bodo proslavili tako, 
da bodo 3. februarja, na dan ko 
bomo v Celju sprejeli tudi olim
pijski ogenj lui poti za otvoritev 
X r V . zimskih olimpijskih iger, v 
popoldanskem oz. večernem ča
su ob 18. uri pripravili na drsa
lišču v Mestnem parku tekmo 
med Zlatarno ( z a č e t n i k i sindi
kalnega hokeja v Celju) in »zlato 
selekcijo«, ki jo vodi Tone For-

nezzi Tof. Izkupiček je namenjen 
dru.^tvu slovenskih paraplegi-
kov. V tekmi bodo nastopili Ja
nez Hočevar-Rifle, Bogdan Nor-
čič in drugi znani športniki ter 
umetniki, prvo tretjino pa bo so
dil mednarodni sodruk Albert 
Kerkoš. 

V Celju ženski hokej 
na ledu 

Marija Urankar, vsestranska 
športnica iz Tabora v Savinjski 
dolini (atletinja, rokometašica, 
nogometašica in še kaj) se je od
ločila, da bo v Celju na drsali
šču v Mestnem parku pripravila 
žensko hokejsko tekmo med Ce-
Ijankami in ljubljansko Olimpi-
jo. Tekma bo v počastitev 8. mar
ca, zanimivo pa je, da dekleta iz
kupiček š tekme poklanjajo ho
kejistom Cinkarne, da bi jim vsaj 
malo zapolnile blagajno. Prijave 
za celjsko ekipo sprejema Jože 
Dojer pri HDK Cinkarna Celje 
(telefon 22-205) do 5. februarja. 

Strelska liga v Skofji 
vasi 

Strelska družina Franc Šte
klič je na novem avtomatskem 
strelišču v Škof ji vasi začela z 
ligaškim tekmovanjem za posa
meznike. Po 2. kolu vodi med 
moškimi Brane Žnidar pred Cve
tom Glavanom, Z e l j k o m Lamu-
tom, Miranom Kovačičem, Deja-
nom Z e r o v n i k o m in Jožetom 
Kunstom, med ženskami pa Sa
ška Lamut pred Fani in Katjo 
Klokočovnik, Bernardo Pukmaj-
ster itd. Nastopa 31 strelcev. 

EiVNI, Obrhlik In 
Kovinar najholjši 

Končna lestvica II. moške lige 
za sezono 1983 v okviru območ
ne kegljaške skupnosti Celje: 
zmagal je EMO Celje (43 točk), 
sledijo Obrtnik Celje (40), Kovi
nar Store (38), Rogaška Slatina, 
Obnova, Avto Celje, TIM ESOT 
Laško, Partizan Š e n t j u r , Cinkar
na, Kovinotehna, Žična, Klima, 
Libela in Lik Savinja Celje. Prve 
tri ekipe so dobile pokale ZTKO 
Celje. 

Smučarsko 
tekmovanje na 
Brezah 

Zadnje ugodno sneženje je po
tegnilo na plan tudi smučarje 
na Brezah v laški občini, kjer so 
se spoprijeli v tekmovanju za 
najboljšega smučarja v krajevni 
skupnosti v letošnjem letu. Tek
mujejo v treh disciplinah - slalo
mu, smuku in skokih. Najboljše
ga tekmovalca bodo dobili po šti

rih tekmovanjih. Prvi dve tek
movanji so že opravili na hribih 
Vrtačka in Gorica, nastopilo pa 
je več kot 60 tekmovalcev. Tre
nutno vodi lanski zmagovalec 
Danijel Jecl pred Štefanom 
Gračnerjem in Srečkom Kocma-
nom. Tretja tekma bo v nedeljo, 
29. januarja ob 10. uri na Horjavi-
ci pri Brečkovih. 

VLADO MAROT 

Olimpijski ogenj tudi 
v Žalcu In T. Velenju 

2. februarja bo potoval skozi 
celjsko območje olimpijski 
ogenj, ki se bo za nekaj trenut
kov ustavil tudi v Žalcu in Tito
vem Velenju. V Žalcu ga bodo 
predvidoma sprejeli ob 13.30. uri 
na stadionu v Športnem centru s 
kolono smučarjev in zadnjim no
silcem pred leti znanim atletom 
Francem Naraksom, v Titovem 
Velenju ob 14.30. uri pri skakal
nicah pa športniki velenjske ob
čine na čelu z odlično mlado atle
tinjo in lani najboljšo velenjsko 
športnico Natašo Krenker. 

Smohor - Liboje v 
soboto 

Prejšnjo soboto so turnir 
smuk s Šmohorja do Liboj v dol
žini 8 kilometrov organizatorji 
Partizan Liboje morali odpove
dati, ker je odjuga pobrala sneg. 
Zdaj pa ga imajo celo preveč, 
vendar bodo 4. turni smuk izved
li v soboto, 28. januarja. Za naj
mlajše kategorije in ženske bo 
zbirno mesto pri čajnici na smu
čišču v L i b o j ^ , za starejše od 15 
let pa pri planinski koči na Šmo
horju med 9. in 10. uro. Proga z 
višinsko razliko okoli 500 metrov 
bo steptana in zavarovana. 

Pokal Debelaku 
Prizadevni delavci smučarske

ga kluba Braslovče - Andraž so 
pripravili na 50-metrski skakal
nici tekmovanje za pokal krajev
ne skupnosti Andraž. Nastopilo 
je 29 skakalcev iz petih sloven
skih klubov. 

Rezultati pionirji: 1. Pušnik 
(Titov Velenje), 2. Kovačevič (To
per), 3. Tamše (Titovo Velenje), 
itd. Mladinci: 1. Debelak (Ilirija), 
2. Jager (Braslovče - Andraž), 3. 
Nikolič (Titovo Velenje). Ciani: 
1. Eržen (Žiri), 2. Tanjšek (Bra-
slovče-Andraž), 3. Grešnik 
(Ljubno). 

T. T A V Č A R 
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Zdravniki v bolnišnicah 
ugotavljajo, da je pravza
prav v zadnjih letih manj 
poškodb na smučiščih glede 
na število smučarjev, ven
dar pa je med poškodbami 
vse več hujših. V večjih 
smučarskih središčih pri 
nas imajo ekipe reševalcev 
(večinoma le ob vikendih in 
praznikih) na manjših pa 
praviloma ne, zato je prav, 
da se seznanimo, kako lah
ko pomagamo ranjenemu 
smučarju na smučišču. 

»Največkrat pride na smu
čiščih do nesreče, ker smu
čarji precenjujejo svoje spo
sobnosti in kondicijo, več
krat pa gredo na smučišče še 
neogreti,« pravi dr. Jože Ce-
tina, član Gorske reševalne 
službe. »Pel jal sem se skupaj 
z nekim smučarjem v gondo
li na Golte. Iz gondole je ta 
smučar sedel na sedežnico in 
potem takoj pričel smučati. 
Ze po desetih metrih smuke 
si je zlomil nogo. Verjetno je 
bil še uro prej v postelji in na 
smuči je stopil popolnoma 
neogret. Takšnih primerov 
smo zabeležih še več, zato 
priporočamo smučarjem, da 
se najprej ogrejejo, po mož
nosti opravijo krajši vzpon 
in mišice pripravijo na napo
re, ki jih čakajo med spu
stom.« 

Ponavadi so najpogostejše 
poškodbe v prvi uri smuča
nja in pa tudi na koncu, ko je 
smučar že utrujen in si misli: 
,Karta je draga, pa bom opra
vil še eno vožnjo. ' 

»Včasih najdemo smučar
ja, ki je vztrajal vse do konca, 
pretiraval glede na svojo 
kondicijo in se še enkj-at pe
ljal, potem, ko so že ustavili 
vlečnice. Zato naj bi vsakdo 
opravil le toliko spustov, ko
likor dopušča njegova kon-
dicija,« pravi Jože Cetina. 

Druga večja nevarnost so 
»kamikaze- , smučarji, ki z 
vehkimi hitrostmi dr\'ijo 
navzdol. Trčenja pri teh hi
trostih ponavadi prinesejo 
zelo hude poškodbe. Res pa 
je, da so v takih primerih 
večkrat sokrivi tudi smučarji 
začetniki, ki se na smučiščih 
nepravilno ustavljajo. 

»Včasih je kriv tudi alko
hol ,« našteva Jože Cetina. 
»Mis l im, da je takih prime
rov več, vendar jih je težko 
dokazati. Na smučišču je ta
ko kot v prometu: refleksi so 
slabši. Če je smučar ta dan 
bolj malo jedel, je dovolj že 
steklenica piva ali dva decih-
tra vina, pa bodo njegovi re
fleksi počasnejši in v takem 
primeru se bo precej težje 
ognil nevarnostim oziroma 
bo ponavadi prepočasi reagi
ral nanje.« 

Najpogostejše poškodbe 
pri smučanju so izvini, zlomi 
(največkrat goleni nad smu
čarskim čevljem), poškodbe 
kolena, izpahi (predvsem v 
ramenskem sklepu), pri huj
ših nesrečah pa tudi notranje 
poškodbe in poškodbe 
glave. 

Poškodovani smučar se 
mora najprej zanesti na po
moč sotovariša oziroma dru
gega smučarja, ki je v bližini. 
Ta naj ranjenca najprej zava
ruje pred mrazom. Podloži 
naj mu suho obleko in ga po
krije, da ne bi prišlo do pod
hladitve. V večini primerov 
je potem najbolje, da posku

ša čimprej prikhcati reševal
ce, ki morajo biti na vsakem 
smučišču dosegljivi. Reše
valci imajo s sabo povoje, 
imobihzacijska sredstva, bo
lje opremljeni pa za tran
sport tudi čolne akije. Odpr
te poškodbe je potrebno 
oskrbeti s p rv im povojem, 
zlome in zvine pa imobilizi-

Na smučiščih na Golteh 
ob sobotah, nedeljah in 
praznikih dežurajo štirje 
gorski reševalci in po en 
zdravnik. Vse skupaj pa 
skrbi za varnost na tem 
smučišču šestnajst članov 
gorske reševalne službe in 
štirje zdravniki (Jož« Ceti
na, Anton Žunter, Heribert 
Zaveršnik in Janez Vilč). 

rati. Reševalci ne smejo sami 
ravnati zlomljenega uda, ker 
vsako gibanje zlomljenih ko
sti lahko povzroči dodatne 
poškodbe mehkih tkiv. Laž
je je seveda, če je prisoten 
zdravnik, ki ranjencu da 
močnejša sredstva proti bo
lečinam in lahko tudi zača
sno naravna zlomljeni ud, da 
je imobihzacija boljša. 

Za imobilizacijo uporab
ljamo standardna sredstva 
(opornice raznih t ipov) , če pa 
teh ni pri roki, si lahko po
magamo tudi z drugimi 
predmeti, ki so pri roki, 
predvsem s smučarskimi pa
licami, smučmi, kakšno de
sko in podobno. 

Pri ranah moramo imeti 
povoj , če pa tega ni pri roki, 
zadostuje čist robec, ruta, ah 
kaj podobnega, da obveže-
mo ranjenca. Nikakor pa ne 
smemo rane posipati s pra
ški ah razkuževati z j odom in 
alkoholom. Prav tako ne 
smemo ničesar odstranjeva
ti. Rano je potrebno zavaro
vati le s povojem! 

Včasih se pri nesreči v mi
šice zarine tudi kos lesa ali 
kakšen drug predmet. V ta
kih primerih tujka ne sme
mo odstranjevati, ker lahko 
izzovemo še večje kr\ 'avitve 
in poškodbe. Rano le povi
jemo. 

Pri notranjih poškodbah 
moramo ranjenca postaviti v 
pravilen položaj. Ce gre za 
šok. mora imeti ranjenec gla
vo nižje, da je prekrvavitev 
možganov in drugih življenj
sko važnih organov boljša. V 
takih primerih moramo po
skrbeti za čimhitrejši prevoz 
ranjenca v bolnišnico. 

Ce gre za nezavestnega ra
njenca, mora vsak vedeti, da 
ga mora najprej postaviti v 
pravilen položaj - na bok. T o 
je takoimenovani natovski 
položaj, v katerem je nevar
nost zadušitv^e najmanjša. Ce 
pa že ima zamašene dihalne 
poti (s snegom, krvjo ali 
izbruhki), mu jih moramo 
očistiti in preveriti če še di
ha. Ce ne, moramo poskrbeti 
za umetno dihanje. Za laič
nega reševalca pa pride v po-
štev le dihanje usta na usta 
in usta na nos. 

Tistim, ki že imajo vozni
ški izpit, bo nekoliko lažje, 
saj so že opravili tečaj prve 
pomoči . Vsekakor pa bi m_o-
rali imeti nekaj znanja o pr\'i 
pomoči vsi smučarji, da bi 
lahko pomagali na smuči
šču, vsaj tako, da ranjencu 
ne bi škodovali. 

Mednarodna smučarska federacija je sprejela deset 
pravil za smučarje, po katerih se morajo ravnati vsi na 
smučiščih, da bi bilo nesreč čimmanj: 

- vsak smučar se mora vesti tako, da ne ogroža ah 
poškoduje drugega; 

- prilagoditi mora vožnjo svojim sposobnostim, te
renu in vremenskim razmeram; 

- smučar, ki pripelje od zadaj, mora voziti tako, da 
ne ogrozi tistega, ki je pred njim; 

- prehitevati sme iz vseh strani: z desne in z leve, 
zgoraj in spodaj, vendar vedno v takšni razdalji, ki 
prehitevanernu omogoča dovolj prostora za vse mane
vre; 

- smučar, ki hoče priti na določeno progo ah prek 
nje, se mora prej prepričati, da ne bo ogrozil drugih 
smučarjev in sebe. T o velja tudi pri ustavljanju; 

- ustavljati se ne sme na zoženih in nepreglednih 
delih proge. Ce pa smučar tam pade, se mora čimprej 
pobrati in odpeljati dalje; 

- smučar se lahko vzpenja le ob robu steze, nikoh pa 
se ne sme vzpenjati, če je premajhna vidljivost; 

- vsak smučar mora upoštevati znake in kažipote na 
smučišču; 

- ob nesreči je vsakdo, ki pride do ponesrečenca, 
dolžan, da mu nudi prvo pomoč; 

- vsakdo, ki je udeležen v nesreči ah pa samo priča, 
mora dati podatke o svoji identiteti. 

Sojenje nasilnežu 
Sodšto Polajžarju so razglasili v sredo 

V ponedeljek se je pred se
natom sodišča v Šmarju pri 
Jelšah začelo sojenje 21-let-
nemu Jožetu Polajžarju iz 
Rogatca, ki je bil obtožen, 
da je 18. avgusta lani posilil 
in nato umoril 79-letno Ma
rijo Lesjak. Obtožnica pa 
mu je očitala še več drugih 
kaznivih dejanj. 

Polajžar je prišel navzkriž 
z zakoni že kot mladoletnik, 
pred nekaj več kot tremi leti 
pa je bil obsojen na leto dni 
in tri mesece zapora zaradi 
požiga. Pred nekaj manj kot 
dvemi leti je prišel iz zapora, 
vendar se ni zaposlil, ampak 
preživljal z občasnim de lom 
pri obrtnikih, sicer pa je po
hajkoval, popival in postajal 
vse bolj nasilen. P o n o v n o je 
zašel na kriva pota in pol leta 
po prihodu iz zapora okradel 
gosta v planinskem domu na 
Donački gori, naslednji dan 
pa še vlomil v ta planinski 
dom. 

Polajžar je večkrat tudi 
nadlegoval invalida Avgusta 
M . pri katerem je nekaj časa 
stanoval, obtožnica pa mu je 
očitala, da je poleg Marije 
Lesjak nadlegoval še 74-let-
no Terezi jo K . 

Marijo Lesjak je Polajžar 
poskušal posiliti že 1. januar
ja lani. Takrat jo je tudi huje 
ranil. 

2 e precej vinjen je potem 

lani, 18. avgusta zvečer prišel 
v hišo Lesjakove, ji grozil z 
nožem in jo posilil. Lesjako-
va je potem stekla iz hiše, 
Polajžar pa jo je dohitel pred 
pragom in jo pobi l na tla, po
tem pa še večkrat udaril z 
motiko. Truplo je potem ho
tel zvleči v hišo in vse skupaj 
zažgati, da bi zabrisal sledo
ve za sabo. Vendar pa mrtve 
Lesjakove ni uspel zvleči v 
hišo, vendar pa je hišo kljub 
temu zažgal. Po t em je odšel 
še k sosedu Antonu P. in mu 
iz maščevanja zažgal gospo
darsko poslopje. 

Sojenje Jožetu Polajžarju 
je trajalo tri dni. Obtoženec 
je večji del kaznivih dejanj, 
ki mu jih je očital tožilec, 
priznal. Senat je razglasil 
sodbo v sredo ob 13. uri, to
rej po zaključku redakcije 
našega časopisa, zato bomo 
o sojenju in sodbi natančne
je poročali v naslednji števil
ki N o v e g a tednika. 

P R O M E T N E 

N E S R E Č E 

Umrl v lioinišnlGl 
Na Sotelski cesti v Rogaški 

Slatini je hodil po desni strani 
cestišča B O G D A N BELA, 55, 
iz Rog. Slatine. Pri hiši številka 
40 pa je nenadoma stopil proti 
sredini ceste, zato ga je kljub 
z.aviranju zbil voznik osebnega 
avtomobila M I R K O ŠTIH, 30, 
iz Pregrade, ki je pripeljal za 
njim. Po prevozu v celjsko bol
nišnico je Bela zaradi hudih 
poškodb umrl. 

Zbil pešca in 
pobegnil 

Iz Šentjurja v smeri proti Ja
kobu je vozil z osebnim avto
mobilom K O N R A D MA-
ROLT, 29, iz Šentjurja. Pri 
»Bohorju« je z desnim delom 
avtomobila zadel pešca F R A N 
CA OSETA. 51, iz Podgrada, ki 
ga je vrglo na bankino, kjer je 
obležal huje ranjen, voznik 
Marolt pa na kraju nesreče ni 
počakal, vendar so ga milični

ki izsledili že eno uro po ne
sreči. 

Osumljeneo se je 
oglasil sam 

Neznani vozjiik Fiata 750 ze
lene barve je med prehiteva
njem na Celjski cesti v Roga
ški Slatini na levi strani cesti
šča zbil pešakinjo E L F R I D O 
N E Z M A H , 63, iz Topole, ki je 
zaradi hudih poškodb na kraju 
nesreče umrla. Mihčniki so 
kmalu osumili pravega storil
ca, vendar ga tisti večer niso 
našli, naslednje jutro pa je 22-
letni M I R O S L A V J U N E 2 iz 
Male Rodne sam prišel na po
stajo milice in priznal, da je 
zbil pešakinjo. 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Celje objavlja 

stanovanj, ki so namenjena zadovoljevanju stano
vanjskih potreb borcev NOV, zaradi določitve pre
dnostne liste upravičencev do teh stanovanj za 
leto 1 9 8 4 in 
stanovanjskih posojil v znesku 6.000.000,00 din za 
gradnjo in prenovo stanovanj ter stanovanjskih 
hiš, ki so v lasti tx>rcev NOV, zaradi določitve 
prednostne liste upravičencev do posojil za leto 
1 9 8 4 . 

1. 
Upravičenec do družbenega stanovanja v skladu s tem 
razpisom je borec NOV, l<i nima stanovanja ali, ki nima 
ustreznega standardnega stanovanja: 
- če je občan občine Celje, 
- če borec ali katerikoli član njegove družinske oziroma 
gospodinjske skupnosti ni imetnik stanovanjske pravice 
na standardnem stanovanju ali lastnik vseljivega standar
dnega stanovanja, 
- če borec doslej še ni imel ustrezno rešenega stanovanj
skega vprašanja in 
- če ima za udeležbo v NOV priznano posebno delovno 
dobo v dvojnem štetju. 

2. 
Upravičenec do posojila za gradnjo ali prenovo zasebnega 
stanovanja ali stanovanjske hiše je borec NOV, ki je občan 
občine Celje in ki nima stanovanja ali nima ustreznega 
standardnega stanovanja. 
Posojila za prenovo se dodeljujejo le za posege v stanova
nja ali stanovanjske hiše, s katerimi se poveča koristna 
stanovanjska površina ali število stanovanjskih prostorov, 
predelajo očitno nefunkcionalna stanovanja ali zgradijo 
manjkajoče sanitarije. 
Posojila se ne dodeljujejo za posege v stanovanja ali 
stanovanjske hiše, ki po standardih, veljavnih v stanovanj
ski skupnosti, spadajo med dela tekočega vzdrževanja. 

3. 
Pri pridobitvi stanovanjskega posojila je borec NOV dol
žan zagotoviti lastno udeležtK), ki znaša najmanj 30% od 
predračunske vrednosti novogradnje ali prenove. 
Za lastno udeležbo borca se štejejo privarčevan denar, 
dokazan s hranilno vlogo, posojila na podlagi namen
skega varčevanja ali vezave denarja pri banki, material, 
vloženo delo in druga dokazljiva vlaganja v stanovanjski 
objekt. 

4. 
Vlogi za družbeno stanovanje je treba priložiti: 
- potrdila o skupnih dohodkih borca in članov njegove 
družinske oziroma gospodinjske skupnosti za leto 1983, 
med katere se vštevajo osebni dohodki, nadomestila oseb
nega dohodka, pokojninski prejemki, invalidnine, štipen
dije, otroški dodatki, preživnine, družbene denarne po
moči in drugi dohodki, 
- potrdila o premoženjskem stanju, 
- potrdila o stalnem bivališču in skupnem gospodinjstvu 
ter 
- druga potrdila glede na posebne socialno materialne, 
zdravstvene ali druge okoliščine posameznega borca. 

5. 
Vlogi za posojilo za gradnjo ali prenovo zasebnih stano
vanj in stanovanjskih hiš je treba priložiti: 
- vsa potrdila, ki so našteta v 4. točki tega razpisa, 
- gradbeno dovoljenje ali potrdilo o priglasitvi gradbenih 
del, 
- dokaz o lastništvu (izpisek iz zemljiške knjige), 
- predračun gradbenih de! in 
- dokaz, da so zagotovljena sredstva za lastno udeležbo. 

6. 
Stanovanjska skupnost vabi vse borce NOV, ki si želijo z 
dodelitvijo oziroma z zamenjavo družbenega stanovanja 
ali z gradnjo oziroma prenovo zasebnega stanovanja ali 
stanovanjske hiše rešiti svoje stanovanjsko vprašanje, da 
priglasijo svoje stanovanjske potrebe v razpisnem roku. 
Na podlagi teh prijav bo stanovanjska skupnost skupaj z 
združenji borcev NOV in z Občinskim odborom zveze 
združenj borcev NOV pripravila plan za dokončno zadovo
ljitev preostalih stanovanjskih potreb borcev NOV. 
Vloge za družbena stanovanja in za posojila za gradnjo ali 
prenovo je treba v tridesetih dneh po objavi tega razpisa 
poslati Samoupravni stanovanjski skupnosti občine Celje, 
Celje, Gledališka 4, pri kateri prejmejo udeleženci razpisa 
tudi podrobnejše informacije. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE C E U E 

Nažagana vrv vleCnice 
Pri pregledu 200-metrske vlečnice Unior na Golovcu, s 

katero upravlja celjski Izletnik, so strokovnjaki Zavoda 
za raziskavo materiala iz Ljubljane ugotovili, da je 
vlečna vrv oziroma ena izmed trinajstih jeklenih niti 
vlečne vrvi prežagana. Ker delavec, ki upravlja z žičnico, 
ni dovolj vestno in vsak dan pregledoval vlečnice, ni ugo
tovljeno, kdaj je bila vrv nažagana. 

Na Golovcu se vsak dan smuča nekaj sto smučarjev, ker 
je vlečnica pač v bUžini velikih nasehj Nove vasi in Hudi-
nje, očitno pa nekomu ni bil všeč vrišč in smučarsko 
veselje otrok, večinoma šolarjev. Komu, miličniki še razi
skujejo, pri Izletniku pa so se takoj lotih popravila in na 
nažaganem delu vrvi namestili spojno sidro, tako da v teh 
počitniških dneh vlečnica popolnoma varno obratuje. 
Izletnik pa je po dveh letih poskrbel, da ima vlečnica tudi 
potrebno upra\Tio dovoljenje za obratovanje. 





Potep po pacifiškem paradižu Piše 
Stane 2llnik (7) 

Ob večerih so na prireditvenem pro
storu gostovale skupine domačih an
samblov. Višek prireditev je predstav
ljal petkov večer, ko se je zbralo pri
bližno dvajset domačinov s kitarami. 
Na mah so osvojili poslušalce z lepimi 
polinezijskimi melodijami. 

Najbolj mikavne na prireditvi pa so 
go tovo brhke plesalke v posebnih ko
stumih. Za to priložnost si roke in no
ge namažejo z lepljivo mastjo in oble
čejo lična oblačila. 

Plesi se odvijajo v imenu diplomat
skih predstavništev, kolikor jih je v tej 
deželi, hotelov, restavracij in premož
nejših meščanov, skratka vseh tistih, 
ki se lahko postavijo pred publiko in 
prispevajo nekaj denarja. 

Po tem se zabava odvija naprej. Za
greto občinstvo začne kmalu prihajati 
na plesišče in lepiti tonganske dolarje 
na roke in noge plesalk. 
; Včasih pritrdijo bankovce na vrvico 
in jo zavežejo okrog plesalkinega vra
tu. Plesalke se menjujejo prizori se po
navljajo. V prazničnem tednu, ki sem 
ga prebil med njimi so zbrali približno 
desettisoč pa"ang, kar pomeni osem 
tisoč dolarjev. Precej za njihov stan
dard. 

Izvirna zamisel pobiranja denarja, ni 
kaj. Nihče se ne jezi zaradi poklonje-
nih novcev, nasprotno, vsi se prav 
imenitno zabavajo. 

Pa še nelcaj o Ifraljšvslii 
poinoletnosti 

K o postane kateri od kraljevih po
tomcev polnoleten, je seveda to velik 
dogodek za vso deželo. Praznovanje se 
je odvijalo na vrtu za kraljevo palačo. 

ki je tudi sicer namenjen za razne tra
dicionalne prireditve. Starešina je naj
prej ganljivo spregovoril o kraljevi 
rodbini, opeval njene žlahtne lastnosti 
in hvalil boga za-tako dobrega kralja. 

Medtem so se povsod okrog nas ka
dile izvrstne jedi, pripravljene na prav 
poseben način v zemeljski peči. T o je v 
zemljo skopana jama, v katero name-
čejo razžarjeno vodno kamenje, nanj 
pa odojke napolnjene z ribami, kokoš
mi, sadjem in jamom. Marsikdo se ni 
m.ogel premagati in je že med govoran-
cami segel po jedeh, drugi, bolj strpni, 
pa so komaj čakali, kdaj bo uradna 
ceremonija pri kraju. 

Sele potem se je začelo pravo vese
lje, na katerem seveda tudi že večkrat 
omenjene » k a v e « ni manjkalo. 

2aiost v samoti 
Kot se znajo Tonganci vesehti ob 

veselih trenutkih, tako jih žalostni do
godki zelo prizadenejo. Ob smrti svo
jega bližnjega žalujejo in se odpovedu
jejo marsičemu po nekaj mesecev. Ža
lujoči svojci se oblečejo v črna oblačila 
in jih nosijo kar nekaj let, če ne kar 
celo življenje. Zapustijo delo, če so za
posleni in žalujejo v ožjem krogu dru
žine. Ves čas žalovanja živijo odmsik-
njeno življenje. K o žalovanje mine, ga 
zaključijo z obredom » k a v e « in vsak
danjik teče naprej. 

Ce.umre kralj ali kdo njegovih bliž
njih, žaluje vsa dežela. Uradno žalova
nje za kraljico Salote je trajalo kar šest 
mesecev po pogrebu. Vsi Tonganci so 
bili oblečeni v črnino. Ni bilo zabav. 
p)etja in plesov. Kinodvorane so bile 
zaprte in vsi so pazili, da so delali čim 
manj hrupa. 

2elve brez moči 
Ob večerih je prijetno posedati na 

pomolu in čakati, da se vrnejo ribiči. 
Medtem se tudi že zbirajo ljudje, ki so 
prišli pokupit njihov ulov; razne ribe, 
hobotnice, školjke in vel ike morske 
želve. 

Cene niso zasoljene. Za kilogram 
rib, ki ti jih ribič natakne na kos vejice, 
odšteješ približno 30 dinarjev v našem 
denarju. 

Najbolj tragične žrtve tega ribolova 
so želve. K o velikanke (vsaka tehta 
kakšnih sto ki logramov), zvahjo s čol
na jih obrnejo na hrbet. Tako ne more
jo pobegniti nazaj v vodo . 

Otočani se ne brigajo za mednarod
no konvencijo, ki strogo prepoveduje 
lovljeiije in ubijanje morskih želv. 

Najbolj tragično pri tem je, da je pri 
želvi užitna edinole njena drobovina in 
le malo mesa. Ostalo vržejo nazaj \-
morje. Skrbno očistijo še zgornji de . 
oklepa, ki se posuši na soncu, potem 
pa v prodajalni čaka na turista, ki mu 
bo v spomin na Tongo . 

Že lvo ubijajo na krut način. Obrnje
na na oklep je popolnoma nemočna in 
nezaščitena in samo brezupno steguje 
glavo. Pride mesar in jo zabode v vrat. 
Niti toliko ne počaka, da bi v miru 
pogimla. Takoj ji začne izrezovati 
spodnji, mehkejši trebušni oklep. 

Zanimivo pa je, kako morske želve 
ulovijo. Ribiči pravijo, da so zelo lah
koverne in j im hitro nasedejo. Iz po
sebne spiralaste školjke znajo nbiči 
izvabiti posebno melodijo. Ta je za žel
ve kot usodno petje siren. Zvabi jih iz 
globin na površje, kjer že čaka nanjo 
nbič s svojo mrežo. 



MODIH IMSVETI 

Novi divjaki 
Letošnja moda ponuja 

tudi smer imenovano 
»novi d ivjaki« . Ime so si 
izmislili Francozi. Ta mo
da se zgleduje po stari ro
kodelski umetnosti. Po 
udarek je predvsem na 
izrazito rustikalnih mate
rialih, ki dajejo videz pri
mitivnega ročnega tka
nja, kombimrani pa so z 
nežnejšimi in sodobnimi 
tkaninami. 

Model i so enostavno 
krojeni, s širokimi in niz
ko všitimi rokavi. Ze lo 
ve l iko je pončev, enostav
nih daljših jop, suknjičev, 
nabranih kril, ki segajo 
do gležnjev. Ve l iko je ra
zličnih telovnikov, kot 
modni dodatek pa pogo
sto grobe rese in usnjeni 
prešitki. 

M e d materiali prevla
duje nai-avno in umetno 
krzno, rustikalne tkanine, 
grobe volne ter ponosen 
rebrast žamet. 

Pripravila 
Duška Šorn 

TO IN ONO O RIBAH 

Beličarski piovCek 
Na hitri vodi behčarimo največ s po

močjo plovčka ježevca dodatno opremlje
nega s pluto. Dobrega ježevca je težko 
dobiti, običajno jih sploh ni ali pa so pre
majhni. N o , takšen s pluto opremljen 
plovček pa lahko naredimo tudi sami. Na
mesto ježevca uporabimo kar veUko spilo 
za krvavice, za pluto pa primerno vel ik 
zamašek. Potrebujemo še lepilo, barvo, 
lak, razredčilo in večjo ter manjšo bužir 
cevko. P lovček bomo izdelali s pomočjo 
stabilnega vrtalnega stroja ali ročnega vr
talnega stroja vpetega v vodoravno ali 
navpično podporo. Imeti moramo še grob 
in fin smirkov papir, čopič ter sveder. 

Pl ie 
Ignac JevniSek 

Spilo vpnemo z debelejšim koncem v 
glavo vrtalnega stroja, jo objamemo s 
smirkovim papirjem, šele nato vklopimo 
stroj in jo tako osmirkamo do kolikor toli
ko okrogle oblike. Spodnji del osmirka
mo v konico. V zamašek zvrtamo luknjo, 
ga nataknemo na drugo, skrajšano spilo, 
le-to pa vpenemo v glavo vrtalnega stroja. 
Najprej z grobim, nato pa še s finim smir
kov im papirjem oblikujemo zamašek v 
željeno obliko. Snamemo zamašek, v luk
njo nanesem.o lepilo ter ga vstavima na 
osmirkano spilo. P o želji pobarvamo po
samezne dele (gornji del običajno rdeče) 
in kasneje cel p lovček polakiramo. Vsta
v imo bužir cevke, kot pri ježevcu, in naš 
plovček je gotov. 

RECEPT TEDNA 
Domači rezanci 

Potrebujemo: 35 dkg moke, 'A žličke soli, 3 jajca in 0,5 
del mleka 

M o k o presejemo s soljo na desko. Naredimo jamico in 
vanjo ubijemo jajca. Z vil icami mešamo jajca z moko in 
postopoma prihvamo mleko. K o dob imo primerno gosto 
testo, ga še dobro pregnetemo, da postane gladko. Testo 
pokri jemo in pustimo stati približno eno uro. Nato ga razva-
Ijamo v tanke pasove, ki jih nekoliko posušimo in razrežemo 
na 1 cm široke rezance. Rezance kuhamo v veliki količini 
vode 10 minut, nato jih precedimo in oplaknemo. 

V plitvi kožici raztalimo žlico maščobe, na njej prepražimo 
sesekljan korenček, strok česna in žlico drobno zrezanega 
drobnjaka. Dodamo 20 dkg zrezane šunke in dušimo nekaj 
minut. Nato dodamo še žlico mezge, in dve žlici vode , vse 
skupaj dobro pomešamo, začinimo po okusu ter dodamo 
kuhane rezance. Vse skupaj stresemo v servimo skledo, 
potresemo z naribanim sirom in postrežemo zraven še sočno 
majniško solato. 

HORTIKULTURNI KOTIČEK 
Rastline v notranjiii prostorili ( 3 ) 
Okenske police, cvetlične mize in korita. 

Kolikor še nimamo na voljo posebnega cvetličnega 
okna, si pomagamo z okenskimi policami, cvetličnimi 
mizami ali koriti. 

Okenske poUce so najbolj preprosti in poceni prostori 
za rastline. Cim širša je polica, tem lažje oblikujemo 
okno s sobnimi rastlinami. Monotono ali dolgočasno 
deluje postavljanje lončnic v eno vrsto. Okenske police 
si lahko razširimo s salonitnimi ali lesenimi ploščami. 
Razširitev okenske police je zlasti pomembna v prostoru 
s centralno kurjavo, če je radiator nameščen pred oken
sko polico. Tako topel zrak ne zadene rastline naravnost, 
temveč se pod razširjeno polico enakomerno porazdeli. 
Kamni te police posebno pozimi niso primerne, ker na
staja pri vznožju toplota, ki je rastline ne prenesejo. Tudi 
v tem primeru si lahko pomagamo tako, da namestimo 
na ploščo vznožnik iz lesenih letev. 

Cvetlična korita del imo na stabilna ali premična in 
cvetlične mize, napravljene iz lesa, pločevine ali salo
nita. Le-te skrbijo za to, da lahko vsak prostor okrasimo 
z rastlinjem. Cvetlična korita imajo tudi več prednosti: v 
njih lahko ustvarjamo razhčne rastUnske kompozicije; v 
njih rastUne mnogo bolje rastejo; lažje jih oskrbujemo, 
pa naj gre za zalivanje ali za varstvo pred boleznimi in 
škodljivci; z dobro zasajenim cvetl ičnim kori tom dose
žemo mnogo večji krasUni učinek kot s posameznimi 
raspostavljenimi lončnicami. 

Pri izdelavi cvethčnih korit moramo predvsem ure
diti, da je omogočen odtok odvečne vode. V nasprotnem 
primeru se nam zemlja v koritu zakisa in rastUne začnejo 
pešati. Pr iporočl j ivo je na dno dati plast kremenčevega 
peska, ki ustvarja drenažo. Se posebno pa moramo pa
ziti, da b o m o korito napolnili s p r imemo zemljo. 

V cvetlična korita lahko sadimo rastline tako, da jih 
izlončimo ah pa jih vg lob imo skupaj z lončki. Vsekakor 
jih je bolje izlončiti. Zasaditve so lahko razhčne z več-
vrstnimi rastUnami v enem koritu. 

Ze lo učinkovito je tudi cvetlično korito, zasajeno z eno 
ali dvema vrstžuna rasthn, seveda če to dopušča okolje, 
kjer bo korito stalo. Korita imamo navadno nameščena 
na različnih samostojnih nožnih stojalih, v različnih viši
nah in iz različnega materiala. 

H O R T I K U L T U R N O D R U Š T V O C E L J E 

RAZPIS 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Celje objavlja 

kadrovskih stanovanj, ki so bila zgrajena s sredstvi 
za reševanje stanovanjskih vprašanj delavcev, ki 
opravljajo dela in naloge širšega družbenega 
interesa in sicer: 

- enega trisobnega stanovanja, 
- šest dvo in polsobnih stanovanj, 
- devet dvosobnih stanovanj in 
- enega enosobnega stanovanja. 

1. 

Na razpisu lahko sodelujejo organizacije združenega dela: 
- ki zaposlujejo ali bodo zaposlile delavce za opravljanje nalog 
širšega družbenega interesa, 
- ki združujejo sredstva za izgradnjo kadrovskih stanovanj, 
- ki niso sposobne oblikovati dovolj sredstev v skladu skupne 
porabe za planiran obseg stanovanjske graditve, 
- ki innajo zagotovljena sredstva za plačilo lastne udeležbe in 
- ki jamčijo, da bodo delavcem zagotovile druga stanovanja 
najpozneje v petih letih po njihovi vselitvi v kadrovska stanova
nja. 

2. 

V skladu z družbenoekonomskimi cilji razvoja občine Celje za 
obdobje 1981-1985 se bodo prioritetno reševale stanovanjske 
potrebe kadrov tistih organizacij združenega dela, ki: 
- opravljajo dejavnost na področju prioritetnih panog, 
- ki so opredeljene kot nosilke preobrazbenih jeder v celjskem 
gospodarstvu in 
- ki opravljajo dejavnosti na prednostnih področjih dela. 
Med prioritetne panoge sodijo: 
- kovinsko predelovalna industrija, 
- elektronika, 
- bazna in predelovalna industrija, 
- metalurgija in livarstvo, 
- grafika in obdelava papirja, 
- komunala in energetika, 
- pridelovanje in predelava hrane, 
- izobraževanje ter 
- zdravstvo. 
Nosilke preobrazbenih jeder v celjskem gospodarstvu so organi
zacije združenega dela, ki se vključujejo v »Projekt o prestruktu
riranju celjskega gospodarstva«. 
V skladu z Resolucijo o politiki uresničevanja družbenega plana 
občine Celje za obdobje 1981-1985 sta prednostni področji 
dela: 
- razvojno-raziskovalna dejavnost in 
- izvoz. 

3. 

V okviru pogojev, ki so določeni v 2. točki tega razpisa, so 
upravičeni do kadrovskega stanovanja delavci: 
- ki imajo deficitarni p>oklic, ki je vključen v listo deficitarnih 
poklicev, ki jo vsako leto sprejme skupščina skupnosti za poslo
vanje, 
- ki so usposobljeni za visoko specializirana in kadrovsko defi
citarna dela, kar se doseže s podiplomskim študijem in 
- ki dosegajo vrhunske rezultate na kateremkoli področju druž-
beno-ekonomskega razvoja. 

Ob naštetih kriterijih mora delavec izpolnjevati kriterije za ka
drovanje na najodgovornejša dela skladno z Družbenim dogovo
rom o oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v celjski občinî , 
ter izpolnjevati še sledeče pogoje: 
- da ima najmanj visoko strokovno izobrazbo, 
- da ni starejši od 50 let in 
- da se je že izkazal z dosedanjim delom. 

4. 
Kadrovska stanovanja se dodeljujejo delavcem za določen čas, 
za dobo največ petih let. 
Do izteka tega roka morajo organizacije združenega dela zago
toviti delavcem drugo ustrezno stanovanje ali izročiti stanovanj
ski skupnosti enakovredno nadomestno stanovanje. 
Delavec je dolžan izprazniti kadrovsko stanovanje in ga izročiti 
stanovanjski skupnosti, ko mu organizacija združenega dela 
zagotovi drugo ustrezno stanovanje. 

5. 
Organizacija združenega dela, ki bo pridobila za svojega delavca 
kadrovsko stanovanje, je dolžna prispevati lastno udeležbo, ki 
znaša 20% od kupoprodajne ali revalorizirane vrednosti stano
vanja, ki se vplača v obliki posojila v korist sredstev za izgradnjo 
kadrovskih stanovanj za dobo, za katero se delavcu dodeli 
kadrovsko stanovanje, po 3% obrestni meri. 
Delavec, ki se mu bo dodelilo kadrovsko stanovnje, je dolžan 
prispevati lastno udeležbo, katere višina je odvisna od vrednosti 
stanovanja in delavčevega socialnega ter materialnega stanja, ki 
se vplača prav tako v obliki posojila v korist sredstev za izgrad
njo kadrovskih stanovanj, za dobo, za katero mu je bilo dode
ljeno kadrovsko stanovanje, po 3% obrestni meri. 

6. 

Organizacije združenega dela, ki bodo sodelovale na razpisu, 
morajo k obrazloženi vlogi priložiti: 

- sklep pristojnega samoupravnega organa o sodelovanju na 
razpisu, 
- opis del in nalog, ki jih opravlja ali ki jih bo opravljal delavec, 
za katerega sodeluje na razpisu, 
- dokazilo, da ne more oblikovati dovolj sredstev v skladu 
skupne porabe za planiran obseg stanovanjske graditve, 
- izjavo organizacije združenega dela in delavca, da sprejemata 
pogoje, ki so določeni s Pravilnikom o osnovah in merilih za 
dodeljevanje stanovanj delavcem, ki opravljajo dela in naloge 
širšega družbenega interesa, 
- zagotovilo o roku, v katerem bo delavcu dodelila drugo stano
vanje, 
- vlogo delavca, 
- osebne podatke o delavcu, o številu njegovih družinskih čla
nov, o skupnih prihodkih njegove družine ter o njegovih stano
vanjskih razmerah in 
- dokaze o morebitnih drugih dejstvih, ki so pomembna za 
sodelovanje na razpis. 
Nepopolnih vlog ne bo mogoče upoštevati. 

7. 
Prijave na razpis sprejema trideset dni od objave tega razpisa 
Samoupravna stanovanjska skupnost občine Celje, Celje, Gle
dališka 4. 

Pri ugotavljanju upravičenosti do kadrovskih stanovanj se bodo 
upoštevale osnove in merila ter postopek, ki so določeni s 
Pravilnikom o osnovah in merilih za dodeljevanje stanovanj 
delavcem, ki opravljajo dela in naloge širšega družbenega 
interesa, ki je bil objavljen v Uradnem listu SR Slovenije št. 5/83. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 



v prenovljenih prodajnih prostorih poslovalnice Ideal je 
Kovinotehna odprla prodajni center za drobno gospodar
stvo 

Prenovljen Ideal bo poslej nudil kar največ izdelkov, ki jih potrebujejo obrtniki in drobno gospodarstvo 

Kovinotehna odprla poslovni 
center za drobno gospodarstvo 
¥ nJem pa le začela delovati tudi samostojna enota Ljubljanske banke. Splošne Itanke Celje 

Po prepričanju Gospodarske zbornice 
Slovenije pri pospeševanju razvoja drob
nega gospodarstva ne gre za pomoč temu 
gospodarstvu, ampak za temeljno pre
strukturiranje vsega našega gospodar
stva. To pa pomeni, da ne gre za trenutno 
akcijo, temveč za dolgoročen proces, v ka
terem bo treba tudi preiti od prejšnjih na 
nove nosilce razvoja. 

Poznavalci trdijo, da gre v glavnem vsaj 
za štiri glavne vzroke, zakaj se stvari v drob
nem gospodarstvu hitreje ne premikajo po 
>oti nadaljnjega razvoja in napredka. Druž
bena khma še vedno ni ustrezna, pri njej gre 
večinoma še za idejnopolitične zavore, na 
katere najpogosteje naletimo pri kadrih v 
pbčinah in tudi v delovnih organizacijah. T e 
idejne zavore segajo od strahu pred bogate
njem, preko zastarele miselnosti, da je naša 
prijetnejša usoda samo v rokah vehke indu
strializacije. Takšno prevladujoče mnenje, 
ki je tudi v Sloveniji kljub tradicionalno 
dobri in razviti obrti v nasprotju z vso Jugo
slavijo, večinoma prevladovalo, je povzro
čilo tudi to, da so bih nosilci razvoja obrti in 
drobnega gospodarstva napačno postavlje
ni Druga plat iste medalje vel ikih industrij
skih kompleksov pa je, da zaradi svoje togo

sti niso sposobni hitro slediti kriznim sta
njem, njihova sanacija je draga in dolgotraj
na, dostikrat pa tudi vprašljivo učinkovita. 

Tudi gospodarski ukrepi niso naklonjeni 
tolikanj poudarjeni potrebnosti razvoja obr
ti in drobnega gospodarstva, še zdaleč pa se 
ne moremo sprijazniti z mnenjem, naj bodo 
nosilci razvoja tega gospodarstva zbornični 
ali drugačni organi. T o morajo biti m ostati 
organizacije združenega dela in sami obča
ni, obrtniki. 

Gradivo o razvoju drobnega gospodar
stva, o stanju in ukrepih za pospešen raz
voj je pripravila posebna delovna skupina 
pri Gospodarski zbornici Slovenije. Sku
paj z obširno razpravo v zbornici in v slo
venskem izvršnem svetu bo ponujeno v 
razpravo kot skupno gradivo slovenski 
skupščini že prihodnji mesec. 

Celjska Kovinotehna, pomemben jugo
slovanski trgovski sistem, se je začela bolj 
sistematično ukvarjati s pospeševanjem 
kooperacij pred dobrim letom. D o sedaj se 
je v pravkar odprti poslovni center za drob
no gospodarstvo vključilo 25 zasebnih obrt
nikov, sklenjenih pa je bilo tudi 35 samo

upravnih sporazumov, pretežno iz kovin-
skopredelovalne stroke. 

Poslovanje centra je namenjeno tako 
družbenemu kot zasebnemu delu drobnega 
gospodarstva in poslovni center Kovinote-
hne postaja vezni člen med drobnim gospo
darstvom in večjimi industrijskimi sistemi. 
Ta vezni člen naj bi pospeševal takšno izde
lavo in opravila, ki jih je mogoče .-acionalne-
je opraviti samo v maloserijski izdelavi. Pre
dnost manjših obratov je pač v večji prila
godljivosti novim proizvodnim programom 
glede na menjajoče se zahteve tržišča, hkra
ti pa bi tako spodbujeno drobno gospodar
stvo nadomeščalo uvoz mnogih izdelkov, ki 
si jih vehka industrija hočeš nočeš mora 
privoščiti, čeprav vsak dan za dražje devize. 

Ko t trgovska delovna organizacija vidi 
Kovinotehna v povezavi z drobnim gospo
darstvom tudi boljšo in popolnejšo ponud
bo za znane in neznane kupce-potrošnike. V 
Kovinotehni Celje so tudi prepričani, da je 
mogoče povezano preko poslovnega centra 
za drobno gospodarstvo dobro izkoristiti lo
gično povezane dejavnosti veleprodaje, ma-
oprodaje, zunanje trgovine in inženiring 

dejavnosti. 
Osnovne funkcije poslovnega centra za 

drobno gospodarstvo so predvsem na^ 
nje: 

- posredovanje informacij o potrebah 
mačega in tujih trgov, sestavnih de lo \ 
sklopov za proizvodnjo (nadomeščal 
uvoza) 

- strokovna pomoč pri izbiri programov 
in tehnologije 

- oskrba z reprodukcijskim materialom 
domače in tuje proizvodnje ter njihov pla
sma na tržiščih 

- zunanjetrgovinsko svetovanje in nude-
nje storitev s področja marketinga (raziska
v e trga, izdelava navodil, prospektov, kata
logov itd.) 

- organizacija nastopanja na sejmih, eko
nomska propaganda, organizacija posveto
vanj, predavanj, ekskurzij, demostracij iz
delkov, grafični osnutki in predlogi, emba
laža 

Da bi bilo sodelovanje med Kovinotehno 
in drobnim gospodarstvom čim uspešnej
še, so k sodelovanju povabili tudi Ljub
ljansko banko, Splošno banko Celje, ki je 
prav v prostorih poslovnega centra Kovi-
notehne pred dnevi odprla svojo jubilejno 
25. samostojno enoto. Ta bo posredovala 
dinarske in devizne posojilne aranžmaje 
pri odpiranju novih obratovalnic, pri raz
širjanju in posodabljanju obstoječih proiz
vodnih programov, hkrati pa bo opravlja
la še vse ostale bančne storitve za zasebne 
obrtnike in občane. 

- pravno informiranje, pomoč pri iskanju 
lokacije in pridobitve dokumentacije za iz
gradnjo objektov * 

- posredovanje pri posojilnih aranžma-
nih Ljubljanske banke. 

^ okusno opremljenih prostorih poslovnega centra bo v razstavnih vitrinah stalna 
zbirka izdelkov, plod sodelovanja z drobnim gospodarstvom. Tu pa je tudi dovolj 
prostora za poslovne pogovore in manjša posvetovanja 

Poslovni center Kovinotehne za drobno gospodarstvo Kovinotehne je odprl predsednik 
KPO Aleš IIc, ki je posebej poudaril dolgoročni poslovni interes Kovinotehne za sodelo
vanje z drobnim gospodarstvom. 
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Praznik ceilske telesne kulture 83 
Pred polno dvorano Naro

dnega doma je bi la zaklju
čna p r i r ed i t ev pod naslo
v o m Telesna kultura Celje 
83, kjer so na slovesen način 
izroči l i priznanja najbolj
š im v s indikalnem športu, 
pe rspek t ivn im in vrhun
skim špor tn ikom ter poseb
no nagrado celjski alpini
stični odprav i za p o d v i g v 
Himala j i . 

O lanski letini na področju 
telesne kulture je govori l 
predsednik Z T K O Celje Jože 
Geršak ter poudaril vrsto le
pih uspehov, zlasti na po
dročju sindikalnega in re
kreacijskega športa, šolskih 
športnih društev, dela v 
vzgojno varstvenih ustano
vah do perspektivnih šport
nikov. Med tem ko je lani v 
prvi polovici leta celjski vr
hunski šport dosegel nekaj 
izjemnih moštvenih uspe
hov, pa se je položaj v drugi 
polovici , ko ekipe nastopajo 
v višjih tekmovalnih razre
dih, občutno poslabšal. Ra
zveseljivi pa so zato uspehi 
tistih tekmovalcev, ki niso v 
prvi ali drugi prioriteti. 

Perspektivnih športnikov 
za Izinsko leto je kar 46. Aleš 
Lotr ič , Aljoša Satler, Nenad 
Stojakovič, Samo Naraks, 
Igor Salamon, Jaro Vibihal, 
Marjan Salamon, Lihjana 
Mihovljanec, Renata Kere-
steš, Mateja Podgoršek, Kri 
stina Jazbinšek, Anita Seles, 
Vesna Mastnak, Nataša Erja
vec, Urška Cizej in Greta 

Stanko Anderle, najboljši 
športnik Celje 83, član Judo 
kluba Ivo Ileya: » D a bom 
najboljši celjski športnik v 
lanskem letu sem pričako
val, saj sem poleg ostalega 
dosegel dva lepa mednarod
na uspeha z osvojitvijo me
dalj na Sredozemskih igrah 
in Balkanskem prvenstvu. 
Z d a j bom do 4. februarja na 
skupinskih pripravah dr
žavne reprezentance v Tito-
gradu. Možnost nastopa na 
olimpiadi v Los Angelesu? 
80 odstotkov jih je. Treba 
bo trdo delati, vendar kaže 
edinstveno priložnost za 
vsakega športnika izkori
stiti.« 

Barbara Jager, najboljša 
športnica Celje 83, članica 
Strelske družine Celje: »To, 
kar ni uspelo sestri Alenki v 
prejšnjih letih, je zdaj meni. 
Razumljivo je, da sem na ta 
uspeh ponosna, saj so me 
izbrali v anketi tisti, ki se 
na športne dosežke spozna
jo. Ni pa tudi tako malo biti 
najboljša športnica v me
stu, ki v zadnjih letih slovi 
po odličnih atletinjah in 
kegljavkah. Zmagati v 
takšnem krogu je lahko za 
vsakogar čast in veliko 
priznanje. Meni je.« 

Hren - vsi Atletsko društvo 
Kladivar. Marko Urankar 
(Partizan Celje mesto, dviga

nje uteži), Vesna Cucek in 
Darja Kačnik (SD Celje) , Jo-
landa Jager (Judo klub I v o 
Reya) , Aleksander G o v c , R o 
man Urbanija, Darja Cen-
celj, Barbara Polutnik in N i -
ka Žumer ( K K Libela in Met
ka), Tatjana Fermentin, De
jan Tešovič , Saša in Nataša 
Lavr ič ter Matjaž Stopinšek 
( P K Neptun) , Matej Pangerl, 
Metka Hladin, Mateja Au-
breht, Klavdija PerUč, Jerne
ja Pere in Lea Vodušek (sek
cija za umetnostno drsanje 
pri H D K Cinkarna Celje), 
Sašo Kostadinov ( L T E M O , 
modelarstvo), Biserka Pe -
tak, Mira Kuder, Marjana Še-
ško, Beno Mesarec in Stane 
Gmajner (vsi Kegljaški klub 
Celje) ter Kostja Kuzmin, 
Zdravko Seničar, Sandi Je
lene in Jože Ivačič (društvo 
za šport na vodi N i v o Celje). 

Strokovni svet za športno 
rekreacijo pri Z T K O Celje je 
podelil priznanja najboljšim 
na lanskih številnih tekmo
vanjih v razhčruh panogah. 
Rezultati tekmovanja mno
žičnosti 83: skupina I do 100 
zaposlenih (moški) Zapori, 
Toper in Ljubljanska banka 
- Splošna banka, (Ženske) 
Obnova, Zapori in A v t o Ce
lje. Skupina I I od 100 do 5O0 
zaposlenih (moški) Obnova, 
Blagovni center in L I K Savi
nja, (ženske) Blagovni cen
ter, Ljubljanska banka -
Splošna banka in L I K Savi
nja ter skupina I I I z nad 500 
zaposlenimi (moški) Aero , 
Železarna in Cinkarna. Enak 
vrstni red je bil tudi med 
ženskimi ekipami. 

M e d vrhunskimi športni
ki, ki so dobili priznanja 
T K S , Z T K O in N o v i tednik -
Radio Celje, sta prvič zmaga
la judoist Stanko Ander le in 
strelka Barbara Jager. Drugi 
mesti sta osvojila atlet Stane 
Rozman in kegljavka Tanja 
Gobec , tretji pa predstavnik 
A M D Slander Jože Mesarec 
in plavalka Mojca Anderle . 

Prireditev Telesna kultura 
Celje 83 sta z nastopom po
pestrila oktet Studenček in 
Barbara Cmok. Srečanje 
med športniki, rekreativci, 
športnimi delavci in ljubite
lji športa se je končalo v pri
jetnem pogovoru z željo, da 
bi bilo letošnje olimpijsko le
to za vse celjske športnike 
vsaj toliko uspešno, kot lan
sko. 

Tekst: T O N E V R A B L 
Foto: E D I M A S N E C 

Športnika Celje 83 Barbara Jager in Stanko Anderle \ 

AiHADElIŠ POROČA 

Želim si, da imel bi vsaj tako svetel pogled, 
kot ga imajo osebe za mikrofoni, 
da jasno bom videl stabilizacijski polet 
in ugotovil, če so res vse besede bonboni... 

ObadJI piki 
- Raznašalci prinesite delo še v 70.000 

pisarn. 
- Preden razširiš noge, vzemi tabletko. 

Proti joku ni tabletk. 
- Ne skači čez plot s tabletko v torbici. 

- Za alpiniste je lahko najnevarnejši 
Venerin hribček. 

- Le prave žabe so zadovoljne samo z 
vodo. 

- Če za jahaš osla, še nisi na konju. 
- Delavci v tovarnah .sladkorja še ni

majo zagotovljenega »sladkega življe
nja«. 

- Pogled V svet še ne pomeni lepega 
razgleda. 

- Ob tako hitrem padanju standarda bo 
prašičev, ki jih imamo, kmalu dovolj. 
Naši delavci si jih bodo ogledovali le še 
v živalskih vrtovih. 

- Zgradimo farme koz. Jih bomo lahko 
vsaj vsi molzli. 

OBAD 

Polno dvorano Narodnega doma so s prikazanimi diapozitivi navdušili predstavniki 
celjske himalajske odprave. Levo vodja Stanko Cankar, ob njem član odprave Bojan 
Šrot. Oba sta tudi osvojila »sveto goro« Gaurišankar. 

FOTOGRAFIJA ZA TA TEDEN 

Miško Kranjec - Na ulici 


